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خیرین پانسیون پزشکی 
و پرستاری بسازند

با حضور مسئولین انجام شد 

آیین کلنگ زنی 
مدرسه 9 کلاسه 
علی اکبر انتظامی 

با ورود دستگاه قضایی هرمزگان ؛

کارخانه تولید مفتول های 
مسی راه اندازی شد

عزم فرماندار و شهردار برای دفاع از حقوق عابران و آزادسازی پیاده روهای تصرف شده و استانداردسازی پیاده روها
  فرماندار بندرعباس از عزم فرمانداری برای آزادسازی پیاده روهای تصرف شده 
شهر خبر داد و گفت : صنوف مزاحم نیز به خارج از شهر منتقل می شوند تا وضعیت 

موجود بهبود یابد و حقوق عابران تضییع نشود.
  محمد مرودی گفت: زمین مورد نیاز برای انتقال صنوف مزاحم به خارج از شهر 
تامین شده و با شهرداری بندرعباس نیز مذاکره و بزودی عملیات اجرایی آغاز و 
سپس تعمیرگاه ها، مصالح فروشی ها وسایر صنوف به خارج از شهر منتقل می شوند.

  شهردار بندرعباس نیز با تایید وضعیت نامناسب پیاده روهای شهر بندرعباس و 
»معضل بزرگ« خواندن وضعیت پیاده روها، برای خروج پیاده روها از دست متصرفان 
مختلف و همچنین ساماندهی و اجرای طرح های پیاده روسازی استاندارد اعلام آمادگی 
 کرد و گفت : بزودی این طرح ها آغاز می شود و محله به محله و منطقه به منطقه 
طرح های پیاده روسازی و استانداردسازی پیاده روها و تصرف زدایی پیاده روها را 

صفحه 8 را بخوانیداجرا می کنیم.

پایان مهر ماه   
شروع عرضه آبزیان 
با قیمت تنظیم بازار 
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بر پیکره زندگی 
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نماینده ولی فقیه در هرمزگان تاکید کرد  

تقویت تعامل میان علما 
و دانشمندان هرمزگان 

2

علی
 زارعی

واکنش مسئولان به گزارش های »دریا«؛ 

پرونده پیاده روها روی میز 
فرماندار و شهردار بندرعباس

گروه خبر // با حضور استاندار هرمزگان 
و جمعی از علمای شیعه و سنی و مردم 
شهر بندرعباس، جشن هفته وحدت در 
مسجد جامع اهل سنت این شهر برگزار 

شد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ، همزمان با 
12 ربیــع الاول و آغاز هفته وحدت با 
حضور مهدی دوستی استاندار هرمزگان، 
محمد  والمســلمین  الاســام   حجت 
عبادی زاده نماینده ولی فقیه در استان، 
مجتبی قهرمانی رئیس کل دادگســتری 
هرمزگان، احمد مــرادی نماینده مردم 
هرمزگان در مجلس شــورای اسامی، 
شــیخ یوســف جمالی امام جمعه اهل 
ســنت بندرعباس و جمعی از علمای 
شــیعه و سنی، مســئولان و مردم شهر 
بندرعباس همایش و جشن هفته وحدت 
در مســجد جامع اهل سنت این شهر 
برگزار شد. حجت الاسام و المسلمین 
محمد عبادی زاده نماینده ولی فقیه در 

اســتان هرمزگان در این همایش اظهار 
داشت: وحدت اســامی برای پیروزی 
بر دشمنان دارای اهمیت است به نوعی 
یک استراتژی است و باید همیشه این 
مسئله تقویت شود. وی، با ذکر این نکته 
که شاید به وحدت نگاه تاکتیکی داشته 
باشــند، عنوان کرد: اگر در برهه ای از 
تاریخ بودیم که مسلمانان دشمن واحد 

نداشــتند، آیا آن موقع می توان گفت که 
به وحدت نیاز نداریم. نماینده ولی فقیه 
در استان هرمز گان، با بیان این نکته که 
به وحدت باید از دریچه وسیع تری نگاه 
کــرد، تصریح کرد: وحــدت در برخی 
از مواقــع برای صف آرایــی در برابر 
دشمنان شکل می گیرد اما در برخی از 
برهه ها وحدت به عنوان مولفه ای برای 

می شود. محسوب  ظرفیت ها  هم افزایی 
تصور کنید مسلمانان امروز هیچ دشمنی 
نداشته باشند؛ اما اگر مسلمانان در کنار 
یکدیگــر قرار بگیرنــد و ظرفیت های 
همدیگر را تقویت کنند، جهان اســام 

تقویت خواهد شد.
  حجت الاسام والمسلمین عبادی زاده، 
با بیان این نکته که مســلمانان در هر 
شــرایطی به وحدت نیــاز دارند، بیان 
کرد: وحدت یک راه کار و امر تاکتیکی 
نیست بلکه یک راهبرد در جهان اسام 
محسوب می شود. امام جمعه بندرعباس، 
با اشــاره به اهمیت پایبندی بر اصول 
اعتقادی، خاطرنشان کرد: مسئله و هدف 
وحدت میان مســلمانان تغییر مذهب 
نسبت یا کسی انتظار ندارد شیعه، سنی 
شود یا سنی، شیعه شود بلکه هر کسی 
بر اصول مذهب خودش پایبند باشد اما 
همراه با ایجاد فضای گفتگوهای سازنده 

و آزاداندیشانه باشد.

جشن هفته وحدت در مسجد جامع اهل سنت بندرعباس برگزار شد 

 گــروه خبر // معاون فناوری پــارک علم و فناوری 
هرمزگان از برگزاری همایش ســرمایه گذاری خطر 
پذیر در جنوب کشــور با عنوان »فولادی شو« به 

میزبانی پارک علم و فناوری خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ رســول اعتمادی پور با 
اعام این خبر گفت:این همایش با استفاده از ظرفیت 
شرکت های دانش بنیان و واحدهای فناور مستقر در 
 پارک های علم و فناوری بوشــهر، فارس، سیستان 

و بلوچســتان، شــرکت های فولادی و با حضور 
ســرمایه گذاران خطر پذیر برگزار می گردد.معاون 
فناوری و پشــتیبانی پارک علم و فناوری هرمزگان 
ضمن اشــاره بــه محورهای این همایــش افزود : 
اقتصاد چرخشــی )انرژی، آب، فــرآوری ضایعات 
و محصولات جانبی، فــرآوری گازهای خروجی(، 
تولید فولاد ســبز )کاهش نشر گازهای گلخانه ای(، 
انقاب صنعتی چهارم )رباتیــک، هوش مصنوعی 
و یادگیــری ماشــین، پهپادها، واقعیــت مجازی و 
واقعیت افزوده، پرینت سه بعدی، باک چین، اینترنت 
اشــیاء( ، پرعیارســازی مواد معدنی کم عیار ، تامین 
مواد مصرفی نوین )متالورژیکی/ شیمیایی(،- تامین 
تجهیزات و فرایندهای نوین قابل بکارگیری در صنعت 
 فولاد، تولید محصولات فولادی پیشــرفته و فراتر از 
صنعت فولاد از محورهای این همایش اســت .دکتر 
اعتمادی پور بیان داشــت : ایــن همایش به همت 
پارک علــم و فناوری هرمزگان با حضور مدیرعامل 
شرکت سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد، مدیران گروه 

فولاد هرمزگان، مســئولان اســتانی و دانشگاهی ، 
 اعضای هیأت علمی، دانشجویان، واحدهای فناور و 
شرکت های دانش بنیان استان برگزار می شود . معاون 
فناوری پارک علم و فناوری هرمزگان تصریح کرد : 
در این همایش از رویکردهای جدید در حوزه فولاد 
و حمایت و ســرمایه گذاری از شرکت های فناور و 
دانش بنیان بهره برداری می شود و فرآیندهای دریافت 
 ســرمایه و مشارکت با گروه فولاد مورد بررسی قرار 
می گیرد.به گفته دکتر اعتمادی پور، برگزاری جلسات 
B 2 B با مدیران گروه فولاد و رویداد دمودی با هدف 
سرمایه گذاری شرکت سرمایه گذاری خطرپذیر فولاد 
در شرکت های توانمند و حاضر در اکوسیستم نوآوری 
استان از جمله برنامه های این رویداد خواهد بود.وی 
افزود: این همایــش بزرگ ترین فرصت برای تعامل 
شرکت های دانش بنیان و فعالین زیست  بوم نوآوری 
جنوب کشور خواهد بود که به میزبانی پارک علم و 
 فناوری هرمزگان و همکاری صنایع اســتان برگزار 

می گردد.

گروه خبر // فرمانده انتظامی اســتان 
ضربتی  طــرح  اجرای  از  هرمــزگان 
مواد  توزیع  به  آلوده  پاکسازی محلات 
و دســتگیری 21 توزیع کننده مواد در 

استان خبر داد. 
    به گزارش خبرنگار دریا ؛  ســردار 

»علی اکبر جاویدان« در تشــریح این 
خبر بیان داشــت : مامــوران پلیس 
مبارزه با مواد مخدر اســتان در ادامه 
طرح ارتقاء امنیت اجتماعی و به منظور 
برخورد جدی و قانونی با قاچاقچیان ، 
خرده فروشان و توزیع کنندگان مواد 
وبه منظور جمع آوری معتادین متجاهر 
در ســطح معابر و منظر شهروندان به 
ویژه اطراف مراکز آموزشــی و تردد 
دانش آموزان و ایجــاد رضایتمندی 
شــهروندان با استفاده از ظرفیت های 
پلیس های تخصصــی و کانتری و 
پاسگاههای تابعه استان طرح ضربتی 
پاکســازی نقاط آلوده را به مدت 24 
ساعت در استان اجرا کردند. وی افزود: 

در اجرای این طرح ضمن پاکســازی 
 تعــدادی منــزل و پاتــوق متعلق به 
کنندگان  توزیــع   خرده فروشــان و 
مواد مخدر ، 21 نفر از توزیع کنندگان 
مواد مخــدر و 109 معتــاد متجاهر 
دســتگیر و جهت سیر مراحل قانونی 
به یگان منتقل شدند. این مقام انتظامی 
استان خاطر نشان کرد: در این رابطه 
در بازرسی از منازل و مخفیگاه متهمان 
مقادیری انواع مواد مخدر شامل ، 97 
کیلو تریاک و مقادیــری مواد مخدر 
حشیش ، شیشه ، هرویین در بسته های 
کوچک و آماده توزیع ، 50 عدد پایپ 
و آلات استعمال مواد مخدر 922 عدد 
انواع قرص هــای روانگردان و 149 

قوطی مشروبات الکلی کشف و ضبط 
استان هرمزگان  انتظامی  شد. فرمانده 
با تاکید بر جدیــت پلیس در اجرای 
مســتمر طرح های پاکســازی نقاط 
آلوده از مشــارکت و همکاری خوب 
مردمی با پلیس در شناسایی و کشف 
جرائم قدردانی و از عموم شهروندان و 
مردم فهیم استان خواست در صورت 
مشــاهده و برخورد با هرگونه تهیه، 
توزیع و حمل مواد مخدر، در اســرع 
وقت از طریق تلفن 110 و ســامانه 
تلفنی 128 پلیس مبارزه با مواد مخدر 
اطاع دهند تا در کمترین زمان ممکن 
نسبت به شناسایی و دستگیری مجرمان 

و متخلفان اقدام گردد. 

به میزبانی پارک علم و فناوری هرمزگان؛ 

 همایش سرمایه گذاری خطر پذیر جنوب کشور)فولادی شو( برگزار می شود 

فرمانده انتظامی هرمزگان خبر داد 

طرح ضربتی پاکسازی محلات آلوده به توزیع مواد مخدر در هرمزگان 

 

   

گــروه خبر // سرپرســت اداره کل راه آهن منطقه 
هرمزگان از رشد بارگیری و جابجایی مسافر در شش 
ماهه سپری شده از سال 1۴۰2 نسبت به مدت مشابه 

سال قبل خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریا ، علیرضا نصیری برازنده 
ضمن گرامیداشت هفته دفاع مقدس گفت: این اداره 
کل در بارگیری بــا تناژ ۳ میلیون و 194 هزار تن 
نسبت به مدت مشابه سال قبل 4 درصد و در تعداد 
واگن با 5۳ هزار و 8۶9 واگن نسبت به مدت مشابه 

سال قبل 10 درصد رشد داشته است. وی بیشترین 
رشد بارگیری انجام شده در شش ماهه سال جاری 
را کانتینر مس ذکر کرد که نســبت به مدت مشابه 
ســال قبل در تناژ ۶۳ درصد و در تعداد واگن ۶2 
درصد افزایش بارگیری داشته است.نصیری برازنده 
از رشد 10 درصدی تخلیه با 4 میلیون و 48 هزار 
تن و رشد 9 درصدی تعداد واگن با تخلیه ۶7 هزار 
و 400 واگــن خبر داد و گفت:در تخلیه محمولات 
بیشترین رشــد تخلیه گوگرد خام بوده است که در 

تنــاژ 1۶2 درصد و در تعــداد واگن 1۶۳ افزایش 
داشــته ایم .این مقام مســوول عمده محمولات را 
مواد معدنی ، پتروشیمی ، نفتی، گوگرد، آهن آلات 
و فولادی و کانتینری اعام کرد.سرپرست اداره کل 
راه آهن منطقه هرمــزگان در ادامه با بیان اینکه در 
شش ماهه ابتدایی سالجاری بیش از 590 هزار نفر 
جهت مسافرت ، قطار را انتخاب و از خدمات ریلی 
استفاده کردند یادآور شد : این آمار نشان دهنده رشد 

۳ درصدی نسبت به مدت مشابه سال قبل است.

رشد بارگیری و جابجایی مسافر در راه آهن هرمزگان

مدیرعامل اتحادیه تعاونی های صیادی هرمزگان 
در گفت وگو با روزنامه دریا عنوان کرد 
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  در دولت ســیزدهم احداث مراکز درمانی با جدیت بیشــتری 
در هرمزگان پیگیری می شــود و امســال و ســال آینده قرار 
 اســت چندین بیمارســتان در اســتان افتتاح شــود تا تعداد 
تخت های بیمارستانی به استانداردها نزدیک شود. ازطرفی دیگر 
 بحمدالله با پیگیری های صورت گرفته توســط رئیس دانشگاه 
علوم پزشکی، استاندار هرمزگان، نمایندگان مجلس و... قرار است 
200۶ نفر از طریق آزمون اســتخدامی جذب سیستم بهداشت و 
درمان استان شــوند که امیدواریم نیروی انسانی مورد نیاز مراکز 
بهداشــتی و درمانی هرمزگان از طریق این آزمون اســتخدامی 
تامین شــود. اما یکی از کمبودها در اســتان، امکانات رفاهی 
و سکونتی اســت که باعث می شود کمبود پزشکان و پرستاران 
و... در اســتان جبران نشود و دانشــگاه به تنهایی و با اعتبارات 
 دولتی نمی تواند مشکات را برطرف نماید. در این حوزه انتظار 
 مــی رود خیرین، بنــگاه های اقتصــادی در راســتای انجام 
مسئولیت های اجتماعی شــان، اتاق بازرگانی و تجار، نهادهای 
انقابی و... یاریگر دانشــگاه علوم پزشــکی باشند وعاوه بر 
تامین تجهیزات درمانی، در ســاخت پانســیون برای ماندگاری 
پزشکان،پرستاران و... در استان مشارکت کنند تا این عزیزان بدون 
دغدغه مســکن و... به خدمت رسانی به مردم و بیماران بپردازند. 
در شرایط فعلی که با کمبود پزشک و پرستار در استان مواجهیم 
و از طرفی هزینه های بالای مســکن و اجاره، این امکان برای 
بسیاری از پرستاران و پزشکان وجود ندارد که در استان بمانند و 
 گاهی اجاره یک واحد مسکونی از درآمد وحقوق پرستار بیشتر 
می شود که  ضرورت دارد مشکل مسکن شان با حمایت خیرین 
در بندرعباس و ســایر شهرهای اســتان برطرف شود. حال که 
مســئولان برای برطرف شدن کمبودهای بهداشت ودرمان استان 
در حال برنامه ریزی و تاش هستند واز طرفی اعتبارات دولتی 
نیز محدود اســت، در حوزه ساخت پانســیون و مسکن برای 
شــاغان حوزه بهداشــت ودرمان نیاز است که خیرین سامت 
و.... آســتین همت را بالا زده تا این مشــکل نیز برطرف شود. 
اتاق بازرگانی اســتان هم اعام کرده است تا حدامکان یاریگر 
حوزه ســامت اســتان باشــد. رئیس اتاق بازرگانی هرمزگان 
 چند روز قبل نیز در جمــع خبرنگاران البته گفت که 90 درصد 
 بنگاه های اقتصادی فعال در اســتان، کارت بازرگانی شــان را 
 از اتاق های بازرگانی ســایر اســتان ها می گیرنــد واگر این 
شــرکت ها و بنگاه های اقتصادی، شــرکت های تصفیه آب و 
آبشیربنکن ها کارت بازرگانی شان را از اتاق بازرگانی هرمزگان 
بگیرند، این اتــاق افزایش درآمد خواهد داشــت و حداقل 50 
 درصــد از درآمدش را می تواند در راســتای مســئولیت های 
 اجتماعی شان به ساخت مدرسه و کمک به دانشگاه علوم پزشکی در 
حوزه های مورد نیاز بهداشــت ودرمان و.... اختصاص دهند که 
در این راســتا انتظار می رود استانداری، دستگاه قضایی، صمت، 
گمرک و... نیز بنگاه های اقتصادی فعال در اســتان را ملزم کنند 
کنند تا کارت بازرگانی شــان را از اتاق بازرگانی هرمزگان اخذ 
کنند. متاسفانه همواره صنایع، معادن، بنگاه های اقتصادی بزرگ و 
 کوچک که در هرمزگان فعالیت می کنند، تاش کرده اند مالیات و 
 عوارض شــان را در اســتان هــای دیگر پرداخــت نمایند و 
 حســاب های بانکی شان نیز در اســتان نبوده و حتی امورات 
بیمه ای شــان را در اســتان های دیگر انجام می دهند و حالا 
هم اعام شده که کارت بازرگانی شــان را هم از اتاق بازرگانی 
هرمزگان نمی گیرند و مردم استان سهمی از عواید این فعالیت های 
اقتصادی در اســتان ندارد و سهم شــان فقط آلودگی و ترافیک، 
گرانی مسکن و... است. همانگونه که دستگاه قضایی، استانداری 
 و... پیگیری کردند تا بیشــتر بنگاه هــای اقتصادی پرونده های 
 مالیاتی شان را به هرمزگان انتقال دهند، در حوزه کارت بازرگانی نیز

انتظار می رود که کارت های های بازرگانی شان را از هرمزگان 
به عنوان محل فعالیت شان دریافت کنند تا اتاق بازرگانی هم بیشتر 
بتواند به امورات مسئولیت های اجتماعی و امورات عام المنفعه 
بپردازد. انتظار می رود با حمایت خیرین و شرکت  ها وصنایع و... 
مشکل پانسیون برای اقامت کادر بهداشت ودرمان استان برطرف 
شود تا آنها ماندگاری بیشتری در استان داشته باشند و کمبود 

نیروی انسانی در هرمزگان برطرف شود.
   علی زارعی

خیرین پانسیون پزشکی و پرستاری بسازند

پس از سال ها بلاتکلیفی ؛
محل استقرار کارگران فصلی بندرعباس 

افتتاح شد 
  گــروه خبر // محیط اســتقرار کارگران فصلی 
بندرعباس )ایســت کار( پس از سال ها باتکلیفی، 
 در زمینــی بــه مســاحت 200 متــر مربــع و با 
ســه میلیارد تومان اعتبار افتتاح شد. رئیس خانه 
کارگر هرمزگان در حاشــیه بهره بــرداری از محل 
اســتقرار کارگران فصلی بندرعبــاس گفت: مرکز 
ایســت کار برای کارگران فصلی و مهاجر در سطح 
شهر بندرعباس بوده که گاهی حضور آنان در سطح 
شــهر مزاحمت هایی برای شهروندان ایجاد می کرد.

اســماعیل حاجی زاده افزود: برای حل مســأله و 
کاســتن از مشکل های شــهروندان در سال 9۶ از 
شهرداری خواسته شــد زمینی برای ساماندهی این 
افراد اختصاص داده شود.وی ادامه داد: این مجموعه 
با هزینه خانه کارگر بر روی زمینی که شــهرداری 
در اختیار قرار داده احداث شــده است و کارگران 
در این مرکز حضور یافته و شــهروندان با این مرکز 
تماس گرفته و کارگران به آن ها معرفی می شــود.

رییس خانه کارگر هرمزگان اضافه کرد: این تشکل 
هیچ هزینه ای دریافت نمی کند و شهروندان تنها باید 
زاده خاطرنشــان  بپردازند.حاجی  را  کارگر  هزینه 
کرد: همچنین 2 ســازه دیگر یکی در میدان شــهدا 
و دیگری در روبروی اداره استاندارد در بلوار امام 
حسین )ع( آماده بوده تا عاوه بر منطقه گلشهر بتوان 
نقاط دیگر شهر را هم پوشــش داد.وی ابراز کرد: 
ســامانه ای در این مکان طراحی شده که با کد ملی 
سابقه کارگر را می آورد و اتباع بیگانه به هیچ وجه 
در این مکان به شــهروندان معرفی نمی شوند.رییس 
خانه کارگر هرمزگان اشاره کرد: کارگران از ساعت 
هفت صبح تا 19 در ایــن مکان حضور می یابند و 
شهروندان می توانند با تماس تلفنی از آنان برای کار 
دعوت کرده یا مراجعه حضوری برای اســتفاده از 
این نیروهای کار داشته باشــند.حاجی زاده افزود: 
همچنین تقاضای درخواســت زمین بــرای ایجاد 
خوابگاه و مکان اسکان کارگران فصلی به شهرداری 
داده شــده که این معضل مهم تری از جای نشستن 
این هاســت.وی تصریح کرد: فضای کنونی بیشتر 
مشکل  شــهروندان را حل می کند و خواهند دانست 
که کســی به منزل شان آمده و دارای شناسنامه بوده 
درصورتیکه جای خواب مشکل خود این کارگران 
را برطرف می ســازد.به گزارش ایرنا ؛ رئیس خانه 
کارگر هرمزگان گفت: شــهردار ســابق بندرعباس 
زمینــی برای این منظور در اختیار خانه کارگر قرار 
داد که مشکل هایی دارد و یا باید مشکل حل شود و 

یا زمین دیگری اختصاص داده شود.

  گروه خبر // حجت الاسلام والمسلمین محمد 
عبادی زاده در دیدار علمای اهل ســنت که در 
دفتر  امام جمعه بندرعباس برگزار شد، با اشاره به 
اهمیت وحدت اسلامی برای پیروزی بر دشمنان، 
اظهار کرد: باید به این ســوال پاسخ دهیم که 
آیا وحدت یک تاکتیک یا یک اســتراتژیک 
محسوب می شود؟ تاکتیک متناسب با زمان و 
نیاز انجام می شود اما استراتژیک فارغ از نیازها 

یک مسئله ثابت محسوب می شود.
   به گزارش خبرنگار دریا؛ وی، با ذکر این نکته که 
شاید به وحدت نگاه تاکتیکی داشته باشند، عنوان 

کرد: اگر در برهه ای از تاریخ بودیم که مسلمانان 
دشمن واحد نداشتند، آیا آن موقع می توان گفت که 

به وحدت نیاز نداریم؟ 
   نماینده ولی فقیه در اســتان هرمز گان، با بیان 
این نکته که به وحدت باید از دریچه وســیع تری 
نگاه کرد، تصریح کرد: وحدت در برخی از مواقع 
برای صف آرایی در برابر دشمنان شکل می گیرد 
اما در برخی از برهه ها وحدت به عنوان مولفه ای 
برای هم افزایی ظرفیت ها محسوب می شود. تصور 
کنید مسلمانان امروز هیچ دشمنی نداشته باشند؛ 
اما اگر مسلمانان در کنار یکدیگر قرار بگیرند و 
ظرفیت های همدیگر را تقویت کنند، جهان اسام 
تقویت خواهد شــد. حجت الاسام والمسلمین 
عبادی زاده، با بیان این نکته که مسلمانان در هر 
شرایطی به وحدت نیاز دارند، بیان کرد: وحدت 

یــک راه کار و امر تاکتیکی نیســت بلکه یک 
راهبرد در جهان اسام محسوب می شود.وی، با 
اشاره به لزوم تعریف اصول و محورهای مشترک 
وحدت بخش مسلمانان، خاطرنشان کرد: در ابتدا 
باید اصول و محورهای وحدت بخش در اســتان 
را تعریف و ترســیم کنیم تا بتوانیم موضوعات 
را به صورت منســجم پیگیری کنیم.امام جمعه 
بندرعباس، با اشاره به اهمیت پایبندی بر اصول 
اعتقادی، خاطرنشان کرد: مسئله و هدف وحدت 
میان مسلمانان تغییر مذهب نسبت یا کسی انتظار 
ندارد شــیعه، سنی شود یا سنی، شیعه شود بلکه 
هر کســی بر اصول مذهب خودش پایبند باشد 
اما همــراه با ایجاد فضای گفتگوهای ســازنده 
و آزاداندیشــانه باشد.حجت الاسام والمسلمین 
عبادی زاده، با ذکر این نکته که تحمل مخالف در 

زیست جمعی باید افزایش پیدا کند، گفت: مخالف 
و دیدگاه های مخالف را باید تحمل کرد و به آن ها 
احترام گذاشــت. قرار نیست همه مثل یکدیگر 
تفکر کنند و هیچکس نباید انتظار داشــته باشد 
که همه به مانند من تفکر کنند. در مسئله وحدت 
باید تحمل اندیشه ها و دیدگاه های مخالف وجود 
داشته باشد و از طرفی مواجهه کریمانه و برادرانه 
با مخالف نیز توصیه شــده است .وی، با اشاره به 
اهمیت تقویت تعامل میان علما و دانشمندان در 
کشور و جهان اسام، عنوان کرد: گفتگوها و تعامل 
میان علما و دانشمندان باید تقویت شود چراکه در 
این صورت است که دشمن نمی تواند در کشور و 
میان مسلمانان رخنه کند. در این صورت است که 
حرف ها و عقاید بدون واسطه و تغییر به یکدیگر 

منتقل می شود.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان تاکید کرد  

تقویت تعامل میان علما و دانشمندان هرمزگان 

  گروه خبر //  آیین کلنگ زنی مدرسه 9 کلاسه خیر ساز با حضور 
مهدی باقار زعیمی مدیرکل نوســازی مدارس هرمزگان ، سردار 
اباذر سالاری فرمانده سپاه ، نوبانی شهردار ، اعضای شورای شهر و 

جمعی از خیرین و فرهنگیان و دانش آموزان برگزار گردید. 
   بــه گزارش خبرنگار دریا؛ باوقــار در این آیین ضمن قدردانی 
از خیر این پروژه با اشــاره به اینکه وضع موجود ســرانه فضای 
آموزشی در استان هرمزگان 8/4مترمربع می باشد، افزود: در سند 
 تحول بنیادین در زیرنظام فضا ســرانه فضای آموزشی برای هر 
دانش آموز ۳/8 مترمربع تعریف شــده است که امروز در کشور 
متوسط این رقم 2/5 مترمربع می باشد و اداره کل نوسازی استان 

با همت جهادی درصدد ارتقا سرانه فضای آموزشی می باشد. 
  وی در ادامه در تشــریح پروژه اظهار کرد: مدرســه 9کاسه با 
زیربنای 1100مترمربع بهمراه سرویس بهداشتی، سرایداری و دیوار 

و محوطه سازی به صورت صددرصد خیری احداث خواهد شد.

   به گفته این مسئول، مدرسه 9 کاسه علی اکبر انتظامی با اعتبار 
 خیری 12میلیارد تومان در محله 2 هزار ناحیه 2 بندرعباس احداث 
می شود. اباذر ســالاری فرمانده ســپاه امام سجاد علیه السام 
هرمزگان همچنین در این آیین ضمن قدردانی از اداره کل نوسازی 
مدارس استان هرمزگان افزود: سپاه همیشه در کارهای عام المنفعه 
 پیشتاز بوده و در آبرسانی ، کشاورزی و آسفالت راه های روستایی 
و ... همراه و همیار دســتگاههای دیگر می باشد. وی افزود: این 
 مدرسه به همت خیری نیک اندیش که به خواست وی نامش محفوظ 
می ماند احداث می شود و به نام شهیدی والامقام در محله ای که 
 نیاز شدید به مدرسه دارد،  احداث می شود . فرمانده سپاه امام سجاد 
علیه السام هرمزگان خاطرنشان ساخت: بایستی به مناطق محروم 
 استان توجه بیشتری شود و احداث بناهایی ماندگار همچون مدرسه برای 

نسل های آینده در اولویت باشد. 
  ســرهنگ ماندگاری فرمانده ســپاه بندرعباس نیز در این آیین 

ضمن قددرانی از مجموعه نوسازی مدارس در رقم زدن اتفاقات 
خوب برای اســتان گفت : این مدرسه به درخواست و با پیگیری 
اهالی محله 2 هزار احداث می شود. به گفته وی، از زمان انتصاب 
مدیرکل جدید نوسازی مدارس اســتان اتفاقات خوبی در مدت 
کوتاه در حوزه مدرسه سازی اســتان روی داده و خواست سپاه 
 و خیر نیک اندیش این بوده که مدرســه در اســرع وقت آماده 

بهره برداری گردد. 

با حضور مسئولین انجام شد 

آئین کلنگ زنی مدرسه 9 کلاسه علی اکبر انتظامی 

گروه خبر // همزمان با روز جهانی گردشگری، در همایشی از 2۰ نفر 
از فعالان و تشکل های عرصه گردشگری هرمزگان قدردانی شد.

   مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی هرمزگان 
گفت: این افراد و تشــکل ها در بخش هایی مانند مراکز اقامتی، 
راهنمایان گروه های گردشگری، مراکز بوم گردی، تجلیل شدند.

محمد محســنی در ایــن همایش افزود: بخش گردشــگری از 
بخش های پیشران توسعه استان است و اکنون ۳0 طرح پیشران 

گردشگری در حال مطالعه و اجرا است.
  وی گفت: تله کابین بندرعباس تــا جزیره هرمز، هتل دریایی 
با وسعت 50 هکتار در ساحل جزیره هرمز، دهکده گردشگری 

بندرعباس و لارک، دهکده ییاقی اســتان در مرز استان کرمان 
و تله کابین منطقه گردشــگری گنو از مهمترین طرح های بخش 

گردشگری استان است.
  بــه گــزارش خبرگزاری صداوســیما، محســنی افــزود: از 
سرمایه گذاران بخش گردشگری استان با ایجاد زیرساخت ها برای 
طرح های گردشگری حمایت می شود.27 سپتامبر برابر با 5 مهرماه 
به عنوان روز جهانی گردشگری و نخستین روز از هفته گردشگری 

نامگذاری شده است.

تجلیل از برگزیدگان بخش گردشگری در هرمزگان 

                 

  گروه خبر // امام جمعه اهل سنت بندرعباس گفت: رسول الله 
نمونه کامل یک انسان است که خداوند به انسان ها معرفی کرد. به 
گزارش خبرنگار دریا؛ شیخ یوسف جمالی در مراسم هفته وحدت 
که در مسجد جامع اهل ســنت با حضور مهدی دوستی استاندار 
هرمزگان، حجت الاسام والمسلمین محمد عبادی زاده امام جمعه 
بندرعباس و نماینده ولی فقیه در استان، مسئولان و مردم برگزار شد، 
ضمن تبریک هفته وحدت از رسول الله به عنوان دریای فیض یاد 
کرد که از هر طرف حرکت کنیم می توانیم از برکات آن استفاده کنیم.
به گفته وی، هر خداجویی که دنبال هدایت است باید  سیره پیامبر 
اکرم)ص( را پی بگیرد.امام جمعه اهل سنت بندرعباس، »مورد نظر 
قرار گرفتن پروردگار« را گران بها توصیف کرد و افزود: حضرت 
محمد مصطفی این فرصت گران بها نصیبش شــد و کلید دل های 
عالم شد.شیخ جمالی گفت: حضرت محمد)ص( در مقام رهبری 
و مدیریت نقش داشــت و دل ها را فتح کرد.وی ادامه داد: مسیر 
زندگی رســول الله طوری بود که همه اصحاب جان و مال شان را 
فدای او می کردند.وی با بیان اینکه رسول الله با فرمانروایی بر قلوب 
انسان ها افرادی را تربیت کرد که حاضر بودند جان شان را بخاطر او 
فدا کنند، تصریح کرد: خواندن سیره رسول الله واجب است و برای 
دانستن آن باید مطالعه کنیم.به گفته امام جمعه اهل سنت بندرعباس، 
رسول الله هم در مقام پدر، دوست و رهبری بی نظیر بود و نمونه آن 
را نمی توان در تاریخ بشریت پیدا کرد.شیخ جمالی با تاکید بر اینکه 
هر کس طاعت رسول کند یعنی طاعت خدا کرده است، گفت: بر 
هر کدام از ماست تا در جامعه منادی وحدت و اتحاد باشیم و کاری 

کنیم که امت عزتمند شود.

امام جمعه اهل سنت بندرعباس در مراسم هفته وحدت:

 رسول الله نمونه یک انسان کامل است 

سرمقاله

  

خبر

خبر

  گــروه خبر // رئیــس کل دادگســتری هرمزگان از 
راه اندازی مجدد یک کارخانه تولید مفتول های مسی 

پس از ۸ ماه تعطیلی با ورود دستگاه قضایی خبر داد.
  به گــزارش خبرنگار دریا ؛ مجتبــی قهرمانی »رئیس 
کل دادگســتری هرمزگان« اظهار داشــت: در راستای 
سیاســت های کلی اقتصاد مقاومتی اباغی از سوی مقام 
معظم رهبری )مدظله العالی( و به منظور استفاده از ظرفیت 
بالای قوه قضائیه در جهت تحقق سیاست های مذکور برای 
امنیت سرمایه گذاری، رفع موانع حقوقی-قضایی تولید و 
اشتغال و مبارزه با مفاسد اقتصادی در چارچوب وظایف 
و اختیارات دستگاه قضایی بر اساس دستورالعمل شورای 
اجرای سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی در قوه قضاییه، 
تاکنون از مسائل و مشــکات بسیاری از تولیدکنندگان 
و صنعتگران گره گشــایی شده و این رویه به طور مستمر 
ادامه دارد.وی تصریح کرد: در همین راستا پس از استمداد 
مدیران و کارگران یک کارخانه تولید مفتول های مسی و 
محصولات فرعی وابسته به مس که با شکایت طلبکاران 
توقیف شــده بود از دستگاه قضایی استان هرمزگان برای 
مســاعدت در این خصوص، با طرح موضوع در ســتاد 
پیگیری سیاست های کلی اقتصاد مقاومتی دادگستری و 
قرارگاه رصد و پایش تولید پس از صدور دستورات ویژه 
قضایی، از مزایده این کارخانه و فروش آن طبق قانون با 

دستور قضایی و هماهنگی لازم با محکوم له، جلوگیری 
شد. رئیس کل دادگستری هرمزگان گفت: بر این اساس 
مقرر شــد؛ به جای فروش کارخانه، حقوق محکوم له از 
محل تولیدات این واحد صنعتی پرداخت گردد و در نتیجه 
توافــق بین طرفین، 1۶00 تن محصولات تولیدی ظرف 
4 مــاه به محکوم له تحویل داده شــود. قهرمانی یادآور 
شد: حســب بررسی های انجام شده و گزارش مسئولین، 
این شــرکت که در امر تولید مفتول های مسی در استان 
کرمان فعالیت دارد، در نتیجــه اقدامات و حمایت های 
دستگاه قضایی استان هرمزگان با تأمین مواد اولیه و نصب 
تجهیزات لازم، مجدداً وارد مدار تولید شــده و مشــکل 
تعطیلی 8 ماهه آن به صورت کامل برطرف شــده است. 
این مقام قضایی خاطرنشان کرد: با تدابیر اتخاذ شده در 
این خصوص، زمینه بازگشــت به کار 70 نفر از کارگران 
مستقیم کارخانه که در این مدت بیکار شده بودند نیز فراهم 
شــد. وی بیان داشت: عاوه بر این، 150 نفر دیگر هم به 
صورت غیرمستقیم در ارتباط با این واحد تولیدی مشغول 
به کار شده اند که در مجموع با احتساب این افراد پس از 
اجرای دستورات قضایی برای 250 نفر ایجاد اشتغال شده 
است.رئیس کل دادگستری هرمزگان همچنین با اشاره به 
برخی از آثار زیان بار ناشی از تعطیلی 8 ماهه این واحد 
تولیدی، اذعــان کرد: عدم فعالیت کارخانه در این مدت، 

موجب تأخیر در بازپرداخت معوقات بانکی و عدم امکان 
تحویل سفارشات شده بود. وی افزود: این شرکت فقط در 
یک مورد از تعهدات خود، متعهد به تولید 1۶00 تن مفتول 
مسی شده بود که با وجود این موانع و مشکات، قادر به 
تولید آن نبود. رئیس کل دادگستری هرمزگان تأکید کرد: 
هم اکنون با نظارت دستگاه قضایی، شرکت مذکور، تولید 
محصول و عمل به تعهدات خود را شــروع نموده است و 
با تشکیل جلسات متعدد با مشتریان و جلب رضایت آنها، 
مهلت قانونی لازم جهت انجام تعهدات نیز اخذ شده است. 
وی در ادامه با اشاره به تشکیل قرارگاه رصد و پایش تولید 
به منظور حمایت حقوقی و قضایی از صنایع و واحدهای 
تولیدی در دادگستری استان هرمزگان، تصریح کرد: تشکیل 
این قرارگاه، راهی برای مطرح کردن مشــکات مدیران 
واحدهای تولیدی با مسئولان قضایی استان است و با توجه 
به تمهیدات اتخاذ شده در ستاد پیگیری سیاست های کلی 
اقتصاد مقاومتی دادگستری استان، در اداره کل بازرسی نیز 
آمادگی پیگیری مشکات تولیدکنندگان وجود دارد.رئیس 
کل دادگســتری هرمزگان خاطرنشان کرد: ضرورت دارد 
دســتگاه های اجرایی و سازمان های متولی در خصوص 
صنایع و شرکت های تولیدی هماهنگی بیشتری با هم داشته 
باشــند تا در کوتاهترین زمان ممکن و با کمترین هزینه، 

مشکات و مسائل از سر راه تولیدکنندگان برداشته شود.

با ورود دستگاه قضایی هرمزگان ؛

کارخانه تولید مفتول های مسی راه اندازی شد

  گروه خبر // منادی سفیدان گفت: در حال 
حاضر 1۷ هزار معلم کم داریم و ســازمان 

استخدامی باید پاسخگو باشد. 
  علیرضا منادی سفیدان، رئیس کمیسیون آموزش 
مجلس با حضور در برنامه صف اول اظهار کرد: 
تمام مصوبات کمیسیون آموزش در دولت سیزدهم 
در حال اجرا اســت.وی گفت: ما حدود 8 قانون 
را به تصویب رسانده ایم. نظام رتبه بندی و قانون 
جهش تولید، اساس نامه سازمان فنی و حرفه ای، 
استخدام معلمین حق التدریسی و قانون رسیدگی 
به تخلفات در آزمون ها و تعــدادی دیگر را در 
کمیسیون آموزش به تصویب رسانده ایم و ۶ قانون 
را نیز در صحن علنی مجلس در نوبت رسیدگی 
داریم.وی درباره طرح رتبه بندی گفت:  این اقدام 
بخشی از سند تحول بنیادین است و کمیسیون ما 
با همت فراوان بالاخره توانســت این قانون را به 
تصویب برساند و اجرا کند. یک میلیون معلم بین ۳ 
تا 7 میلیون افزایش حقوق داشتند و با پیگیری ها 
که صورت گرفت ایــن قانون که باعث افزایش 
کیفیت آموزش می شــود به تصویب رسید. البته  
در اجرا اوایل به مشکاتی بر خوردیم و امروز با 
افتخار می گوییم که این قانون به شکل کامل انجام 
شده اســت.منادی ادامه داد:  در این قانون دولت 
به خوبی پای کار آمــد و بودجه آن را پرداخت 
کرد و تحولی در حقوق معلمان ایجاد شد و اکنون 
در نظام کارمندی کشور معلمین بهترین حقوق را 
نسبت به سایر کارمندان دولت می گیرند و جایکاه 
معلم آن قدر بالا است که باید اندازه رئیس جمهور 
حقوق بگیرد.وی ادامــه داد:  رتبه بندی نواقصی 
هم دارد به شــکل صد در صدی درست نیست 
و پیگیر هستیم مشکات را حل کنیم. البته آینده 
بسیار خوبی را برای رتبه بندی می بینیم.وی گفت: 
امروز در تولید علم رتبه 15 جهان را داریم و در 
مجله معتبر آمریکایی مطرح شده که ایران در ۳0 
سال گذشته به اندازه ۳00 سال تولید علم داشته 
است و این موضوع برای کشور بسیار مهم است. 
امیدواریم بتوانیم روز به روز بر توســعه علمی 
کشور بیافزاییم. کمیسیون آموزش مجلس اکنون 
مصوباتی داشــته که تا به حال در هیچ مجلسی 
وجود نداشته است.منادی درباره همسان سازی 
حقوق بازنشستگان اظهار کرد: معلم بازنشسته 
حقوق بســیار پایینی دارد و باید حقوق درستی 
دریافت کند. از دولت خواهش می کنم برای همه 
بازنشستگان خصوصا معلمان بازنشسته شرایط 
بهتــری را رقم بزند. ما در حال پیگیری موضوع 

همسان سازی حقوق معلمان بازنشسته هسستیم 
و به احتمــال قوی مجلس و دولــت به زودی 
افزایش حقوق بازنشستگان را انجام می دهند و 
در یک ماه آینده فکر می کنم اتفاقات خوبی در 
این زمینه شــاهد باشیم.وی درباره قانون جهش 
تولید دانش بنیان گفت: قانون بسیار خوبی بوده 
و 20 ماده دارد و همه موانع را در تولید برداشته 
است و بهترین ماده آن اعتبار مالیاتی است و در 
این قانون حدود 70 صندوق غیردولتی را برای 
شکوفایی مانند بانک دیدیم و سرمایه در گردش 
را ۳ هــزار میلیارد افزایش دادیم.  وی گفت: 10 
هزار شرکت دانش بنیان داریم و کار هایی در آن 
جا انجام می شود که محشر است.منادی سفیدان 
گفت:  بعضی از دانشگاه ها کیفیت پایین داشتند و 
این ها را تجمیع کردیم. خروجی آمایش دانشگاه ها 
تــا به حال خروجی خــوب و قابل قبولی بوده 
اســت.وی درباره برنامه هفتم گفت: برنامه هفتم 
تعداد قابل توجهی از موارد حوزه آموزش را به 
خود تخصیص داده اســت. یکی  افزایش سهم 
آموزش از بودجه عمومی به 15 درصد اســت. 
برای  مدارس ۳5 درصد فوق العاده خدمتگزاری 
و 50 درصد فوق العاده سرایداری را قرارداه ایم 
که امیدواریم در صحن هم تصویب شــود.  وی 
ادامه داد : برای تامین معلم آزمونی گرفتیم که 28 
هزار نفر را باید جذب می کردیم و  18 هزار نفر 
جذب شــدند و یازده هزار نفر باقی مانده اند که 
درباره این عدم جذب، سازمان استخدامی کشور 
باید جوابگو باشد.نماینده مجلس گفت:  17 هزار 
معلم کم داریم و در این امر سازمان استخدامی باید 
پاسخگو باشد. نگاه درستی از آموزش و پروش 
در این ســازمان وجود ندارد. از رئیس جمهور 
تقاضا داریم کاری کنند تا معلمان خرید خدمت 
هم وارد سیستم شوند. اول مهر است و ما 17 هزار 
معلم کم داریم و در این امر 2 دســتگاه کوتاهی 
کردند و باید پاسخگو باشند.منادی ادامه داد: از 
ســال 90 تا به امروز 150 هزار معلم نسبت به 
تعداد 1۶ میلیون دانش آموز کم شده اند. امیدواریم 
رئیس جمهور برای این رفتار های سازمان امور 
استخدامی کاری کنند و ما ممنون رئیس جمهور 
هستیم.به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان ؛ وی 
در انتها گفت: در سازمان استخدامی برخورد های 
غیرعلمی صورت می گیرد. 17 هزار معلم کم داریم 
و این فاجعه است. امیدواریم یا رئیس این سازمان 
رویــه خود را تغییر دهد و یا دولت کاری در این 

امر انجام دهد.

رئیس کمیسیون آموزش مجلس: 

سازمان امور استخدامی باید جوابگوی
 کمبود ۱۷ هزار معلم باشد 
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رئیس کمیسیون بودجه مجلس:
اجرای قانون همسان سازی

 حقوق بازنشستگان پیگیری  می شود
  علیرضا حائری زاده ســرویس اســتان ها // رئیس 
کمیســیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسامی گفت: 
اجرای قانون همســان ســازی حقوق معلمان بازنشسته 
با شــاغلین جزو برنامه های مهمی اســت که در برنامه 
هفتم توسعه پیگیری می شــود.به گزارش خبرنگار دریا، 
" حمیدرضا حاجــی بابایی " در یادواره 124 شــهید 
فرهنگی اســتان یزد افزود: اجرای قانون همسان سازی 
حقوق بازنشســتگان در قالب برنامه هفتم توســعه جزو 
خواســت نمایندگان مجلس است.وی به اهمیت ارتقای 
بیشتر جایگاه فرهنگیان در جامعه اسامی با همکاری و 
همراهی دولت و مجلس در عرصه های مختلف با تحقق 
 مطالبات آنها و همکاری و پیگیری سایر مسئولان به عنوان 
یک ضرورت تاکید کرد.عضو فراکسیون انقاب مجلس 
یازدهــم بیان کرد: توجه به معیشــت فرهنگیان در کنار 
سایر امور از دیگر مسائل مهمی است که تاکنون اقداماتی 
توســط مجلس انجام شــده و برای تقویت آن تاش به 
عمل می آید.حاجی بابایی بیان کرد: جایگاه فرهنگیان در 
جامعه اسامی باید به نحوی ارتقا یابد که اقبال برای قرار 
گرفتن در این منصب مهــم روز به روز افزایش یابد.وی 
گفت: طرح رتبه بندی معلمان جزو برنامه های مهمی است 
که در دولت و مجلس محقق شد و برای تحقق مطالبات 
بازنشــتگان اقدامات مورد نیاز پیگیری می شود.وی در 
ادامه با گرامیداشــت هفته دفاع مقــدس و یاد و خاطره 
شهیدان به نقش فرهنگیان در آن دوران اشاره کرد که آنها 
همسو با سایر اقشار در خدمت کشور بودند.نماینده مردم 
همدان در مجلس شــورای اسامی یاد و خاطره شهدای 
فرهنگی و دانش آموزان شــهید را گرامی داشت و گفت: 
باید همیشه یاد شهدا در بین مردم و فرهنگیان زنده بماند.

همچنین نماینده مردم یزد، اشــکذر، زارچ و ندوشن در 
مجلس شورای اسامی از تاش فرهنگیانی که مخلصانه 
و فراگیر در بخش های مختلف به نظام و انقاب اسامی 
کمک می کننــد قدردانی کرد." محمــد صالح جوکار " 
همچنین هفته دفاع مقدس را گرامیداشــت و افزود: باید 
برای کمــک به ارتقای فعالیت های فرهنگی و انقابی در 
جامعه بیش از گذشته برنامه ریزی و اقدام مناسب انجام 
شود.اجرای ســرود و تجلیل از فرهنگیان برتر مسابقات 
کتابخوانی از دیگر بخش های این یادواره بود.استان یزد با 
یک میلیون و 250 هزار نفر جمعیت 15 هزار معلم دارد و 

چهار هزار شهید تقدیم انقاب اسامی کرده است.

عکس روز

داود تنی پور کوهنوردی در طبیعت بخش شمیل

کاریکاتور

طرح : معصومه زارعی

علیرضــا حائری زاده ســرویس اســتان ها // 
اســتاندار یزد گفت: رئیس جمهور در دیدار اخیر 
اســتانداران با ایشان، دستور ایجاد و تخصیص 
خط اعتبــاری ویژه ای برای مســکن ملی صادر 
کردند و  در زمینه تامین مالی این حوزه، گشایش 

ایجاد خواهد شد.
    بــه گزارش خبرنگار دریــا ، "مهران فاطمی" در 
نشســت شورای مسکن استان افزود: در این دیدار در 
مورد طرح نهضت ملی مسکن بعنوان یکی از اصلی ترین 
شعارها و تعهدات دولت سیزدهم، اعام کردم که مسئله 
زمین حل شده و مشکل بعدی تسهیات است و باید 
مسئله وام ها حل شود تا تسریع در کارها صورت گیرد.

وی ادامه داد: از دستگاههای خدمات رسان درخواست 

داریم دستورات و مصوبات شورای مسکن را اجرایی 
کنند و اگر پیگیری نباشد این مصوبات بر روی کاغذ 
مانده و سهم استان داده نمی شود و در نهایت نیز مردم 
متضرر خواهند شــد و همین مسئله در مورد بانک ها 

نیز مصداق دارد.فاطمی ادامه داد: پروژه های مســکن 
ملی در اســتان یزد باید بعنوان الگو در کشور مطرح 
شــود همچنان که در مورد مســکن های ویایی این 
اتفاق افتاد و لذا در طراحی ها نیز باید فرهنگ ایرانی 
و اسامی و همچنین آسایش و رفاه مردم حتما لحاظ 
شــود.وی افزود: در مورد باز آفرینی شهری نیز نباید 
اقدامات بسته باشــد و باید به گونه ای عمل شود که 
مردم رغبت کنند و مشارکت داشته باشند؛ نباید برخی 
 از ا قدامات شــهرداری ها و دستگاههای اداری باعث 
روی گردانی مردم از بازآفرینی شــهری شود .در این 
نشســت فرمانداران تعدادی از شهرســتانهای استان 
گزارشی از اقدامات انجام شده بیان نمودند و تصمیمات 

لازم اتخاذ شد.

استاندار یزد: 

اعتبار ویژه ای از سوی دولت برای مسکن ملی اختصاص یافت

وزیر میراث فرهنگی: 

اعتبار ویژه ای به ارگ جهانی بم اختصاص می یابد
   

حسن ســیلاوی سرویس اســتان ها // استاندار 
خوزستان گفت: مردم آبادان و خرمشهر تاکنون از 
حق خود از جمله معافیــت مالیات و ورود کالا به 

این منطقه بهره مند نشدند.
   به گزارش خبرنگاردریا ، علی اکبر حســینی محراب 
در نشست شورای اداری شهرستان آبادان در فرمانداری 
این شهر، اظهار کرد: منطقه آزاد اروند بیش از 52 درصد 
جمعیت مناطق آزاد کشور را در برگرفته ولی متاسفانه 
تاکنون مردم شهرهای آبادان و خرمشهر از منافع قانونی 
آن بهره مند نشــدند و حقوق مردم باید اجرا شود.وی 
افزود: هر چقدر مردم از منافع اقتصادی منطقه آزاد اروند 
بهره مند و صاحب ثروت، کار و اشتغال شوند، مشکات 
کمتر خواهد شد.حسینی محراب گفت: دولت سیزدهم 
مصوبات زیادی برای جبران عقب ماندگی، پیشرفت و 
توسعه شهرستان های آبادان و خرمشهر داشته است تا 
مردم این 2 شهرســتان به نقــش و حقی که در انقاب 

اسامی و جنگ داشتند، برسند.
   وی با تاکید بر زیباسازی آبادان و خرمشهر با توجه به 
اقبال به گردشگری در بخش های سامت، دفاع مقدس، 
اقتصاد و بازار، افزود: زیباســاری سواحل اروندرود و 
بهمنشیر با استفاده از بخش خصوصی باید اولویت کاری 

قرار گیرد.استاندار خوزستان گفت: بهترین رودخانه ها 
برای رونق و گســترش گردشگری دریایی در آبادان و 
خرمشهر وجود دارد و باید با دعوت از بخش خصوصی 
بــه این بخش رونق بخشــید.وی در بخش دیگری از 
سخنان خود ضمن گرامیداشت پنج مهر سالروز شکست 
حصر آبادان به فرمان امام خمینی)ره(، افزود: عملیات 
ثامن الائمه شــروع حرکت به سوی پیروزی های بیشتر 
انقاب اســامی در جنگ تحمیلی بود.حسینی محراب 
اظهار کرد: جهاد باید ادامه داشــته باشــد و باید کاری 
کرد تا جریان حرکت جهــادی و مومنانه رو به جلو و 
زمینه آماده برای کار و عمران باشد.عملیات ثامن الائمه 
عملیات تهاجمی نیروهای مسلح ایران، در خال جنگ 
ایران و عراق بود، که به فرماندهی نیروی زمینی ارتش 
جمهوری اســامی ایران و مشارکت ســپاه پاسداران 
انقاب اســامی، علیه مواضع یگان های نیروی زمینی 
عراق، مستقر در استان خوزستان، انجام شد.این عملیات 
در ساعت یک بامداد مهرماه 1۳۶0 در محور آبادان به 
شرق کارون در جنوب غربی ایران آغاز گردید و پس از 
42 ساعت نبرد بی وقفه، با شکسته شدنِ حصر آبادان و 
بازپس گیری بیش از 150 کیلومتر مربع از خاکِ ایران، 

به پایان رسید

استاندار خوزستان:

 مردم آبادان و خرمشهر
 از منافع منطقه آزاد بهره مند نشدند

سید ابوالحسن جعفری ســرویس استان ها //
اســتاندار بوشــهر گفت: با تلاش جدی دشمن 
برای کاهش مشــارکت در انتخابات اسفندماه 
امسال، نیاز است رویکردهای فرهنگی برای ایام 
باقیمانده سال تعریف شود تا افزایش مشارکت 

مردم در انتخابات محقق شود.
   بــه گزارش خبرنگاردریــا ، احمد محمدی زاده 
در نشست شــورای فرهنگ عمومی استان بوشهر 
اظهار کرد: دشــمن بعد از شکست در جنگ امنیتی 
و فرهنگی، اکنون به جد برای انتخابات پایان ســال 
مجلس شورای اسامی و مجلس خبرگان رهبری 
متمرکز شده تا مشارکت مردم در این عرصه ضعیف 
باشــد.وی افزود: در ایران، حکومت مردمی مبتنی 
به رای مردم اســت چرا که میزان مشارکت مردم به 
منزله وفاداری مردم به حکومت ارزیابی می  شــود.

استاندار بوشهر تصریح کرد: با تاش و برنامه ریزی 

باید دشمن را در این عرصه ناکام گذاشت تا شاهد 
انتخاباتی پرشــور و با مشارکت بالای مردم باشیم.
وی ادامــه داد: دانش آموزان و دانشــجویان دچار 
یک سری آســیب های فرهنگی هستند که باید با 
 کمک به دانشــگاه ها و آمــوزش و پرورش، زمینه 
ایجاد رویکردی جدید در این حوزه ایجاد شــود.
محمدی زاده اظهار کــرد: موضوع دانش آموزان و 
دانشجویان موضوع اساســی امروز و آینده کشور 
است بر همین اساس باید برنامه هایی برای آسیب های 
ایجاد شده انجام شود.وی افزود: امروز استان بوشهر 
شاهد هفت واحد بزرگ دانشگاهی و دارای ۳5 هزار 
دانشجو و بالغ بر 500 نفر عضو هیات علمی است 
و در حوزه آموزش و پروش نیز امســال با برنامه و 
انسجام انجام شــده 2۶0 هزار دانش آموزان و 15 
هزار و 200 معلم سال تحصیلی جدید را در روز و 
ساعت مقرر آغاز کردند.محمدی زاده ادامه داد: در 

45 سال گذشته در حوزه علمی پیشرفت های قابل 
توجهی در استان بوشهر ایجاد شده چراکه در پیش 
از انقاب حتی هیات علمی دانشــگاه در این استان 
وجود نداشت و کسی اطاعی از کارکرد این ظرفیت 
نداشت.وی تاکید کرد: بین بنیان ملی نخبگان استان 
بوشــهر و مرکزهای علمی و صنعتی استان بوشهر 
پیوند و ارتباط مستحکمی لحاظ شود.محمدی زاده 
تصریح کرد: برای شکل گیری شرکت هایی که پایه و 
اساس آنان نخبگان است تسهیات حمایتی ویژه ای 
پیش بینی شده است.وی یادآور شد: در سال جاری 
عاوه بر جذب یک هزار و 500 نفر در دستگاه های 
اجرایی اســتان بوشهر به همین میزان نیز در صنایع 
نفت، گاز و پتروشیمی استان بوشهر جذب می شوند 
که در این استخدام ها، نیروهای نخبه و خبره استان 
باید به حق و حقوق خود برسند.اســتاندار بوشهر 
در بخــش دیگری از صحبت های خود گفت: مرکز 

فاضاب جوار شــهرک صنعتی بوشهر روزانه بالغ 
بر 40 هزار تن پساب شــهری وارد طبیعت و دریا 
 که بــرای تصفیه این پســاب رایزنی های خوبی با 
سرمایه گذاران شده اســت.محمدی زاده بیان کرد: 
اکنون در استان بوشــهر این آمادگی وجود دارد تا 
از شــرکت های داوطلب تصفیه فاضاب حمایت 
لازم صورت گرفت و آنها بتوانند با در اختیار گرفتن 
زمین، از محل پساب های تصفیه شده اقدام به کاشت 
درخت کنند.وی یادآور شد: امسال بیش از چندصد 
هزار نهال حرا در اســتان بوشهر کاشته می شود که 
براساس برنامه زمان بندی این مهم در فصل زمستان 
انجام می شــود.محمدی زاده با اشــاره به موضوع 
ناباروی و سقط جنین در استان بوشهر عنوان کرد: در 
این زمینه باید در نهضت جوانی جمعیت به جد تاش 
شود.وی یادآور شد: در استان بوشهر در سال 1401، 
حدود یک هزار و 200 مورد سقط جنین رخ داد که 

این عددی بزرگی نسبت به موالید استان بوشهر بوده و 
باید کاهش پیدا کند.وی در ارتباط با نیاز شکل گیری 
گروه صنایع دریایی و اقتصاد دریامحور بیان کرد: پایه 
اولیه این گروه در دانشــگاه خلیج فارس راه اندازی 
شده و با رویکرد صنایع دریایی و اقتصاد دریامحور 
باید به تقویت آن کمک شود.محمدی زاده ادامه داد: 
ظرفیت پرورش ماهی در قفس استان بوشهر حدود 
9 هزار تن است که سه هزار تن آن متعلق به سازمان 
اوقاف وامور خیریه است.وی تاکید کرد: استان بوشهر 
شــرایط خوبی برای پرورش ماهی در قفس دارد که 

باید از این ظرفیت نهایت استفاده انجام گیرد.

افزایش مشارکت در انتخابات اسفندماه نیازمند رویکرد فرهنگی

خبر

آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // وزیر 
میراث فرهنگی، صنایع دستی و گردشگری 
گفت که علاوه بر اعتبارات مندرج در ردیف 
قانون بودجه، برای)مرمت و ســاماندهی( 
ارگ جهانی بم و سایر بناهای تاریخی این 
شهرستان اعتبار ویژه ای در نظر می گیریم 

و اضافه می کنیم.
   بــه گزارش خبرنگار  دریا ؛ ســیدعزت الله 
 ضرغامی در جریان حضــور در ارگ تاریخی 
بــم در جمع خبرنگاران افــزود: موزه ها جزو 
اولویت های کاری ما هستند و امسال نیز اعتبار 
موزه ها توسط مجلس شورای اسامی افزایش 
پیدا کرد که با توجه به اولویت موزه بم به طور حتم 
اعتبار اضافه تری نسبت به آنچه مصوبه بودجه 
1402 اســت برای آن درنظر می گیریم.ارگ بم 
و منظر فرهنگی آن 17 تیر سال 82 در فهرست 
میراث جهانی یونسکو به ثبت رسید؛ این بنای 
ارزشــمند تاریخی که در 195 کیلومتری شرق 
مرکز استان کرمان قرار دارد قبل از آن در سال 
1۳45، با شماره 519 در فهرست میراث ملی به 
ثبت رسیده بود.غیر از ارگ بم، هشت اثر دیگر 
تاریخی و طبیعی استان کرمان ثبت جهانی است. 
باغ سحرانگیز شاهزاده، روستای شگفت انگیز 
و دستکند میمند در شهربابک، بخشی از بیابان 
عظیم لوت و قنات های پر آب و حیات بخش 

گوهرریز جوپار، اکبر آباد و قاسم آباد بم و نیز 2 
کاروانسرای گنعجلیخان شهر کرمان و چاه کوران 
شهرستان راور از دیگر آثار ثبت جهانی است. 
در کنار این آثار طبیعی و تاریخی، گلیم شیرکی 
پیچ ســیرجان نیز به سبب کسب عنوان دهکده 
جهانی گلیم برای روستای دارستان این شهرستان 
 از دیگر آثــار جهانی دیار کریمان به شــمار 
می رود.ضرغامی در ادامه مصاحبه خود همچنین 
در پاســخی با موضوع ارتقــای اداره میراث 
فرهنگی بم بــه اداره کل نیز عنوان کرد: درباره 
کرمان با توجه به ساختار جدیدی که مجدد انجام 
می شود و در حال تشکیل استان جدیدی است 
ساختار مربوط به استان را مجدد بررسی می کنیم 
و درباره دفاتر و ادارات متناسب با جایگاه های 
واقعی که دارند و جمع بندی کارشناسی، ساختار 
موردنظر را اعام می کنیم. وزیر میراث فرهنگی 
خاطرنشان کرد: مسایل بم را با اولویت پیگیری 
می کنم و در ســفر بعدی این مسایل را تکمیل 
خواهم کرد، در کنار تمام مسایلی که به صورت 
قانونی در مــورد این حوزه ها وجود دارد نگاه 
ویژه تری نسبت به بم خواهم داشت.وی با اشاره 
به مواردی که فرماندار بم درباره مشکل شهرک 
قشــمی در حریم میراث واقع در شهر بم ایجاد 
شــده نیز اظهارداشت: اقدام ما در حوزه عرصه 
و حریم در مورد ابنیــه تاریخی، محوطه ها و 

بافت ها براساس قوانین مصوب شده در کشور 
است و حفظ این جایگاه و میراث فرهنگی یک 
وظیفه ملی و برعهده همگی اســت. ضرغامی 
اضافه کرد: ممکن است در مورد حریم ها نکات 
و اظهارنظرهایی صورت گیرد که می تواند این 
حریم ها تغییر کند تا برخی مشــکات دیگر 
مردم حل شــود.وی تصریح کرد: نگاه به حریم 
ابنیه تاریخی، تجدیدنظــر و واقعی کردن حریم 
ابنیه تاریخی، از جمله سیاست ها و راهبردهایی 
است که در وزارتخانه دنبال می شود. وزیر میراث 
فرهنگی عنوان کرد: زمانی که ساخت و سازی 
در عرصه صورت می گیرد بسیار سخت می شود 
درباره آن تصمیم گرفت اما در حریم می شود با 
یک نگاه واقعی تر برخی مشکات را حل کرد. 
وی تصریح کرد: نســبت به این مشکل )حریم( 
 نیز با توجه به اینکه از درخواست های مردم بم 
بوده دســتور ویژه دادم گــروه ویژه ای آخرین 
بررسی های لازم را انجام دهد تا همراه با استفاده 
از ظرفیت های میراث فرهنگی و گردشگری در 
بم مشکات مردم حل شود. ضرغامی همچنین 
با اشــاره به شرایط کنونی ارگ بم گفت: مرمت 
این ارگ تاریخی بعد از زلزله بسیار حرفه ای و 
با کیفیت انجام شده که به واقع الگویی در سطح 
جهانی است و نشان می دهد این اولویت در سطح 

کشور نسبت به این منطقه وجود دارد.
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فرهنگ وهنر

توسط انتشارات سوره مهر؛
»نورچشمی« به کتابفروشی ها آمد

  گروه فرهنگی // کتاب »نورچشمی« نوشته مهدیه جالی 
توسط انتشارات سوره مهر منتشر و راهی بازار نشر شد.  کتاب 
»نورچشمی« نوشــته مهدیه جالی به تازگی توسط انتشارات 
سوره مهر منتشر و روانه بازار نشر شده است. این کتاب روایت 
ثبت چهره شهدا توسط یک نوجوان است.»نورچشمی« داستانی 
است که در خرمشهر می گذرد. شخصیت اصلی داستان، نوجوانی 
به نام ماجد اســت که پس از آغاز جنگ تحمیلی در خرمشهر 
تصمیم می گیرد با دوربین عکاســی برای حفظ هویت شهدا و 
زخمی ها به خصوص مادرها و فرزندانشــان از چهره هایشان 
عکاســی کند.فضای داســتان یک فضای جنگی آغشــته به 
طنز اســت تا خشــونت موجود در جنگ مثل استخوان تیزی 
گلوی مخاطب را خــراش ندهد. بلکه زمانی که با روایت های 
ناگواری از جنگ روبه رو می شــود، طعم شیرین زندگی که در 
بعضی از مواقع فقط مختص جنگ اســت را هم بچشد؛ چیزی 
شبیه به طنز تلخ.جالی که نویسنده ای دهه هفتادی است پیش 
از این با داســتان کوتاه »مه رقیق صبح« در مجموعه داستان 
بوی گرم شــکوفه های بادام به انتخاب مجید قیصری و داستان 
کوتاه »صدام، سام!« در مجموعه داستان منتخب چهل چراغ 
به کوشــش انجمن قلم ایران به مخاطبانش معرفی شده بود.در 
بخشی از این کتاب می خوانیم:»با دوربین می توانستم پرواز کنم، 
لابــای مرغ های دریا اوج بگیرم و بعد ناغافل شــیرجه بزنم 
ســمت ماهی های کوچک فرز. یا توی نخلستان با بلبل خرما، 
شــیره رطب ها را بمکم و زیر سایه پیش ها چرت بزنم یا بروم 
توی نیزار و با سنجاقک های رنگی حرف بزنم و بگویم هر وقت 
خزال دلش از امه گرفت و رفت لب شط و خواست پاهای حنا 
بسته اش را توی آب بزند و دلش را خالی کند، روی شانه هایش 
بنشینند و دلداری اش بدهند.« این رمان در 114 صفحه و قیمت 

75 هزار تومان عرضه شده است.

سنندج میزبان اولین جشنواره موسیقی 
اقوام ایران زمین 

  گروه فرهنگی // این جشــنواره همزمان با میاد نبی مکرم 
اسام )ص( با حضور هجده قوم از اقوام ایرانی برگزار می شود.

به گزارش خبرنــگار دریا ؛ چهار هزار اثر بــه دبیرخانه این 
جشنواره ارسال شده که اثر خواننده هرمزگانی عمران طاهری 
نیز در این جشــنواره حائز رتبه شده اســت .عمران طاهری 
 متولد چهاردهم فروردین 1۳۶4 در بندرعباس اســت.وی از 
ســال 1۳80 همکاری با صدا و سیمای خلیج فارس را آغاز 
کرد از ســال 8۳ با تشویق اســتادش ناصرعبداللهی شروع به 
خوانندگی به صورت جدی نمود. عمران طاهری با خوانندگانی 
نظیر رضــا صادقی، غامرضا صنعتگــر و محمدرضا هدایتی 
همکاری نمــوده .از آخرین کارهای عمران طاهری ترانه عطر 

یاسمین است.

گروه فرهنگی // سرپرست ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی 
هنری مساجد اســتان هرمزگان گفت: داوری مرحله استانی 
رواق های برتر چهارمین رویداد ملی فهما با حضور سرپرست و 
کارشناسان ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد 

هرمزگان در بندرعباس آغاز شد. 
  به گزارش خبرنگار دریا ، اســام خواجه یــی اظهار کرد: داوری 

این مرحله به منظور ارزیابی فعالیت های کانون های معرفی شــده به 
مرحله اســتانی رویداد ملی فهما برای معرفی به ستاد کشور و رقابت 
بــا کانون های برتر در ســطح ملی صورت گرفــت. وی افزود: ۶2 
کانون فرهنگی هنری مساجد اســتان هرمزگان که به مرحله استانی 
 معرفی شــده و فعالیت های خود را در رواق های 12 گانه ســامانه 
 بچه های مسجد ثبت کرده بودند توسط کمیته داوری مورد ارزیابی قرار 
می گیرند. سرپرست ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری مساجد 

اســتان هرمزگان ادامه داد: این کانون ها فعالیت های خود را در قالب 
رویداد ملی فهما در سه شبستان و 12 رواق در سامانه بچه های مسجد 
به ثبت رسانده بودند و پس از کسب امتیاز لازم به مرحله استانی راه 
یافتند. وی گفت: پس از ارزیابی توســط کمیته داوری در نهایت ۳0 
کانون به عنوان کانون های برگزیده اســتانی انتخاب و برای رقابت با 
کانون های منتخب ملی به ستاد هماهنگی کانون های فرهنگی هنری 
مساجد کشور معرفی می شــوند. خواجه یی افزود: سامانه بچه های 

مســجد در چهارمین رویداد ملی فهما شامل سه شبستان فرهنگ و 
هنر و نوآوری است که شبستان فرهنگ شامل پنج  رواق نور، دانش، 
رسانه، همدلی و کتاب، شبستان هنر شامل  رواق ها ترنج، سرود، فیلم، 
نمایش و قلم و نیز شبستان نوآوری دو رواق فناوری و کارآفرینی را 
در بردارد. وی عنوان کرد: کانون های برگزیده استانی تا هفتم مهرماه 
جاری فرصت دارند با مراجعه به ســامانه بچه های مسجد، مستندات 
ویژه برای ارزیابی در سطح ملی را بارگذاری کنند. گفتنی است؛ یکهزار 
و ۶۳ کانون فرهنگی هنری با مجوز رسمی ستاد هماهنگی کانون های 
 مساجد کشور در سطح مساجد شــهری و روستایی استان هرمزگان 

راه اندازی شده است.

گــروه فرهنگــی // جوایز فیلم ســپتیمیوس 
آمستردام در کشور هلند، جایزه بهترین فیلم قاره 

آسیا را به ساخته هومن سیدی اعطا کرد. 
  هومن سیدی که در مراسم حضور داشت، جایزه بهترین فیلم 
سینمایی قاره آسیا را برای »جنگ جهانی سوم« دریافت 
 کرد.جوایز سینمایی سپتیمیوس آمستردام از سال گذشته، 
بهترین های ســینمای پنج قاره جهان را در رشــته های 
مختلف نامزد و در مراســمی رسمی جایزه منتخبان خود 

را در مرکــز فرهنگی معتبر رویال آی تی ای آمســتردام 
اعطا می کند. فیلم سینمایی »جنگ جهانی سوم« ساخته 
هومن سیدی در سه رشته بهترین فیلم، بهترین بازیگر زن 
)ندا جبرئیلی( و بهترین بازیگر مرد )محسن تنابنده( نامزد 
دریافت جایزه در قاره آسیا شده بود.»جنگ جهانی سوم« 
پس از حضور موفق در جشنواره ونیز و کسب دو جایزه 
بهترین فیلم و بازیگر بخش افق ها، در سی و پنجمین دوره 
جشنواره بین المللی فیلم توکیو، هشتمین دوره جشنواره 
فیلم جهان آسیا در لس آنجلس و جشنواره فیلم استکهلم 

ســوئد نیز حضور موفقی داشــت. همچنین در فهرست 
فیلم های جشــنواره پالم اســپرینگز 202۳ قرار گرفت 
و اخیرا هم ســه جایزه اصلی بهترین فیلم، کارگردانی و 
بازیگر مرد )محسن تنابنده( را از جشنواره فیلم بلگراد در 
کشــور صربستان دریافت کرد. این فیلم از سی و هفتمین 
جشــنواره فیلم فریبورگ سوییس نیز جایزه ویژه هیات 
داوران مسابقه اصلی و نیز تقدیرنامه هیات داوران جوان را 
کسب کرد و اخیرا جایزه بهترین فیلم جشنواره استانبول و 
جایزه بهترین فیلم و بازیگر مرد نوزدهمین جشنواره فیلم 

»فانتاســپوآ« برزیل را نیز دریافت کرده است.به گزارش 
قدس آناین، »جنگ جهانی ســوم«، ششمین فیلم بلند 
هومن سیدی پس از »آفریقا«، »سیزده«، »اعترافات ذهن 
خطرناک من«، »خشــم و هیاهو« و »مغزهای کوچک 
زنگ زده« اســت و روایت »شکیب« یک کارگر روزمزد 
بی خانمان )با بازی محسن تنابنده( است که هرگز نتوانسته 
با از دست دادن همسر و پسرش در زلزله سال ها پیش کنار 
بیاید. در طی چند سال گذشته، او با یک زن کر و لال، به 

نام لادن رابطه برقرار کرده است.

آغاز داوری مرحله استانی رواق های برتر چهارمین رویداد ملی فهما در هرمزگان 

»جنگ جهانی سوم« 
بهترین فیلم
 قاره آسیا شد

گروه فرهنگی // وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
گفت: برای برگزاری کنسرت در هیچ استانی مشکل 

نداریم. 
   اسماعیلی در جمع خبرنگاران گفت که در هیچ استانی 
برای برگزاری کنســرت مشــکلی نداریم.وی هم چنین 
در توضیــح جزییات تفاهم نامه هایش بــا طرف قطری 

گفت: هم در اجاس وزرای فرهنگ کشورهای اسامی 
)آیسســکو( و  هم در دیدارهای دو جانبه بر موضع گیری 
واحد و جدی جهان اســام بر ضــد توهین کنندگان به 
قرآن کریم در اروپا تاکید شــد.وی از برگزاری همایش 
بین المللی اسامی علیه توهین به قرآن با حضور مقامات 
و اندیشــمندان کشورهای اسامی در پایان مهر در تهران 
هم خبر داد و افزود: این همایش  در واکنش به جسارت 
به قرآن کریم با حضور  شخصیت های مهم جهان اسام و 
وزرای فرهنگ کشورهای اسامی و سایر شخصیت های 
سیاسی برگزار می شود.وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی در 
ادامه از توافقات فرهنگی با کشورهای حاضر در اجاس 
آیسسکو صحبت کرد و گفت: توافق نامه های اجرایی خوبی 
با وزرای فرهنگ کشورهای آسیای میانه و شمال آفریقا و 
شامات امضا کردیم همچنین تا قبل از پایان سالجاری هفته 
فرهنگی جمهوری اسامی ایران را در قطر برگزار می کنیم.
اسماعیلی با اشاره به ثبت جهانی 54 کاروانسرای قدیمی 
ایران، گفت: آمادگی همکاری با وزارت میراث فرهنگی 
برای احیای آثار فرهنگی – هنری این کاروانسراها هستیم 

و  از همــه ظرفیت های فرهنگی – هنری مان اســتفاده 
خواهیم کرد.وی در واکنش به سوالی مبنی بر این که چرا 
وزارت فرهنگ و ارشــاد اسامی از 10 هزار درخواست 
مجوز فقط با ۶50 درخواست موافقت کرده است، گفت: 
تا چندی قبل گرفتار اتصال وزارتخانه با سایر دستگاه ها 
و انجام اســتعامات لازم بودیم چرا که اکثر کندی کار به 
این دلیل اســت وگرنه ســرعت کار در وزارت فرهنگ، 
بالاست. در تعامل با وزارت اقتصاد درباره گزارش هایی 
که برای رده بندی های عملکرد دستگاه ها اعام می کنند، 
مشکل را حل خواهیم کرد.وزیر فرهنگ و ارشاد اسامی 
ادامه داد: برخی استعامات و مباحث نظارتی در وزارتخانه 
حساسیت بالاتری نسبت به استعامات اقتصادی و نظایر 
آن دارد و شــاید به این دلیــل فرآیند صدور مجوزها در 

وزارت فرهنــگ کنــد است.اســماعیلی در واکنش به 
مشکات به وجود آمده برای اینترنت برخی خبرنگاران، 
گفت: همه درخواســت ها پاسخ داده اســت و گزارش 
اداره کل مطبوعــات داخلی و معاونــت مطبوعاتی غیر 
این انتقادی اســت که برخی خبرنگاران بیان می کنند. اگر 
مشکلی وجود دارد به ایمان شمسایی مدیرکل مطبوعات و 
خبرگزاری های داخلی وزارتخانه انتقال دهید.وی با اشاره 
به کانتینرهای کاغذ دپو شــده در گمرکات کشور و زمان 
ترخیص آنها، گفت: مســوولیت این کار با وارد کنندگان 
بخش خصوصی است. مشکاتی وجود داشت که با رییس 
قوه قضاییه و سایر بخش ها مذاکراتی برای رفع آنها انجام 
دادم. امیدوارم 2000 تن کاغذ هر چه زودتر از گمرکات 
کشور ترخیص و به بازار نشر عرضه شود.وزیر فرهنگ و 

ارشاد اسامی با اشاره به تغییرات ساختار و ادارات و تغییر 
نام وزارتخانه تحت امرش، گفت: از ابتدای مسوولیتم در 
وزارتخانه مقام معظم رهبری بازآرایی رسانه ای و تغییرات 
انقابی ســاختار فرهنگی را از ما مطالبه کردند و ما هم 
لبیک گفتیم. تغییرات ســاختاری آماده شد و بخشی از 
آن در روزهای آینده اباغ می شــود. آخرین رایزنی ها با 
ســازمان امور اداری و استخدامی را طی می کنیم و تغییر 
ماموریت برخی مراکز را اجرایی می کنیم.اسماعیلی برخی 
تغییرات در وزارت فرهنگ و ارشــاد اسامی را نیازمند 
تصویب یا اصاح قانون توســط مجلس شورای اسامی 
دانست و گفت: تغییر اسم وزارتخانه هم باید توسط مجلس 
انجام شــود. مذاکراتی در دولت و مجلس انجام شده و از 
نخبگان فرهنگی، هنری و رسانه ای کشور هم برای کمک 
به انتخاب بهترین اسم، دعوت می کنم.وی گفت: امیدواریم 
این وزارتخانه با ایــن تغییرات، مأموریت اصلی خود در 
پاسداشــت فرهنگ و هنر کشور را به خوبی انجام دهد.به 
گزارش ایسنا، وی از ادامه یافتن فعالیت های قرآنی در همه 

استان های کشور سخن گفت.

وزیر ارشاد:

 برای برگزاری کنسرت مشکلی نداریم

گروه فرهنگــی // با حضور اســتاندار 
هرمزگان و به مناسبت هفته دفاع مقدس 
کارکنان  به  وابســته  یادواره شــهدای 

استانداری هرمزگان برگزار شد. 
   بــه گــزارش خبرنگار دریــا ؛  با حضور 
مهدی دوســتی اســتاندار هرمزگان یادواره 
شهدای وابسته به کارکنان استانداری هرمزگان 
برگزار شــد. استاندار هرمزگان در این آیین با 
گرامیداشت یاد و خاطره شهدای دفاع مقدس 

اظهار داشت: انقاب نوپای جمهوری اسامی 
بر مبنای اصول اسامی با محوریت مردم شکل 
گرفت و پس از آن تمام جبهه کفر با محوریت 
آمریکا قصد داشتند این انقاب را از بین ببرند. 
وی افزود: برای تحقق این هدف دشــمنان از 
صدام استفاده کردند و می خواستند با کمک های 
همه جانبه به رژیم بعث جمهوری اسامی ایران 
را از بیــن ببرند، در این جنگ تمام عیار ایران 
تنها در یک طرف قرار داشــت و کشورهای 

مستکبر در کنار صدام و رژیم بعث قرار گرفتند. 
مهدی دوستی گفت: در جنگ تحمیلی محور 
تمام کارها مردم بودند، مــردم ما در انقاب، 
دفاع مقدس، فتنه ها، اغتشاشات، انحرافات و 
در سایر موارد در خط مقدم حمایت از انقاب 
بودند مردم قهرمان واقعی و مدافعان این کشور 

بوده و خواهند بود.
   وی تصریح کرد: مردم فهمیده اند همیشــه 
عاشورا و همه جا کربا است جبهه کفر همواره 

علیه ملت ایران متحد است و تمام تاش خود 
را برای ضربه زدن به کشــور به میدان آورده 
است. اســتاندار هرمزگان گفت: امروز بهترین 
کار و اقدام، خدمت به مردم است باید راه شهدا 
را ادامه داد و برای این مردم شبانه روز تاش 
کرد که مشــکات کاهش یابد.وی با اشاره به 
اینکه ما مدیون شهدا و قدردان خانواده شهدا 
هستیم اظهار داشــت: خانواده شهدا چشم و 
چراغ ملت هســتند و امیدواریم در خدمت به 

این خانواده ها گام برداریم.گفتنی است در این 
یادواره از 1۳8 کارمند که وابســته به خانواده 

شاهد و ایثارگر و رزمندگان دفاع مقدس بودند 
از سوی استاندار هرمزگان تجلیل بعمل آمد. 

برگزاری یادواره شهدای وابسته به کارکنان استانداری هرمزگان 

خبر

  
گروه فرهنگی // موســیقی از دیرباز نقش 
پررنگی را در زمان های بحرانی به ویژه انقلاب، 

درگیرهای نظامی و جنگ ایفا می کرد.
   این مهم در کشــور ما نیز پس از انقاب به خوبی 
قابل درک و بررســی اســت. از حضور گروه های 
سرود و اشعار انقابی و حماسی سال های 57 و 58 
گرفته تا آغــاز جنگ تحمیلی و بهره گیری از توان 
آن در مســیر تهییج مبارزان و تقویت روحیه آنها 
برای حضور در جبهــه جنگ، روحیه دادن به مردم 
در معرض حمات دشمن و همدردی و تسلیت به 
خانواده های درگذشتگان نشان از اهمیتی داشت که 
موسیقی می توانست در حمایت از تحولات بنیادین 
کشور ایفا  کند. هنرمندان انقابی که خود را متعهد به 
ـ موسیقی  مردم می دیدند با مهم ترین ســاح خود ـ
ــ حضور چشمگیری در جبهه فرهنگی ایفا کردند. 
فیلم های ســینمایی نیز به عنوان یکی از مهم ترین و 
موثرترین رسانه ها در آگاه ســازی عمومی از این 
قاعده مستثنا نبودند و موسیقی که تا آن زمان چون 
نوزادی نوپا در اندیشه رشد و شکوفایی بود، به یکباره 
کانون توجه خیل کثیری از فیلمسازانی قرارگرفت که 
برخاف گذشته، اصرار به استفاده از موسیقی مستقل 
برای فیلم داشــتند. ماحصل چنین توجهی معرفی 
چهره های موثری در حوزه موسیقی فیلم شد که تا 
سال ها و تا امروز، جدی ترین موزیسین های ایرانی 
هستند.آثاری که برخی از آنها امروز تبدیل به سندی 
ارزشمند در جریان شناسی جنگ تحمیلی شده اند و 
بســیاری از آنها آنچنان در ذهن ما ثبت شده که با 
شنیدن یا مواجهه با کلیدواژه ای چون »دفاع مقدس« 
و »جنگ« به یاد این آثار می افتند. هفته دفاع مقدس 
فرصت نابی است تا گذری کوتاه به فعالیت تعدادی 
از پرکارترین آهنگسازان سینمای دفاع مقدس داشته 

باشیم.
*  محمدرضا علیقلی، پرکارترین آهنگساز 

   بی شــک خاص ترین و قابل تامل ترین جمله  ای 
که می توان در ارتباط با محمدرضا علیقلی به زبان 
آورد همانی اســت که جمله ابراهیم حاتمی کیا در 
زمان انتشار »با نوای کاروان« در پشت جلد آلبوم 
درخصوص او نوشته بود: »آقای علیقلی آشناترین 
و محرم ترین موزیسین فیلم های جنگی این کشور 
اســت.« علیقلی با ســاخت بیش از 200موسیقی 
فیلم یکی از پرکارترین ســازندگان موسیقی است 
و نکته مهم آن که در این کارنامه پربار ۳2موســیقی 
فیلم های دفاع مقدســی باید گنجانــد. اواولین بار 
موسیقی اولین تجربه فیلمسازی رسول صدرعاملی 
»رهایی« را در ســال۶1 پذیرفت. این فیلم گرچه 
با استقبال خوبی ازســوی مردم همراه نشد اما برای 
علیقلی شــروعی بود برای یــک تجربه جدید آن 
هم درژانری ناشــناخته به نام دفاع مقدس، که برای 
به  مردم ایران کامــا ویژگی های متفاوتی نســبت 
سایر جنگ های جهان داشت. علیقلی که او را نابغه 
رنگ های گوناگون موســیقی امروز ایران می دانند 
پس از رهایــی در فیلم های موفق دیگری همچون 
»پرواز در شــب« به کارگردانی رسول ماقلی پور، 
»افق« به کارگردانی رســول ماقلی پور، »مجنون« 
به کارگردانی رسول ماقلی پور، »عملیات کرکوک« 
به کارگردانی جمال شورجه، »بر بال فرشتگان« به 
کارگردانی جواد شمقدری، »خسوف« به کارگردانی 
رســول ماقلی پور، »خط آتش« بــه کارگردانی 

فرید سجادی حســینی، »دایره سرخ« به کارگردانی 
جمال شــورجه، »یاس های وحشی« به کارگردانی 
محسن محسنی نسب، »روبان قرمز« ساخته ابراهیم 
حاتمی کیا، »موج مــرده« بــه کارگردانی ابراهیم 
حاتمی کیا و... حضور پررنگی داشــته باشــد که 
ماحصل آنها نامزدی در هفت جشــنواره فیلم فجر 
با فیلم های دفاع مقدســی بود که خود یک رکورد 
محسوب می شــود. یکی از اصلی ترین دلایل این 
حضور جدی را بســیاری در همه فن حریف بودن 
علیقلی می دانند. چون او هیچ وقت خود را محدود به 
یک فضای ساختاری یا محتوایی نکرد و همان قدر که 
در آهنگسازی فیلم کودک ونوجوان درخشان است، 
در موسیقی فیلم های اجتماعی، عرفانی و دفاع مقدس 
تواناست. او یک هنرمند مولف است که شناسنامه اش 
برای مخاطب شــناخته شده و قابل احترام است. او 
سال 1۳۶5 با فیلم تحسین شده پرواز در شب رسول 
ماقلی پور بهترین فیلم پنجمین جشنواره فجر و یکی 
از جذاب ترین فیلم های دفاع مقدس برای اولین بار 
نامزد جشــنواره شد. پس از آن در فیلم های بر بال 
فرشتگان، حماسه مجنون، متولد ماه مهر، به نام پدر 
و روزهای زندگی زیر ذره بین داوران جشنواره قرار 
گرفت. با این همه شــاید یکی از ماندگارترین آثار 
دفاع مقدســی او را »روبان قرمز« ابراهیم حاتمی کیا 
دانســت. فیلمی که به خوبی در اذهان عمومی جای 
گرفت و جوایز زیادی را نیــز چه در داخل و چه 

خارج از کشور به ارمغان آورد.
*  مجید انتظامی، معروف ترین آهنگســاز 

دفاع مقدس
   دومین هنرمند شناخته شــده موسیقی دفاع مقدس 
مجید انتظامی اســت که گرچــه همانند علیقلی در 
زمینه موســیقی فیلم دفاع مقدس پرکار نبوده اما از 
معروفیت بیشتری نسبت به او برخوردار است. یکی 
از اصلی ترین دلایل آن حضور در موسیقی فیلم های 
است.»عقاب ها«  دفاع مقدسی  و صاحب نام  مشهور 
پرفروش ترین و پرمخاطب ترین فیلم تاریخ ســینما 
و از نخســتین و جدی ترین فیلم ها در حوزه جنگ 
ایران و عراق اولین فیلم دفاع مقدسی است که مجید 
انتظامی موسیقی آن را ساخت. از شاخصه های مهم 
فیلم عقاب ها، بهره گیری درست و به موقع از عنصر 
موسیقی اســت به طوری که مخاطب از همان تیتراژ 
آغازین فیلم، درگیر آن شــده و در انتظار تماشای 
لحظات حماسی و ایثار خلبانان و رزمندگان است. 
پس از این فیلم تاریخ ســاخت موسیقی فیلم برای 
مجید انتظامــی با دفاع مقدس گــره می خورد و او 
تاش می کند در بسیاری از فیلم های نامدار این ژانر 
حضور ملموس داشته باشد.  خودش درباره انگیزه ها 
و دغدغه های خود برای ســاخت آثار موسیقایی با 
مضامین دفاع مقدس گفته اســت: بیشتر کارهایی که 
من در عرصه موسیقی فیلم انجام داده ام در رابطه با 
دفاع مقدس اســت. اینها آثاری است که من با باورم 
آنها را ساختم چراکه همواره احساس می کردم برای 
آدم هایی که جان شــان را برای دفاع از میهن شــان 
می دهند باید دینم را ادا کنم. دینی که من با موسیقی 

آن را ادا کردم.حضور در 22 اثر سینمای دفاع مقدس 
همچون آشــیانه مهر ۶۳، پــاک ۶4، گذرگاه ۶5، 
هراس ۶۶، کانی مانگا ۶۶، آخرین پرواز ۶8، چشم 
شیشه ای ۶9، آتش پنهان ۶9، یک شب یک غریبه 
71، راه افتخــار 7۳، جایی برای زندگی 8۳ و ... او 
را در رتبه دوم جدول پرکارترین هنرمندان موسیقی 
فیلم قرار داده اســت.ضمن آن که سمفونی های ایثار، 
انقاب اســامی، مقاومت، خرمشهر، این فصل را با 
من بخوان، صلح و ... هم ازجمله دیگر آثاری بوده که 
مجید انتظامی به عنوان یکی از فعال ترین آهنگسازان 
ســینمای مقاومت در میان عموم شناســانده است.
در میان آثار مجید انتظامی بی شــک، موسیقی متن 
فراموش نشدنی فیلم ســینمایی »از کرخه تا راین« 
تمایز خاصی دارد. این فیلم که دومین تجربه همکاری 
مجید انتظامی با حاتمی کیا پس از وصل نیکان بود، 
ســال 1۳71 تولید و از همان زمان تاکنون به عنوان 
یکی معتبرترین و مهم ترین آثار سینمای کشورمان 
در بین مخاطبان معرفی شده؛ اثری که موسیقی آن نیز 
اکنون شمایلی از جهانی ترین و موجه ترین موسیقی 
فیلم های ســینمای کشــورمان به حساب می آید و 
همچنان مورد وثوق مخاطبان ســینما و موســیقی 
است.در کنار این اثر »بوی پیراهن یوسف« نیز جزو 
نخستین آثاری است که موسیقی آن به طور مستقل 
مورد استقبال مردم قرار گرفت. با وجود این استقبال 
عمومی، انتظامی بهترین اثر هنری اش را موســیقی 
فیلــم »دوئل« می داند. فیلمی که احمدرضا درویش 
در سال 82 ساخت و بهترین اثر جشنواره فیلم فجر 
لقب گرفت. انتظامی دلیل اصلی این انتخاب را چنین 
عنوان می کند: »بهترین موسیقی فیلم من موسیقی فیلم 
دوئل اســت که معتقدم به این زودی ها دیگر اتفاق 
نمی افتد، هرچند موسیقی فیلم از کرخه تا راین دارای 
تم است اما دیگران می توانند همانند آن را خلق کنند 
ولی موسیقی فیلم دوئل متفاوت با دیگر آثار است، به 
دلیل این که با همراهی گروه ارکستر و پژوهش انجام 
گرفته و توانسته است با استفاده از سازهای جنوبی 
که استفاده از آن در ارکستر مشکل است، بهترین کار 

را در سطح بین الملل ارائه دهد.«
*  بابک بیات، مردی شبیه باران

   ســومین هنرمند نامداری کــه می توان در جرگه 
آهنگســازان پرکار فیلم دفاع مقــدس از او نام برد، 
زنده یاد بابک بیات اســت. بابک بیات که به واسطه 
گستره وسیع آشــنایی با سازها به خصوص پیانو و 
در کنار آن اشــراف بر فضای موسیقی الکترونیک، 
رزومه ای متفاوت با دیگر موزیسین های کشور داشت، 
برای حدود صد فیلم سینمایی، آهنگسازی کرد که 1۳ 
فیلم از آنها )آتش در خرمن، جنگ نفتکش ها، چون 
ابر در بهاران، دیدار، ســرزمین خورشــید، عروسی 
خوبان، مردی شــبیه باران، معصــوم، ویزا، موتو( 
در حوزه دفاع مقدس بود. نکتــه قابل تامل در آثار 
بیات این بود که به عقیده بســیاری از صاحب نظران 
این بود که آثــارش را جلوتر و حرفه ای تر از خود 
فیلم ها بود می دانستند. موسیقی او عاوه بر استحکام، 
ترکیب بندی و حجم، همواره توانســت به لایه های 

عمیق احساس و عواطف مخاطب ایرانی چنگ بزند. 
از نکات دیگر کارنامه بیات، نامزدی در 9جشنواره 
فیلم فجر و انتخاب دو اثر موسیقایی او برای فیلم های 
سرزمین خورشید و مردی شبیه باران در سال 75 و 
در ژانر دفاع مقدس بود.موسیقی مردی شبیه باران در 
تم غربت و اسارت نوشته شده بود و یکی از بهترین 
اســتفاده ها از گروه کرد در موسیقی فیلم به حساب 

می آید.
*  پرکارترین  آهنگسازان فیلم ایران

   در کنار این سه هنرمند شهیر که بی شک نام شان با 
دفاع مقدس گره کوری خورده است، بزرگان دیگری 
نیز قرار دارند که در یکی از حماسی ترین برهه های 
تاریــخ ایران تاش کردند تا بــا بهره گیری از زبان 
جهانی موسیقی، دفاع مقدس را در جغرافیای زمین 
اشــاعه دهند.کامبیز روشــن روان، فریبرز لاچینی، 
حسین علیزاده، ناصر چشــم آذر، حبیب خزایی فر، 
محمد میرزمانی، ستار اورکی، کریم گوگردچی، پیروز 
ارجمند، آریا عظیمی نژاد، حامد ثابت، سعید انصاری، 
پیمان یزدانیان، ارســان کامکار و کارن همایون فر، 
امیر توســلی ازجمله نام هایی هستند که نام شان با 

دفاع مقدس گره خورده است.
- نگاهی به جایگاه موسیقی متن فیلم ها  در 

جشنواره فجر
*  نامزدی در ۲۶ دوره جشنواره و دریافت 

۱۱سیمرغ
جشنواره بین المللی فجر مهم ترین جولانگاه هنری 
کشــور است که از ابتدای انقاب تاش دارد بهترین  
آثار هنری کشور را به مخاطب عاقه مند معرفی کند. 
براساس آمار، از 41دوره برگزاری جشنواره فجر در 
2۶دوره هنرمندان در این ژانر نامزد دریافت سیمرغ 
شدند که فقط در 11دوره ای تندیس به موسیقی متن 
فیلم های دفاع مقدسی رسیده است.اسماعیل تهرانی، 
نخســتین آهنگســازی بود که در ژانر دفاع مقدس 
توانست با فیلم سینمایی »یازهرا« اثر جواد شمقدری 

برنده جشنواره فجر شود. 
   فیلمی که تاش داشت به بازگویی از خود گذشتگی 
و ایثــار ملت ایران در جبهه و پشــت جبهه  جنگ 
تحمیلی و تفاوت های این جنگ با جنگ های مشابه 
بپردازد.پــس از او فرهاد فخرالدینی در اولین تجربه 
موســیقی فیلم دفاع مقدس، با فیلم پرستار شب به 
کارگردانی محمدعلی نجفی توانســت دومین جایزه 
موســیقی متن را در ششمین دوره جشنواره فجر از 

آن خود کند. او که در پنجمین دوره این جشنواره با 
فیلم گزارش یک قتل برنده سیمرغ شده بود، پس از 
پرستار شب فقط موسیقی متن یک فیلم دیگر در ژانر 
دفاع مقدس » وعده« )به کارگردانی جمال شــورجه 
1۳82( را ساخت. موسیقی متن فیلم های مهاجر اثر 
کریم گوگردچی )در سال 1۳۶8(، سرزمین خورشید 
و مردی شــبیه باران دو اثر بابــک بیات)1۳75(، 
آژانس شیشــه ای اثر مجید انتظامی)1۳7۶(، قارچ 
سمی اثر ناصر چشم آذر )1۳80(، دیوانه ای از قفس 
پرید اثر مجید انتظامــی )1۳81(، خداحافظ رفیق 
اثر محمدرضا علیقلی )1۳82(، ملکه اثر حســین 
علیزاده)1۳90(، موقعیت مهدی و شماره 10 دو اثر 
مسعود ســخاوت )1400 و 1401( از دیگر آثاری 
بودند که در جشنواره های فجر در ژانر دفاع مقدس 
صاحب سیمرغ شــدند.نکته قابل تامل در دریافت 
سیمرغ بهترین متن آن که اکثر هنرمندان در آغازین 

سال های ورود به هر دهه جایزه دریافت کرده اند.
  همچنین براساس آمار، محمدرضا علیقلی با هفت 
دوره نامزدی در این خصوص ســکاندار اســت. او 
برای فیلم های پرواز در شــب رسول ماقلی پور، بر 
بال فرشتگان جواد شمقدری، حماسه مجنون جمال 
شورجه، روبان قرمز ابراهیم حاتمی کیا، متولد ماه مهر 
احمدرضا درویش، بــه نام پدر ابراهیم حاتمی کیا و 
روزهــای زندگی پرویز شــیخ طادی نامزد بهترین 
موسیقی جشنواره فجر شد اما در هیچ یک نتوانست 

سیمرغ را به خانه ببرد.
  مجید انتظامی گرچه فقط با پنج فیلم در جشنواره 
نامزد شــده است اما به واســطه دریافت دو سیمرغ 
بلوریــن و یک دیپلم افتخــار در جایگاه اعتباری 
بالاتری قــرار دارد. او برای فیلم های های دیوانه ای 
از قفس پرید)1۳81( و آژانس شیشــه ای )1۳7۶( 
برنده سیمرغ شد، برای فیلم از کرخه تا راین )1۳71( 
دیپلم افتخار کســب کرد و در دوئل )1۳82( و راه 
افتخار )1۳7۳( نامزد دریافت ســیمرغ بود.  مسعود 
ســخاوت نیز با دریافت دو سیمرغ برای فیلم های 
موقعیت مهدی و شماره 10 و نامزدی برای فیلم شیار 
14۳، علیرضا کهن دیری بــرای نامزدی در بهترین 
 موســیقی متن برای فیلم های روز ســوم، حیران و 
 ســیزده 59، حامــد محمدی ثابــت بــرای فیلم 
تنگه ابوقریب و ستار اورکی برای فیلم ویایی ها، از 
دیگر هنرمندانی هستند که آثارشان مورد توجه قرار 

گرفته بود.

نگاهی به پرکارترین آهنگسازان دفاع مقدس 

حماسه نتُ ها 

ازدواج کردن برای همه ی افراد مناســب نیســت و یا هنوز زمان مناسب آن 
نرسیده است و یا فرد مناسب پیدا نشده است . برای خیلی از افراد قبول کردن 
این مسئله سخت است اما اگر کورکورانه وارد زندگی زناشویی شوید اثرات 
جبران ناپذیر بســیاری به همراه خواهد داشت . زمانی که رابطه ی زناشویی 
به مشکل می خورد عاوه بر خود فرد، خانواده ها را نیز درگیر می کند . در 
بســیاری از موارد شکست ازدواج باعث شکست فرزندان می شود . یکی از 
دلایل ســاده که بســیاری از ازدواج ها منجر به طاق می شود این است که 
خیلی از افراد زمانــی ازدواج می کنند که هیچگونه آمادگی برای آن ندارند. 
لطفــا تا زمانی که آمادگی ازدواج را نداریــد از روی اجبار و ناچاری تن به 
ازدواج ندهید.در ابتدای زندگی مشترک ممکن است همه چیز به خوبی پیش 
برود و حتی با مشکات نیز سازگاری کنند. اما برخی از مواقع تحمل زوجین 
برای ادامه زندگی مشترک به دلایل مختلف تمام می شود و دیگر قادر به ادامه 
زندگی با همسرشان نیســتند و در نتیجه اقدام به طاق می کنند. »طاق« نه 
فقط یک آســیب اجتماعی بلکه ریشه بسیاری از آسیب های اجتماعی است 
چرا که اگر یک خانواده گرفتار بای طاق شود امکان مبتا شدن اعضای آن 
خانواده به دیگر آسیب های اجتماعی نیز بیشتر می شود.فرزندی که گاهی در 
کنار مادر است و گاهی در کنار پدر، نمی تواند مزه محبت خانواده را بچشد و 
برای جبران این خا به سراغ غیر از خانواده می رود و آسیب  در زندگی او سر 
باز می کند. طاق و جدایی دلایل بسیاری دارد اما پژوهش ها نشان می دهد که 

اصلی ترین عوامل موثر بر طاق، مشکات اقتصادی، خیانت و اعتیاد است.
*  مشکلات اقتصادی

  همواره داشتن وضعیت مالی مناسب برای داشتن یک زندگی شاد و در رفاه 
حتما لازم خواهد بود. بســیاری از افراد بدون این که این موضوع را در نظر 
بگیرند، به دلیل عاقه به طرف مقابــل اقدام به ازدواج با او می کنند و همین 
مسئله سبب می شــود که بعد از گذشت مدت زمان کوتاهی به دلیل وضعیت 
بد و نا به سامان زندگی که از مشکات اقتصادی نشات می گیرد، درخواست 
طاق دهند. در نتیجه اگر دچار مشــکات مالی هستید، بهتر است که تا رفع 
این موضوع صبر کرده و پس از آن برای ازدواج با شخص مورد عاقه خود 

اقدام کنید. 
*  خیانت

  یکی از مسائلی که بسیار زیاد در بین زوجین اتفاق می افتد و منجر به طاق 
می شود، خیانت به یکدیگر است. در این حالت این فکر در ذهن شخصی که 
به او خیانت شده اســت پدید می آید که همسرش برای او ارزش قائل نبوده 
و همین مســئله سبب می شود که سریعا اقدام به طاق کند. در عین حال این 
موضوع باعث خواهد شــد که اعتماد بین زوجین و حتی شروع مجدد یک 
زندگی مشترک با شخصی دیگر مشکل شود. همچنین جالب است بدانید که 

خشم و تنفر از همسر از جمله علل اصلی خیانت است. 
*  اعتیاد

  اعتیاد یکی از مســائل مهم دیگر است که متاســفانه سبب جدا شدن افراد 
از یکدیگر شــده و زندگی طرفین را به شدت تحت تاثیر خود قرار خواهد 
 داد. اعتیاد فقط  شــامل مواد مخدر نمی شــود. بلکه اعتیاد به بازی کردن، 
شــرط بندی، خرج بیش از حد و غیر قابل کنترل و … جزو مواردی هستند 
که برخی از افراد به آن دچار می شــوند و همین موضوع می تواند به راحتی 

زندگی مشترک آن ها را به پایان برساند. 
  بایــد به این نکته توجه کرد که طاق از مواردی اســت که حتی یک نمونه 
آن هم موجب تاسف و نیازمند بررسی است. نهاد خانواده در فرهنگ ایرانی 
و شــرع اسام بسیار مقدس و ارزشمند است و طاق اگرچه حال است اما 
وقوع آن که موجب فروپاشی یک خانواده است از منفورترین حال ها در نزد 
خداســت. طاق آخرین راه حل برای حل مشکات زندگی مشترک است. 
لطفا قبل از اینکه به صورت جدی به طاق فکر کنید حتما با مشاور خانواده 

مشورت نمایید.

یادداشت

طلاق، زخمی عمیق بر پیکره زندگی 
 الناز مطهری نژاد

yahoo.com Motaharinezhad1390 @
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در امتداد تاریکی

   

  خــوب می دانم که عشــق و عاشــقی ها در 
به دلیل هیجانات عاطفی  ســن نوجوانی فقط 
و گرایش های طبیعی به جنس مخالف اســت، 
اما اکنون پســر 1۷ ســاله ام که بیماری کلیوی 
نیز دارد،درحالی با تشــویق و ترغیب بستگان 
 هووی ســابقم درگیر عشــقی خطرناک شده

است که ...
  زن 48 ساله که از دختری 1۶ ساله و پسر بیمارش 
به اتهام ضرب و جرح عمدی شکایت کرده بود،درباره 
این ماجرای تاسف بار به مشاور و مددکار اجتماعی  
کانتری گفت:14ســال قبل به دلیــل ازدواج مجدد 
شوهرم از او طاق گرفتم و سرپرستی پسر ۳ ساله ام را 
عهده دار شدم؛چراکه بعد از سال ها تاش در زندگی 
مشــترک، همسرم به من خیانت کرد و دسترنج مرا به 
پــای زن دیگری ریخت. با وجود این در منازل مردم 
کارگری می کردم تا هزینه های زندگی  و درمان پسرم 
را که به بیماری کلیوی مبتا بود،فراهم کنم. وقتی فرهاد 
بزرگ تر شد به منزل پدربزرگ و مادربزرگ پدری اش 
رفت وآمد می کرد، ولی آن ها با حرف های نسنجیده 
 و تهمت های ناروا، ذهن فرزندم را نسبت به من خراب 
می کردند، اما من توجهی به این مســائل حاشیه ای 
نداشــتم و برای مراقبت از پســرم همه تاشم را به 
کار می بردم؛ چراکه او تقصیری نداشــت و من باید 
از جگرگوشــه بیمارم حمایت می کردم حتی تا سال 
گذشته »ســوندگذاری« برای دفع ادرارش را خودم 
انجام می دادم تا او راحت باشــد! خاصه در همین 
رفت و آمدها بود که با دخترخواهر هوویم آشنا شد و 
به او دل باخت.»فرهاد« و »ماندانا«درحالی با یکدیگر 
ارتباط برقرار کردند که پســرم هنوز 17سال بیشتر 
نداشت. در همین حال خانواده هوویم، پسرم را ترغیب 
به ازدواج می کردند، ولی من مخالف بودم؛چراکه او نه 
تنها هیچ درآمدی نداشت، بلکه برای پول توجیبی هم 
محتاج همین انــدک درآمد من از کارگری در منازل 
مردم بود.»فرهاد«وقتی متوجه مخالفت من شد دیگر 
به توهین و فحاشی روی آورد، ولی به خاطر بیماری 
 فرزنــدم اهمیتی به توهین هایش نمی دادم و ســعی 
می کردم او را از این عشق خطرناک هیجانی بازدارم! 
با وجود این، او با شکســتن حرمت من، مدام از من 
می خواهد تا مقدمات جشن ازدواج آن ها را فراهم کنم 
و پول عروسی و حتی جهیزیه آن  دختر را هم بپردازم! 
من هم که خوب می دانم این عشق و عاشقی ها فرجام 
تلخی دارد،تاش می کنم تا  با گذشــت زمان پسرم 
متوجه اشتباهش بشود و تصمیم عاقانه ای بگیرد،به 
ایــن دلیل با او بدرفتاری نمی کنم، ولی چند روز قبل 
پسرم آن دختر را به خانه ام آورد و من به ناچار برای 
آن ها غذا درست کردم تا احساس حقارت نکند، اما 
هنوز یک ساعت بیشتر از این ماجرا نگذشته بود که 
ناگهان آن دختر )ماندانا( با چماقی که در دست داشت 
از پشت در اتاق بیرون آمد و ضربه محکمی به سرم زد 
تا حدی که خون از ســر وصورتم جاری شد و آن ها 
بدون توجه به حال وخیم من از خانه بیرون رفتند. من 
هم به زحمت خودم را به همســایه واحد روبه رویی 
رســاندم و با کمک او به بیمارســتان رفتم که آن جا 
ضمن تصویربرداری از جمجمه ام، محل زخم را بخیه 
زدند و... . اکنون که از آن دختر شــکایت کرده ام، نه 
 تنها ماجرای ضرب و جرح را انکار می کند، بلکه با 
بی حیایی مدعی اســت که من باید تعهد بدهم تا در 

زندگی آینده او و پسرم دخالت نکنم!

عاشقی خطرناک!
   گروه حوادث// دانش آموز دختر پایه هفتم 
هنگام ایستادن در صف کلاسی مدرسه در 
براثر  روستای چکوسر شهرســتان شفت 

ایست قلبی  جان باخت.
 محمد فائزی، مدیرکل آموزش وپرورش استان 
گیان از اعزام سریع نیروهای امدادی به محض 
وقوع حادثه به مدرسه چکوسر خبر داد و اظهار 
کرد: متأسفانه نیروهای اورژانس هنگام معاینه این 

دانش آموز، آثاری از حیات را در وی مشــاهده 
نکردند. 

   مرزبند رئیس روابط عمومی آموزش و پرورش 
گیان نیز گفت: علت اولیه مرگ این دانش آموز 
ایســت قلبی عنوان شــده اما باید منتظر نتایج 
کالبدشــکافی از سوی پزشــکی قانونی باشیم.
دانش آموزان حاضر در مدرسه که شاهدان عینی 
این مرگ بوده اند، گفتند که ساعت حدوداً هفت 

و نیم بود که ســریعاً پس از افتادن دانش آموز، 
کادر مدرسه با اورژانس تماس گرفتند. اورژانس 
115 حدود ساعت یک ربع به هشت صبح  خود 
را به مدرسه رســاند اما دختر دانش آموز جان 
باخته بود.  یکی از مسئولان بیمارستان امام رضا 
علیه الســام شــفت نیز گفت: دختر دانش آموز 
بدون داشتن عائم حیاتی ساعت هشت صبح به 

بیمارستان آورده شد.

   به گفته وی، عاوه بر کادر حاضر در اورژانس، 
پزشــکان متخصص اطفال و قلب نیز در محل 
حضور داشــتند که عملیات احیــا را به مدت 
یک ســاعت و نیم انجام دادند اما عائم حیاتی 
دانش آموز برنگشت. آن طور که فائزی، مدیرکل 
کرده، جســد  اعام  گیان  آموزش وپــرورش 
دانش آموز برای بررسی دقیق تر مرگ به پزشکی 

قانونی منتقل شده است.

مرگ غم انگیز دختر دانش آموز در مدرسه

 کشف سوخت قاچاق در هرمزگان  
  گروه حوادث// فرمانده انتظامی شهرستان« خمیر« از 
کشف گازوییل قاچاق به ارزش بالغ بر ۸ میلیارد ریال در 

این استان خبرداد.   
  بــه گزارش خبرنــگار روزنامه منطقه جنوب کشــور دریا، 
ســرهنگ »علی اکبر مرادی« در تشــریح جزئیات این خبر 
اظهار داشــت:در اجــرای طرح برخورد با قاچاق ســوخت 

در ســطح اســتان و مبارزه جدی با قاچاق سوخت در سطح 
جــاده های مواصاتی اســتان ماموران ایســتگاه بازرســی 
کنجی در حین کنترل محور لارســتان به ســمت کهورستان 
 به یک دســتکاه کامیون تانکردار مشــکوک و دستور ایست 

صادر نمودند. 
  وی افزود : مامورین با بازرســی دقیق و تخصصی از خودرو 

مذکور مقدار ۳0هزار لیتر سوخت قاچاق از نوع گازوئیل کشف 
که برابر اعام نظر کارشناسان ارزش ریالی سوخت مکشوفه بالغ 

بر 8 میلیارد ریال می باشد. 
 فرمانده انتظامی شهرســتان »خمیر« تصریح کرد: ســوخت 
مکشــوفه تحویل شــرکت پخش فرآورده های نفتی استان 

هرمزگان شد. 

مشاوره

سوگ دربزرگسالی
  ســوگ یا ماتم به معنای احساسات و شرایطی است که فرد به 
دنبال از دســت دادن یکی از عزیزان تجربه خواهد کرد. اگرچه 
اکثر افراد غم را به عنوان اصلی ترین نشــانه ســوگ می شناسند؛ 
بااین حال ناراحتی تنها هیجانی نیست که آدم در این دوران تجربه 
خواهد کرد. همچنین باید به این موضوع توجه داشت که از دست 
دادن می توانــد به هر دو صورت فــوت یا پایان یک رابطه اتفاق 
بیافتد. حالات مختلفی که به دنبال از دست دادن یکی از عزیزان 
تجربه می شود را مراحل سوگ می نامند. اگرچه مراحل سوگ در 
بزرگسالی ثابت است و همه آدم ها این مراحل را تجربه می کنند با 
این حال ممکن است در بعضی ها ترتیبی که برای این مراحل عنوان 
می شود شکسته شود. گاهی علی رغم عبور از یک مرحله مجدداً 
آن را تجربه خواهید کرد و گاهی نیز برخی مراحل در کنار هم برای 

یک نفر اتفاق می افتد. 
 مراحل پنج گانه سوگ

  دکتر الیزابت کوبلر معتقد اســت که انســان ها سوگ خود را به 
صورت های مختلفی نشــان می دهند. آن ها در بروز احساسات 
و نحوه سوگواری تفاوت دارند. ما در هنگام سوگ و فقدان یک 
چیز با ارزش احساسات متعددی را تجربه می کنیم. اما دکتر کوبلر 
معتقد است که در نهایت همه ما یک الگوی مشخص و مشابهی را 
طی می کنیم. او بیان کرد که این الگو فقط هنگام مرگ عزیزان رخ 
نمی دهد. بلکه ممکن است در اثر هر نوع فقدانی رخ دهد. او پنج 
مرحله انکار، خشم، چانه زنی، افسردگی و پذیرش را در برابر از 

دست دادن مشترک دانست.
 ایــن مراحل الزاما به ترتیب رخ نمی دهد و حتی ممکن اســت 
فرد به وضعیت قبل بازگشــت داشته باشد. اما می تواند در برابر 
هر مســأله ای ریشه در جدایی و از دست دادن است بروز یابد. او 

مراحل سوگ را بیشتر در مواجهه با 5 رخداد زیر شناسایی کرد.
مرگ و از دســت دادن یک عزیز، از دست دادن شغل، از دست 
دادن زحمات چند ساله )مثل ورشکستگی یا از دست دادن همه 
اموال(، جدایی از یک رابطه )طاق(، ابتای خود یا یک عزیز به 

بیماری های لاعاج
  او اذعان داشت که ما معمولا در برابر این حوادث مراحل سوگ 

را به شرح زیر طی می کنیم.
1- انکار:  نخســتین مرحله از مراحل سوگ در بزرگسالی انکار 
است. وقتی که برای نخســتین بار با واقعیت از دست دادن یکی 
از عزیزانتان مواجه می شــوید به احتمال زیاد این واقعیت را انکار 

می کنید و باور آن برای شما دشوار خواهد بود.
  اگرچه بســیاری از آدم ها به سرعت از این مرحله رد می شوند، 
بااین حال یکی از جدی ترین مشکاتی که در مراحل سوگ ایجاد 
می شود متوقف شدن در مرحله انکار است. اگر در اطراف شما نیز 
کسی وجود دارد که علی رغم گذشت زمان کافی همچنان از دست 
دادن یکی از عزیزانش را باور ندارد بهتر است هرچه سریع تر برای 

درمان از روانشناس کمک بگیرید.
2- خشم : هنگامی که شــخص سوگوار با واقعیت کنار می آید و 
مرگ متوفی را باور می کند، دچار خشــم خواهد شد. این خشم 
می تواند نســبت به خود، متوفی، اطرافیان یا حتی خدا و قوانین 
جهان معطوف باشد. شــکایت داشتن از شرایط موجود و تاش 
برای پیدا کردن مقصر از بین رفتــن یکی از عزیزان، اصلی ترین 
نشانه ای است که در این مرحله دیده می شود. فرد معمولا در این 
مرحله از سوگ احساسات گنگ و متعددی تجربه می کند. پس 

بسیار حساس تر شده و رفتارهای زیر در او نمود پیدا می کند.
گریه های ناگهانی و شــدید، پرخاشــگری، حس تنهایی، انجام 
کارهایی بدون هدف و برنامه، انزوا و دوری از  جمع، احســاس 

آشفتگی و بی قراری
3- چانه زنی یا معامله : چانه زنی سومین مرحله از مراحل سوگ 
در بزرگسالی است. اصلی ترین ویژگی این مرحله حسرتی است 
که فرد بابت شرایط پیش آمده تحمل می کند و دلیل نام گذاری آن 
به عنوان چانه زنی یا معامله این اســت که در این مرحله سوگوار 
حاضر است برای بازگرداندن شخص ازدست رفته هر کاری انجام 
دهد. التماس به خدا برای تغییر شــرایط یا فکر کردن دائم به این 
موضوع که اگر کار خاصی انجام می شــد، متوفی اکنون زنده بود 

ازجمله ویژگی های این مرحله است.
بــا توجه به اینکه ایــن افکار قدرت بالایی در ایجاد احســاس 
عذاب وجدان و آسیب زدن به ســامت روحی فرد را دارند، اگر 
شــما یا هر یک از نزدیکانتان برای مدتی با این طرز فکر درگیر 
اســت یا خود را به دلیل فوت یا از دست دادن فردی در زندگی 
نمی بخشد بهتر اســت برای درمان این شرایط از یک روانشناس 

متخصص کمک بگیرید.
4- افســردگی: افســردگی مرحله ماقبل آخر در میان مراحل 
سوگواری در بزرگسالی است. در این شرایط فرد تقریباً پذیرفته که 
عزیزی را از دست داده و توانایی بازگرداندن وی یا تغییر شرایط 
را ندارد. مواجه شــدن با این ناتوانی فرد را در مرحله افسردگی و 
تجربه غم قرار می دهد. افسردگی یکی از شایع ترین مراحلی است 

که افراد دچار سوگ حل نشده در آن باقی می مانند.
5- پذیرش:  رسیدن به این مرحله به این معناست که فرد در حال 
پایان دادن به ســوگواری خویش است. در این مقطع فرد شرایط 
جدید را پذیرفتــه و تاش می کند تا خود را با آن منطبق کند. با 
توجه به اینکه آخرین مرحله از مراحل ســوگ و کلید رسیدن به 
سامت روان رسیدن به این مرحله است، به میزانی که شما دیرتر 
این شرایط را تجربه کنید سوگ نیز برای مدت طولانی تری باقی 

خواهد ماند.
 مرکز مشاوره آرامش فرماندهی انتظامی استان هرمزگان
شماره تماس : 33340624 

  گروه حــوادث//  رییس پلیس امنیت 
عمومی استان هرمزگان از شناسایی و 
کشف یک انبار احتکار کالاهای اساسی 

در بندرعباس خبرداد. 
 به گزارش خبرنگار دریا، سرهنگ مهدی 
بشارتی در تشــریح این خبر بیان داشت: 
ماموران پلیس نظارت بــر اماکن عمومی 
اســتان در اجرای طرح مقابلــه با پدیده 
احتکار و مبارزه با برهــم زنندگان امنیت 
و نظم اقتصادی با انجام گشــت زنی های 
هدفمند پنهان و آشکار در یکی از محات 
بندرعبــاس، یک انبار احتــکار کالاهای 

اساسی را شناسایی و موضوع را در دستور 
کار قرار دادند. 

  وی افزود: ماموران ضمن هماهنگی با مقام 
قضایی با حضور نمایندگان سازمان جهاد 
کشــاورزی و تعزیرات حکومتی استان به 
محل اعزام و در بازرسی از انبار مورد نظر 
مقادیری انواع مواد غذایی شامل انواع انواع 
لبنیات احتکار شده کشف و انبار مورد نظر 

را پلمب کردند. 
  سرهنگ مهدی بشارتی ارزش این محموله 
احتکار شده را برابر اعام نظر کارشناسان 

اقتصادی 15 میلیارد ریال عنوان کرد. 

  رییس پلیــس اطاعات و امنیت عمومی 
اســتان هرمزگان با بیان اینکه در این رابطه 
پرونده قضایی تشــکیل و به سازمان های 
زیربط ارســال شــد، از عموم شهروندان و 
مردم فهیم وقدر شــناس اســتان خواست 
در صورت مشــاهده و برخورد با هر گونه 
فعالیت غیرمجاز در قالــب احتکار کالا و 
یا تهیه و توزیع کالای قاچاق توســط افراد 
ســودجو، موضوع را از طریق شماره تلفن 
110 به پلیــس گزارش کنند تا در کمترین 
زمان ممکن نسبت به شناسایی و دستگیری 

متخلفان و محتکران اقدام شود. 

  گروه حوادث// فرمانده انتظامی شهرستان قشم از 
کشف یک انبار دپو کالای قاچاق با62 دستگاه انواع 

ماشین لباسشویی و کولرگازی قاچاق خبر داد.  
  به گزارش خبرنگار دریا، سرهنگ »مهراب کاظمی« 
با اعام این خبر، گفت : ماموران پلیس امنیت اقتصادی 
شهرستان قشم در ادامه طرح مقایبله با قاچاق کالا و ارز 
با انجام کار اطاعاتی و بهره گیری از شیوه های پلیسی 
یک انبار دپو کالای قاچاق را در یکی از روســتاهای 
تابعه این شهرستان شناســایی و موضوع را در دستور 
کار قرار دادند.  وی افزود: ماموران پس از بررسی های 
میدانی ضمن هماهنگی با مقام قضایی با تشکیل تیمی به 
محل اعزام و در بازرسی از انبار مورد نظر 47 دستگاه 
ماشین لباسشــویی و 15 دستگاه کولر گازی خارجی 

قاچاق کشف و ضبط کردند. 
   این مسئول انتظامی ارزش کالای قاچاق کشف شده 
در این عملیات را بنا به اعام نظر کارشناسان اقتصادی 
18 میلیارد ریال عنوان کرد.  فرمانده انتظامی شهرستان 
قشــم با اشــاره به نقش مخرب قاچاق کالا بر اقتصاد 
کشور، از عموم شهروندان خواست در صورت مشاهده 
و برخورد با هرگونه قاچاق کالا در سطح خرد و کان 

از طریق سامانه تلفنی 110 به پلیس گزارش نمایند. 

 دپوی لوازم خانگی
 قاچاق در قشم  

 
 

ن سند مالکیت آگهی فقدا
نظر به اینکه خانم سکینه غلامعلی 
پور جمیل آبادی به استناد ٤ فقره 
استشــهادیه محلی در خصوص 
پــلاک ٤٦ فرعــی از ٩- اصلی 
واقع در روستای مغ بالابخش دو 

بندرعباس مدعی شده است که :
١-ســند مالکیت ٤٠٠ ســهم مشــاع از ٤٦٧٨٩٥ سهم 
ششدانگ زمین مزروعی که به نام وی ثبت سند مالکیت 
به شــماره ١٣٦١٦٠ ســری ج/ ٩٧ بنامش صادر گردیده 
۲- ســند مالکیت ١٩٤ مشاع از ٤٦٧٨٩٥ سهم ششدانگ 
زمین مزروعی که به نام وی ثبت سند مالکیت به شماره 
٣٧٩٩٤٠ سری ب ٩٨ بنامش صادر گردیده اسناد مالکیت 
فــوق به علت جابه جائی مفقود گردیده نامبرده تقاضای 
صدور سند مالکیت المثني نموده است لذا باستناد ماده ١۲٠ 
آئین نامه اصلاحی و تبصره ذیل آن بدینوسیله اعلام میشود 
هرکس مدعی انجام معامله نسب به پلاک مذکور و وجود 
اصل ســند مالکیت در نزد خود میباشد بایستی از تاریخ 
انتشــار آگهی ظرف مدت ده روز اعتراض خود راضمن 
ارائه ســند مالکیت به این اداره تسلیم واخذ نماید بدیهی 
است پس از انقضای مهلت قانونی مذکور و عدم وصول 
اعتراض و یا وصول اعتراض و عدم ارائه ســند نســبت 
 به صدور سند مالکیت المثنی بنام متقاضی اقدام خواهد

 شد. ١٤٠۲/٣١٩ م/الف 
تاریخ انتشار: ٠٧/٠٨/١٤٠۲

صادق شریفی شمیلی 
سرپرست اداره ثبت اسناد و 
املاک ناحیه دو بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

 
آگهی مزایده 

یک دستگاه خودرو سواری پراید جی تی ایکس مدل ١٣٨٧ به شماره انتظامی ٩٤-٥٤٧ د٤٤ شماره شاسی S١٤١۲۲٨٧٥٦٧٦٩۲ شماره موتور ۲٧١٤٧٩٤ رنگ اصلی : خاکستری رنگ فرعی : نوک 
مدادی نوع رنگ متالیک متعلق به علی پوربهرام رودباری نام پدر ابراهیم که به موجب سند ازدواج شماره ٥٥٧ مورخ١٣٨٥/٠٩/١۲ دفترخانه ازدواج شماره ١٦۲ شهر کهنوج استان کرمان و منجر به 
صدور اجرائیه و تشکیل پرونده اجرایی در واحد اجرای اسناد رسمی کهنوج گردیده و سپس به این اداره اعطای نیابت گردید و پرونده به شماره ١٤٠۲٠٠٨٨٤ در این اداره تشکیل گردید که حسب 
درخواست بستانکار پرونده اجرایی توسط راهنمایی و رانندگی توقیف سیستمی و در بندرعباس پارکینگ دریا بازداشت میباشد که توسط کارشناس رسمی دادگستری خودرو سواری پراید جی تی 
ایکس مدل ١٣٨٧ با مشخصات فنی وضعیت موتور خاموش و غیر قابل آزمایش وضعیت اتاق و بدنه اطراف بدنه آثار ضربه پوسیدگی و رنگ دارد ، ستون سمت راست پوسیدگی دارد وضعیت 
گیربکس و دیفرانسیل سالم می باشد داشبورد در حد مدل و کارکرد و صندلی ها و تودوزی در حد مدل و کارکرد ، وضعیت ظاهری شیشه ها سالم و چراغ ها سالم لاستیک ٧٠ درصد دارای آج ، 

قیمت پایه کارشناسی به مبلغ ١/٠٠٠/٠٠٠/٠٠٠ ریال ) یک میلیارد ریال ( ارزیابی و قطعی گردیده از ساعت ٩ الی ١۲ در روز چهار شنبه مورخ ١٤٠۲/٠٧/١٩ در اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس از طریق مزایده به فروش 
می رسد. مزایده از مبلغ فوق شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شود شرکت در جلسه مزایده برای عموم آزاد است و فروش کلا نقدی است شرکت در مزایده منوط به پرداخت ده درصد مبلغ مزایده به 
حساب سپرده ثبت و حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است و برنده مزایده مکلف است مابه التفات مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی 
که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز ننمائید مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه واریز خواهد شد، مزایده از مبلغ فوق شروع و به بالاترین قیمت پیشنهادی نقداً فروخته می شود و 

کلیه هزینه های قانونی اعم از انتقال سند به عهده برنده مزایده است، ضمناً چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی اعلام گردد مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد. ١٤٠۲/٣١٨ م/الف
تاریخ انتشار: ٠٧/٠٨/١٤٠۲

مریم چمنی-رئیس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

کلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی   آگهی ماده ۳ قانون قانون تعیین ت
نظر به اینکه هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک بندر عباس به شرح رای شماره ١٤٠۲٦٠٣۲٣١٣٦٠٠٣١٨١ مورخ ١٤٠۲/٠٦/١٩ تصرفات مالکانه شهریار شجاعی حسنلنگی فرزند 
غلام تحت عنوان ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی به مساحت٥٦۲٤۲/۲٠ متر مربع قسمتی از پلاک ١١٧ فرعی از ۲٧- اصلی واقع در روستای زمین سنگ بخش ٦ بندر عباس به استناد ماده ١ و 
ماده ٣ قانون مذکور را تایید نموده است به جهت عدم دسترسی به مالک اولیه مقرر گردید پس از انتشار آگهی سند مالکیت رسمی صادر و تسلیم گردد و از همین رو در اجرای ماده ٣ قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مذکور در دو نوبت به فاصله ١٥ روز جهت اطلاع عموم و مالک و صاحبان حقوق آگهی میگردد چنانچه ظرف مهلت دو ماه از تاریخ 
اولین انتشار آگهی اعتراضی از طرف کسی به اداره ثبت اسناد و املاک بندر عباس تسلیم نگردد سند مالکیت بر اساس مفاد رای فوق در حدود و صلاحیت وفق مقررات صادر خواهد گردید در 
صورت وصول اعتراض معترض می بایست از تاریخ تسلیم اعتراض به اداره ثبت ظرف مهلت یک ماه به دادگاه صالح محل مراجعه و تقدیم دادخواست نماید چنانچه پس از سپری شدن مهلت 

مذکور و عدم ارائه تقدیم دادخواست اداره ثبت اسناد بندر عباس نسبت به صدور سند مالکیت اقدام خواهد نمود و صدور سند مالکیت مانع از مراجعه متضرر به دادگاه نخواهد بود. ١٤٠۲/٣١٤ م/الف
تاریخ انتشار نوبت اول: ٠٧/٠٨/١٤٠۲
تاریخ انتشار نوبت دوم: ۲۲/٠٧/١٤٠۲

ابوالحسن دستوری- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک بندر عباس - منطقه یک

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

 کشف انبار احتکار کالای اساسی در هرمزگان 

 گــروه حــوادث// فرمانــده انتظامی 
شهرستان بندر خمیر از کشف 2 تن ماهی 
و فرآورده های شیلاتی قاچاق به ارزش 3 

میلیارد ریال در این شهرستان خبر داد. 
 به گزارش خبرنگار دریا، سرهنگ »علی اکبر 
مرادی« در تشــریح این خبر گفت: مأموران 
انتظامی شهرســتان بندر خمیر در راســتای 
مقابله با قاچاق کالا و ارز ، حین گشــت زنی 
و کنترل خودروهای عبــوری در محورهای 
مواصاتی حوزه اســتحفاظی به یک دستگاه 

کامیونت یخچال دار مشــکوک شده و دستور 
توقف دادند. وی افــزود: مأموران خودرو را 
متوقف و در بازرســی دقیق از آن 2 تن ماهی 
و فرآورده های شیاتی قاچاق و فاقد هر گونه 

مجوز بهداشتی و حمل کشف کردند. 
  فرمانده انتظامی خمیر با اشاره به اینکه ارزش 
محموله های کشف شده برابر نظر کارشناسان ۳ 
میلیارد ریال برآورد شده است، عنوان کرد: در 
این رابطه یک متهم دستگیر وبا تشکیل پرونده 

به مرجع قضایی معرفی شد. 

2 تن ماهی قاچاق در خمیر کشف شد

 مجوز فعالیت اقتصادی 
 بنام شرکت کیمیا ارام قشم  

به شماره مجوز  93/604
تاریخ مجوز 93/06/۱2

مفقود گردیده 
و از درجه اعتبار 
ساقط می باشد

مفقودی
کارت شناسایی خودرو وانت 

  GLX 2700 تک کابین تیپ :تویوتا
پلاک :2۱۷34  شخصی قشم 

مالکیت : غلام نیکو شماره شاسی 
0۱۱۷5۱0   شماره موتور : 

2922096 مدل 2003 رنگ : عنابی 
مفقود و از درجه اعتبارساقط می باشد 

مفقودی
 گروه حوادث// فرمانده انتظامی »میناب« 
از شناســایی توقیف یک دستگاه موتور 
چهارچرخ قاچاق به ارزش۴ میلیارد ریال 

در این شهرستان خبر داد.  
  به گزارش خبرنگار دریا، ســرهنگ »عباس 
قاســمی« در تشریح این خبر، گفت: به منظور 
برخورد با قاچاق کالا، ماموران انتظامی پاسگاه 
بندزرک حین گشت زنی در حوزه استحفاظی 
خود  به یک دســتگاه کامیونت مشــکوک و 

دستور ایست صادر نمودند. 
  فرمانده انتظامی شهرستان »میناب«، افزود: در 
بازرسی دقیق مامورین از خودرو مذکور یک 
دستگاه موتور چهار چرخ کشف و ضبط گردید. 
 ســرهنگ »قاســمی«، ارزش ایــن موتور 
چهارچرخ را برابر نظر کارشناســان بالغ بر4 
میلیارد ریال عنوان و تصریح کرد: کالای قاچاق 
کشف شــده به پارکینگ انتقال و در این راستا 

پرونده تشکیل و به مرجع قضایی ارسال شد. 

موتور چهارچرخ میلیاردی قاچاق به مقصد نرسید  



شنبه 8 مهر 1402

14 ربیع الاول  1445

سال بیست و دوم شماره 4269

شهرستان

  الناز مطهری نژاد گروه شهرستان// با حضور 
اســتاندار هرمزگان و جمعی از علمای شیعه 
و ســنی و مردم شهر قشــم، همایش بزرگ 
 هفته وحدت در سالن همایش های بندر لافت 

برگزار شد. 
   به گزارش خبرنگار دریا، همزمان با 12 ربیع الاول 
و آغاز هفته وحدت با حضور مهدی دوستی استاندار 
هرمزگان، حجت الاســام والمسلمین محمدحسن 
ابوترابی امام جمعه موقت تهران، حجت الاســام 
والمسلمین محمد عبادی زاده نماینده ولی فقیه در 
استان و جمعی از علمای شیعه و سنی، مسئولان و 

مردم شهرستان قشم همایش بزرگ هفته وحدت در 
بندر لافت این شهرستان برگزار شد.

  استاندار هرمزگان در حاشیه این همایش در جمع 
خبرنگاران اظهار داشت: توفیقی بود در خدمت مردم 
شریف شهرستان قشــم باشیم و در همایش بزرگ 

وحدت شرکت کنیم.

 وی افزود: شــخصیت حضرت رسول اکرم )ص( 
محور است و امیدوارم با تاسی به سیره نبوی و سبک 

زندگی ایشان، پیرو واقعی دین مبین اسام باشیم.
  مهدی دوســتی گفت: خوشــبختانه از آغاز هفته 
وحدت جشــن ها و همایش های خوبی در حوزه 
وحدت در استان با حضور علما، اندیشمندان و مردم 

اهل سنت و تشیع برگزار شده و نمودی از وحدت 
بی نظیر مذاهب اسامی در استان به نمایش در آمد.

 وی تصریح کرد: مسلمانان اشــتراکات زیادی از 
جمله پیامبر، قرآن و قبله مشترک دارند و باید تاکید 
اساسی بر همین اشتراکات باشد، تاکید امام راحل و 
رهبر معظم انقاب اســامی نیز همواره بر تقویت و 

گسترش وحدت بوده است.
  اســتاندار هرمزگان گفت: دشمنان به دنبال تفرقه 
افکنی میان مذاهب اســامی هستند اما به وحدت 

می توان مانع تحقق این  توطئه دشمنان شد.
  وی ادامه داد: دولت سیزدهم و شخص رئیس جمهور 
هم با اتخاذ سیاســت درســت برقراری ارتباط با 
همسایگان و کشورهای اسامی راه نفوذ جبهه کفر 
و سیاست های تفرقه افکنانه دشمنان را مسدود کرده 
و بر گســترش ارتباطات میان کشورهای اسامی 
 در زمینــه اقتصادی، تجاری، امنیتی و اجتماعی نیز 

تاکید دارد. افزایش ۶۰ درصدی صادرات کالا از قشم 
  گروه شهرستان// سرپرست مدیریت گمرک سازمان منطقه 
آزاد قشــم از افزایش ۶۰ درصدی صادرات کالا از این منطقه 
به خارج از کشــور در نیمه نخست امسال در مقایسه با مدت 
مشابه سال قبل خبر داد. محسن رضایی فر در نشست بررسی 
عملکرد گمرک قشم اظهار داشت: در مدت مذکور ۶8 میلیون 
و 2۰۰ هزار دلار صادرات از قشم به خارج از کشور انجام شده 
که در همسنجی با مدت مشابه پارسال ۶۰ درصد رشد داشته 
اســت. وی ادامه داد: در این مدت، بیش از 3۶ میلیون و 3۰۰ 
هزار دلار صادرات مجدد در منطقه آزاد قشم صورت گرفته که 
نسبت به مدت مشابه در سال قبل، 49۰ درصد رشد را نشان 
می دهد.سرپرســت مدیریت گمرک سازمان منطقه آزاد قشم 
بیان داشــت: کشورهای امارات متحده عربی، عمان، سومالی، 
قطر، هنگ کنگ، عراق و سریانکا، مهمترین مقاصد صادراتی 
محصولات تولید شــده منطقه آزاد قشــم بوده اند.رضایی فر 
مهمترین محصولات صادراتی قشــم به سایر کشورها در این 
مدت را قیر نفت، سیمان پاکتی، سیگار، ادکلن و ماهی خشک 
اعام کرد.وی با اشــاره به کاهش واردات از ابتدای امســال 
افزود: در شــش ماهه نخست سال جاری بیش از 45 میلیون 
دلار واردات قطعی به منطقه آزاد قشــم صورت گرفته است.

سرپرست مدیریت گمرک سازمان منطقه آزاد قشم بیان داشت: 
با توجه به افزایش میزان صادرات و همچنین مدیریت واردات 
صورت گرفته در نیمه نخست سال جاری، تراز تجاری منطقه 
آزاد قشــم بیش از 23 میلیون دلار است. به گزارش تسنیم، 
رضایی فر تصریح کرد: برنامه ریزی های خوبی جهت توسعه 
صادرات به بازارهای هدف صورت گرفته و امیدوار هســتیم 
با ادامه روند تســهیل و توسعه شاهد افزایش میزان صادرات 
در منطقه آزاد قشم تا پایان سال باشیم. براساس این گزارش، 
قشم به دلیل قرارگیری در نقطه ای کلیدی از کریدور ترانزیتی 
شمال - جنوب، دسترســی به کریدور پروازهای بین المللی 
شرق - غرب و تسهیات بندری آن، که به نوعی مکمل بندر 
شــهید رجایی اســت، نقش پررنگی در تجارت و بازرگانی 
جهانی دارد.اهداف و محورهای اصلی فعالیت های این منطقه 
آزاد تجاری - صنعتی شــامل توســعه و گســترش صنعت 
ترانزیت و حمل و نقل، گســترش تجارت و خدمات تجاری، 
صنایع انرژی بر، صنایع بیوتکنولوژیک و منابع دریایی، صنایع 
 گردشــگری، شیات و صید صنعتی، خدمات پشتیبان نفت و 

پارک های انرژی است.

خبری

با حضور استاندار هرمزگان؛

همایش هفته وحدت در قشم برگزار شد

آگهی حصر وراثت 
احتراما به استحضار می رساند خواهان محمد امین محمدیان فرزند منصور با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده و اشعار داشتند شادروان مرحوم پدرم 

منصور محمدیان  فرزند محمد به تاریخ ١٣٨٨/٧/٥ به رحمت ایزدی پیوسته و وراث وی در زمان فوت عبارتند از :  
١- محمد امین محمدیان فرزند منصور دارای شناسنامه ٤٧٠٠٣٦۲٩١ متولد ١٣٧١/٩/١٣ فرزند متوفی 

۲- علیرضا محمدیان فرزند منصور دارای شناسنامه ٤٧٠٠٠٥٨١٣٧  متولد ١٣٧٥/١/١٩ فرزند متوفی
٣- آمنه محمدیان فرزند منصور دارای شناسنامه ٤٧٠٠٠٥١٩٦٥  متولد ١٣٧٣/١۲/٤ فرزند  دختر متوفی

٤- فاطمه وطن خواه فرزند محمد دارای شناسنامه ١۲١٤۲ به شماره ملی ٤٧٠٩٦٩٣٨٣٨ متولد ١٣٣٦/٧/١ همسر متوفی
 که دارایی نامبرده در هنگام فوت بیشتر از پانصد میلیون ریال بوده است ولاغیر

لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید. 

  حسین اصرافی - رئیس شورای حل اختلاف شعبه دشتی پارسیان  

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

  گروه شهرســتان// فرماندار بشــاگرد با اشاره به بیانیه 
ریش سفیدان و شــوراهای اســلامی این منطقه، گفت: 
با  ریش سفیدان، معتمدان و شــورهای اسلامی بشاگرد 
انتشار بیانیه ای از طرح توسعه ای دولت در بخش کشاورزی 

منطقه پلُپُلک این شهرستان حمایت کردند. 
  یعقوب دادعلیزاده افزود: درپی واگذاری اراضی دشــت پلپلک 
از توابع شهرستان بشاگرد توسط دولت به شرکت سرمایه گذاری 
برای کشت نخل از نوع مَجول شاهد برخی کارشکنی ها از سوی 
افرادی معلوم الحال بودیم که با هوشــیاری بزرگان منطقه حل و 
فصل شــد.»طبق گفته صادرکنندگان خرمــا هر درخت مجول 
ســالانه حدود یک میلیارد ریال بازدهــی دارد.« وی ادامه داد: 
باتوجه به وجود ادعا و اعتراض هایی که توسط برخی از اهالی و 
ساکنان محدوده اراضی مورد نظر شامل روستاهای سیت و پیرو 

از توابع بشــاگرد مبنی بر مالکیت موروثی بر بخشی از اراضی 
پلپلک و همچنین ادعای مرتع و چراگاه احشام اهالی و همچنین 
حقابه ساکنان وجود داشت، نشستی در تاریخ سوم مهرماه 14۰2 
با حضور معتمدان، ریش سفیدان و شوراهای اسامی شهرستان 
بشاگرد در محل مسجد جامع شهر سردشت بشاگرد برگزار شد.

  فرماندار بشاگرد اضافه کرد: همچنین تعدادی از اهالی روستاهای 
سیت و پیرو که مدعی مالکیت بخشی از اراضی مورد نظر هستند 
در این نشســت حضور داشــتند که پس از بحث و تبادل نظر 
حاضران به توافق رسیدند.به گزارش ایرنا، دادعلیزاده خاطرنشان 
کرد: حاضران در این نشست که به نمایندگی از اهالی شهرستان 
بشاگرد حضور داشتند حمایت خود را از اجرای طرح ذکر شده 
دولت که منجر به آبادانی منطقه می شود اعام و خواهان ادامه و 

تسریع در اجرای این طرح شدند.

فرماندار بشاگرد:

معتمدان بشاگرد از طرح توسعه ای دولت حمایت کردند

  گروه شهرســتان// مهــدی باوقار 
زعیمی مدیرکل نوســازی، توسعه و 

از  اســتان هرمزگان  تجهیز مدارس 
پرورشی  و  آموزشی  تجهیزات  توزیع 

مهر 1۴۰2 خبر داد.
  به گزارش خبرنگار دریــا، وی افزود:  
این تجهیــزات که با اعتباری بالغ بر 15۰ 
میلیارد ریال خریداری شــده است، طبق 
برش ارسالی از سوی اداره کل آموزش و 

پرورش استان، توزیع شدند.
  این مقام مسئول تصریح کرد: در طرح مهر 
14۰2 تجهیزاتی از قبیل کامپیوتر، پرینتر، 
اسکنر، دستگاه کپی، ویدئوپروژکتور، میز و 
نیمکت، تخته وایت برد، کولر پنجره ای و 

اسپلیت، آبسردکن و تجهیزات خوابگاهی  
شــامل تختخواب، صندلی غذا خوری، 
میزغذاخوری، یخچال،تلویزیون همچنین 
تجهیزات ورزشی شامل  میزپینگ پنگ، 
میز فوتبال دســتی بین مدارس شهرستان 

بشاگرد توزیع شدند.
  باوقار در پایان خاطرنشان ساخت: این 
تجهیزات از محل اجرای طرح جامع کنترل 
و کاهش آسیب های اجتماعی خریداری 
و جهت توزیع در بین مدارس شهرســتان 
بشــاگرد در اختیــار اداره کل آموزش و 

پرورش قرار گرفت.

مدیرکل نوسازی، توسعه و تجهیز مدارس هرمزگان :

تجهیزات آموزشی و پرورشی در مدارس بشاگرد توزیع شد

  گروه شهرســتان// بخشــدار گافر و پارامون گفت: 
خدمات درمانی در این بخش با 2 پزشک به مردم داده 
می شود که از شــبکه بهداشت شهرستان و دانشگاه 
علوم پزشکی هرمزگان تقاضا داریم تعداد پزشکان این 

بخش به چهار نفر افزایش پیدا کند. 
  حجت الاسام حســن تقوی افزود: افزایش تعداد پزشکان 
برای مردم و نیز پزشکانی که درحال حاضر مشغول به خدمت 
دهی هستند مفید است. وی ادامه داد: افزایش تعداد پزشکان 
اجازه چرخشی شدن حضور آنان در 2 درمانگاه این بخش 
به صورت 15 روز کار و 15 روز استراحت را در ماه می دهد.

به گزارش ایرنا، بخشدار گافر و پارامون اضافه کرد: این بخش 
دارای هفــت هزار نفر جمعیت بوده و مردم خدمات درمانی 
خود را از 2 درمانگاه واقع در روســتاهای سیت وماستی و 

تیسور دریافت می کنند.

براساس اطاعات منتشره، طرح ارتقای بشاگرد از بخش به 
شهرستان به منظور افزایش شاخصه های توسعه شهرستان در 
اواخر دهه هشتاد پیشنهاد و مورد موافقت دولت قرار گرفت.

 بشــاگرد در 15۰ کیلومتری جاسک، 3۰۰ کیلومتری شرق 
بندرعباس، نماد محرومیت در کشور شناخته می شده و یکی 

از مناطق دورافتاده و کم برخوردار است.
 بشاگرد در آن زمان دارای 4۰ هزار نفر جمعیت بوده که بیشتر 

افراد آن تحت پوشش کمیته امداد قرار داشتند.
 شهرستان بشاگرد بینِ استان های هرمزگان و کرمان و سیستان 
و بلوچستان محصور بوده و با مساحت 9 هزار و 2۰۰ کیلومتر 
مربع و در فاصله 2۶۰ کیلومتری مرکز اســتان قرار دارد و 
شــامل 2 شهر ) گوهران و سردشت( و سه بخش (مرکزی- 
گوهران -گافر و پارمون( بوده که براساس سرشماری سال 

1395 دارای حدود 45 هزار نفر جمعیت است.

افزایش پزشکان در بخش گافر و پارامون هرمزگان ضروری است

آگهی حصر وراثت 
احتراما به استحضار می رساند خواهان مریم هوشیار فرزند ابول با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده و اشعار داشتند شادروان علی هوشیار فرزند ابول 

به تاریخ ١٤٠١/٧/۲٣ به رحمت ایزدی پیوسته و وراث وی در زمان فوت عبارتند از :  
١- حسن هوشیار فرزند ابول متولد ١٣٣٧/٤/٤ به ش ش ۲ برادر مرحوم 
۲- آمنه هوشیار فرزند ابول متولد ١٣٣٥/٤/١٥ به ش ش ٣ خواهر مرحوم

٣- مریم هوشیار فرزند ابول متولد ١٣٣٩/١١/٤ به ش ش ۲ خواهر مرحوم
٤- احمد هوشیار فرزند ابول متولد ١٣٤٤/١/٩ به ش ش ٣٣٠ برادر مرحوم
٥- محمد هوشیار فرزند ابول متولد ١٣٣٣/٧/١٥ به ش ش ٣ برادر مرحوم
٦- فاطمه هوشیار فرزند ابول متولد ١٣٤۲/٧/۲ به ش ش ٤ خواهر مرحوم

٧- عبدالرحمن هوشیار فرزند ابول متولد ١٣٤٨/۲/١ به ش ش یک برادر مرحوم و دیگر وراثی ندارد. 
لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید. 

محمد عباسیان -  شورای حل اختلاف شعبه سوم شهرستان پارسیان 

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی حصر وراثت 
احتراما به استحضار می رساند خواهان عبدالغفور مبارکی فرزند احمد با هویت کامل به این شورا مراجعه نموده و اشعار داشتند شادروان حسن مبارکی فرزند 

ابول به تاریخ ١٣٤٥/٤/٥ به رحمت ایزدی پیوسته و وراث وی در زمان فوت عبارتند از :  
١- محمد مبارکی فرزند حسن متولد ١٣٠٤/٤/٣ به ش ش ١٠٧ فرزند مرحوم 

۲- احمد مبارکی فرزند حسن متولد ١٣١١/١١/۲٧ به ش ش ١٠٦ فرزند مرحوم و دیگر وراثی ندارد. 
لطفا ضمن درج در روزنامه نتیجه را به این شورا ارسال فرمایید. 

حامد کامران -  شورای حل اختلاف شعبه سوم شهرستان پارسیان 

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسلامی ایران

آگهی تغییرات 
 شــرکت تعاونی کشــاورزی مرغداران جوان میناب به شناسه ملی ١٠٨٠٠٠٤٠٦٠٤ و به شــماره ثبت ١١٨٥ به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 

١٤٠۲/٠٤/۲٧ که طی نامه شماره ٤٠٧/١٨٤ مورخ ١٤٠۲/٦/١ به تایید اداره تعاون روستایی شهرستان میناب رسیده است تصمیمات ذیل اتخاذ شد: 
سمت اعضا هیئت مدیره به قرار ذیل تعیین گردید : آقای ابراهیم غفوری عباسی به شماره ملی ٣٤۲٠٨٩٣٣٨٨ به سمت رئیس هیئت مدیره آقای عباس 
گلزاری به شماره ملی ٣٤۲١٩٦٧٣١٨ به سمت نائب رئیس هیئت مدیره آقای ذبیح اله هرمزی به شماره ملی ٣٤۲١٩٩١۲٧٨ به سمت منشی هیئت مدیره 
آقای اسماعیل غفوری عباسی به شماره ملی ٣٤۲۲۲٦٨٨۲٠ به سمت عضو هیئت مدیره آقای حسن اسمعیلی نژاد به شماره ملی ٣٤۲۲۲٦١٠١١ به سمت 
عضو هیئت مدیره آقای امیرمحمد هرمزی شماره ملی ٣٤١٠٣٠٦٩٥١ به سمت عضو هیئت مدیره )عضو علی البدل( آقای محمدرضا گلزاری به شماره ملی 

٣٤١٠١٦٧۲۲٦ به سمت عضو هیئت مدیره )عضو علی البدل( آقای حسین اسمعیل نژاد به شماره ملی ٣٤۲١٠٧٧٩٧٥ به سمت مدیرعامل )خارج از اعضا هیئت مدیره ( کلیه اسناد 
و اوراق بهادار وتعهدآور شرکت از قبیل چک،سفته ،برات،قراردادها وعقود اسلامی با امضا رئیس هیات مدیره و در غیاب ایشان نائب رئیس هیات مدیره به اتفاق مدیرعامل همراه با 

مهر شرکت معتبر می باشد. شماره شناسه )١٥٧٦۲۲۲( 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری میناب

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

آگهی تغییرات 
 شرکت تعاونی کشاورزی مرغداران جوان میناب به شناسه ملی ١٠٨٠٠٠٤٠٦٠٤ و به شماره ثبت ١١٨٥ به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی سالیانه مورخ 

١٤٠۲/٠٤/۲٧ که طی نامه شماره ٤٠٧/١٨٤ مورخ ١٤٠۲/٦/١ به تایید اداره تعاون روستایی شهرستان میناب رسیده است تصمیمات ذیل اتخاذ شد
 اعضا هیئت مدیره برای مدت سه سال به قرار ذیل تعیین گردیدند : آقای ابراهیم غفوری عباسی به شماره ملی ٣٤۲٠٨٩٣٣٨٨ آقای عباس گلزاری به شماره ملی 
٣٤۲١٩٦٧٣١٨ آقای ذبیح اله هرمزی به شماره ملی ٣٤۲١٩٩١۲٧٨ آقای اسماعیل غفوری عباسی به شماره ملی ٣٤۲۲۲٦٨٨۲٠ آقای حسن اسمعیلی نژاد به شماره ملی 
٣٤۲۲۲٦١٠١١ آقای امیرمحمد هرمزی شماره ملی ٣٤١٠٣٠٦٩٥١ )عضو علی البدل( آقای محمدرضا گلزاری به شماره ملی ٣٤١٠١٦٧۲۲٦ )عضو علی البدل( آقای 
جواد اسمعیلی نژاد به شماره ملی ٣٤۲١٩٨٠١٤٤ به سمت بازرس اصلی، آقای خلیل غفوری عباسی به شماره ملی ٣٤١٠١٨٤٤٠٦ به سمت بازرس علی البدل برای 

یک سال مالی انتخاب گردیدند. ترازنامه و حساب سود و زیان سال مالی منتهی به ١٤٠١ مورد تصویب قرار گرفت . شماره شناسه )١٥٧٦۲٣٠( 

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری میناب

قوه قضائیه 
سازمان ثبت اسناد و املاک کشور 

اداره کل ثبت اسناد و املاک هرمزگان

کمیسیون معاملات

آگهي فراخوان عمومي شماره 4- 1402 
          نوبت اول

   سازمان منطقه آزاد تجاری - صنعتی قشم در نظر دارد 28 قطعه اراضی به شرح جداول ذیل در حوزه های آموزشی، ورزشی، فرهنگی و درمانی را با 
کاربری و مساحت مشخص به متقاضیان واجد شرایط به شرح جدول زیر واگذار )نوع واگذاری در اسناد می باشد( نماید.

شرايط حضور در فراخوان: 1-اشخاص حقیقی )برای آقایان داشتن کارت پایان خدمت و برای بانوان حداقل سن 18 سال تمام ( 
2- اشخاص حقوقی  3- به ازای هر شخص حقیقی یا حقوقی فقط یک قطعه در هر یک از کاربری های یاد شده چهار گانه می توانند در این فراخوان 
حضور داشــته باشند.  4- در شرایط برابر در خصوص اولویت درخواست اشخاص حقیقی یا حقوقی، با بومیان جزیره یا حداقل 5 سال دارای سابقه 

حضور در جزیره داشته، می باشند.
مهلت دريافت اســناد فراخوان: متقاضیان مي توانند پس از واریز مبلغ 1.500.000 ریال به حســاب شــماره 4651525348 با شناسه واریز 
99009803129 بانک ملت به نام سازمان منطقه آزاد قشم، از تاریخ 1402/07/09 تا  تاریخ  1402/07/18 جهت دریافت اسناد و مدارك مزایده 
مراجعه نمایند.  مهلت تحويل اسناد فراخوان: از تاریخ 1402/07/19  تا تاریخ 1402/07/29 )آخرین مهلت تحویل پیشنهادها پایان ساعت اداري 

مورخ 1402/07/29 مي باشد(
 محل دريافت و تحويل اســناد فراخوان: جزیره قشــم- اســكله بندر بهمن - مدیریت امور حقوقي و قراردادها - دبیر خانه کمیسیون معاملات. 

www. Qeshm.ir :تلفن35252150 - 076 و  فاکس 35241706-076 )کد پستی : 7951617444(  - آدرس الكترونیكی
ساير توضیحات:  به پیشنهاداتی که پس از انقضای مدت مقرر در آگهی واصل شود ترتیب اثر داده نخواهد شد.

سایر اطلاعات و جزییات مربوط در اسناد فراخوان مندرج است. در صورت احراز شرایط واگذاری هزینه انتشار آگهی فراخوان به عهده افراد پذیرش 
شده می باشد. این فراخوان به منزله واگذاری نمی باشد.  1402/1051 م/الف

زمین های ورزشیزمین های آموزشی زمین های فرهنگی زمین های درمانی

دبیرخانه كمیسیون معاملات

ردیف

1
2
3
4

5

6

7

8

شماره قطعه

1
2
3
4

5

6

7

8

مساحت )مترمربع(

2.400
2.400

2.400

9.900

4.322

5.367

2.124

2.893

موقعیت
درگهان
درگهان
درگهان

درگهان
قشم - 
مهستان
قشم - 
مهستان
قشم - 
بهارستان
قشم- 
نریمان

موقعیت

درگهان
درگهان
درگهان
قشم - 
نریمان
قشم - 
بهارستان
قشم - 
بوستان
قشم - 
بوستان

قشم - شهرک 
ساحلی

ردیف

1

2

3

4

5

6

شماره قطعه

1
2
3
4

5

6

مساحت )مترمربع(

21.337
2.399
1.120

3.590

15.938

2.006

موقعیت
درگهان
درگهان
قشم - 
مهستان
قشم - 
سیستان
قشم - 
مهستان
نریمانقشم - 

ردیف

1
2
3

4

5

6

شماره قطعه

1
2
3
4

5

6

مساحت )مترمربع(

720
1.125

708
1.957

2.465

1.079

مساحت )مترمربع(

1.000
1.000
1.000

2.528

1.114

1.922

1.187

13.769

شماره قطعه

1
2
3
4

5

6

7

8

ردیف

1

2

3

4

5

6

7

8

موقعیت

درگهان
درگهان

هلر
قشم - 
مهستان
قشم - 
سیستان
قشم - 
بهارستان

توضیحات:کلیه مساحت های درج شده  به صورت تقریبی می باشد .

  گروه شهرستان// مدیرعامل سازمان 
منطقه آزاد کیش با تاکید بر ضرورت 
افزایش خدمات رسانی به خانواده های 
تحت پوشــش بنیاد شــهید و امور 
ایثارگران گفت: بانک ها باید تسهیلات 
ارائه شده به خانواده  شهدا، جانبازان 
و ایثارگران در ســرزمین اصلی را در 

منطقه آزاد کیش نیز ارائه کنند. 
  »رحیم ســرهنگی« در دیدار با تعدادی 
از جانبازان، ایثارگران و خانواده شــهدا، 
اظهار کرد: کوتاهی بانک های جزیره کیش 
در ارائه تسهیات مصوب سرزمین اصلی 
برای ایثارگران این منطقه به هیچ وجه قابل 

قبول نیست.

وی بــا تاکید بر اینکــه تبدیل وضعیت 
ایثارگران شــاغل در جزیــره کیش باید 
طبق قانون ســریعا در دســتور کار قرار 
گیرد، افزود: عدم رفع مشکات ایثارگران 

پذیرفتنی نیست.
  مدیرعامل ســازمان منطقــه آزاد کیش 
همچنین از آغاز برنامه ریزی برای صدور 
کارت منزلت برای کیشوندان ایثارگر خبر 
داد و ادامه داد: خدمات ویژه ای در قالب 
این طرح برای افراد تحت پوشــش بنیاد 

شهید و امور ایثارگران ارائه می شود.
  وی از طرح فعالیت جانبازان و ایثارگران 
دغدغه مند، تحت عنوان یک تعاونی در 

جزیره کیش حمایت کرد.

  »سرهنگی« با اشاره به مشکات مطرح 
شده از سوی جانبازان و ایثارگران در این 
نشســت، بیان کرد: برخی ها اینگونه القا 
 می کنند که ایثارگران از شــرایط خاصی
 بهره مند هستند، اما آنگونه که در همین 
جلسه می بینید، اکثر آنان نه تنها مستاجر 
هستند، بلکه حتی در بسیاری از شرایط، 
قائل به اســتفاده از امتیازات قانونی خود 

نبوده اند.
گزارش ایرنا، وی ادامه داد: امنیت کشور 
را مرهون جانفشانی های  شهدا، جانبازان و 
ایثارگران هستیم؛ برای خدمت رسانی به 
این عزیزان از هیچ تاشی دریغ نخواهیم 

نکرد.

مدیرعامل منطقه آزاد کیش: 

بانک ها در پرداخت تسهیلات کوتاهی نکنند



فروردین :
جایی برای عشــق و محبت در دل شما وجود 
ندارد و قلبتان سرشار از کینه و نفرت است. این 
روحیه نه تنها شــما را به فرد نامطمئنی درمیان 
اطرافیان تبدیــل کرده، بلکه کینه و نفــرت بیش از حد زمینه 
ناراحتی و اضطراب شــما را فراهم کرده و لحظه  ای از فکر به 
انتقام جویی دســت بر نمی دارید. امروز زمان مناسبی است که 
این روحیه را تغییر دهید و از در بخشش و مهربانی وارد شوید. 

  اردیبهشت :
بعدازظهر امروز فرصتی برای اســتراحت پیدا 
می کنید، از این فرصت نهایت اســتفاده را ببرید 
و خودتان را برای روزهای آینده آماده کنید. به لحاظ مالی با 
خرج های زیادی روبه رو خواهید شد. اگر نمی خواهید ضرر 
کنید، امروز حســابی مواظب حساب  و  کتاب هایتان باشید.   
دســتاورد چندانی در زندگی  ندارید و به فکر موفقیت های 

بیشتر هستید. 
  خرداد :

انسان نامنظم و شلوغی هستید. ادامه این وضعیت 
اصاُ به صاح شما نیست. احتمال زیادی وجود 
دارد که بیماری مزمنی ســراغتان بیاید. در نتیجه بیشــتر از 
همیشه مواظب سامت خود باشید. قسمتی از وقت خود را 
به کارهای انسان دوستانه اختصاص دهید و به آرامش برسید. 
یکی از کارهای شما با شکست روبه رو می شود. اجازه ندهید 

این شکست، شما را ناامید کند. 
  تیر :

امروز فرد بسیار بانفوذی که ارتباطات گسترده ای 
دارد با شــما آشنا خواهد شد، این آشنایی را به 
فال نیک بگیرید و در آینده برای حل مشکات روی آشنایی 
با این فرد حســاب باز کنید. خبر فرخنده ای به دست شما 
می رسد. این خبر را با اعضای خانواده به اشتراک بگذارید و 

لحظه های شادی را تجربه کنید. 
  مرداد :

سفری مهیا خواهد شد و در این سفر بیشتر از چیزی 
که فکرش را بکنید به شما خوش خواهد گذشت. 
شرایطی برای خرید و بازارگردی فراهم می شود. به 
نفع شماست خرید کالایی که به فکر آن هستید را امروز قطعی  
کنید. این خرید نه  تنها زمینه سرخوشی شما را فراهم می کند،  بلکه 
در درازمدت سودی نیز عاید شما می شود. انسان محبوبی هستید 

و امروز اطرافیان را مانند آهنربا به خودتان جذب می کنید.
 شهریور :

روز شلوغی را در پیش دارید و کارهای زیادی 
باید انجــام دهید، اما اجازه ندهید که این کارها 
فشار عصبی زیادی به شما وارد کند و نگران و 
مضطرب شوید. به لحاظ مالی اوضاع مناسبی ندارید و مدتی 
است که درآمد چندانی روانه حساب های بانکی شما نشده. 
غم به دل خود راه ندهید،  این شرایط در آینده ای نزدیک تغییر 
می کند و اوضاع مالیتان بهبود می یابد. به صاح شماست که 

قسمتی از این درآمد را برای روز مبادا کنار بگذارید. 
 مهر :

فکر می کنید بــرای فراگیری مهارت های جدید 
دیر است، اما این طرز فکر را کنار بگذارید و با 
یادگیری مهارت های جدید، سری در میان سرها 
در بیاورید. اجازه ندهید عصبانیت و ناراحتی روز شــما را 
خراب کند. ایده های جدید و سودآوری به ذهن شما می رسد. 
این ایده ها را جدی بگیرید و در اولین فرصت به آن ها جامه 

عمل بپوشانید. 
 آبان :

روحیه صبــوری دارید و رفتار اطرافیان را با صبر و 
بردباری پاســخ می دهید، این روحیه باعث شده تا 
اطرافیان عاقه زیادی به ارتباط با شما داشته باشند، در نتیجه از 
این روحیه نهایت استفاده را ببرید و دامنه دوستانتان را گسترش 
دهید. انتظار دارید پولی به دست شما برسد، اما این اتفاق نمی افتد و 
وضعیت مالی خوبی را تجربه نمی کنید. از این شرایط درس بگیرید 

و در آینده بیشتر از همیشه مواظب دخل و خرجتان باشید.
   آذر :

روز حساســی را در پیش دارید و تصمیم مهمی 
باید اتخاذ کنید، اجازه ندهید این شرایط شما را 
نگران کند و تصمیم نادرســتی بگیرید. گرفتاری مالی دارید و 
ذهنتان حسابی مشغول هستید. با این حال به صاح شماست 
که بیش از حد ذهنتان را مشغول نکنید. این گرفتاری ها در چند 

روز آینده خاتمه پیدا می کند و اوضاع مالیتان بهتر می شود. 
 دی :

روحیه بانشاطی دارید و همیشــه به اطرافیان 
انرژی می دهید. این روحیه امروز به کمک شما 
می آید و دوستان جدیدی پیدا می کنید. از کسی پولی قرض 
کره اید، اما امروز اگر حتی از زیر ســنگ هم شده این پول را 
فراهم کنید، چرا که اگر پــول این فرد را ندهید، آبرویتان را 
به باد خواهد داد. مهمانی بزرگی ترتیب داده اید و دوســتان 
و آشــنایان را دعوت کرده اید، تا جایی که می توانید شرایط 

راحتی و خوشی مهمان ها را فراهم کنید.
   بهمن :

اعتماد به نفس کمــی دارید و این وضعیت زمینه 
شکست  شــما را در برخورد با مشکات فراهم 
کرده است. امروز زمان مناسبی است که به خودتان قول بدهید 
این روحیه را کنار بگذارید و در آینده با اعتمادبه نفس کامل به 
مصاف مشکات بروید.  روز خوبی را برای سرمایه گذاری در 

پیش دارید و به فکر شکار موقعیت ها باشید.
  اسفند : 

به خاطر داشــته باشید که زندگی همیشه فراز و 
فرودهای خاص خودش را دارد و در رویارویی 
با مشــکات زانوی غم به بغل نگیرید. نقشه ای جدید برای 
پیشرفت و افزایش درآمد کشیده اید، این برنامه را ادامه دهید 
و مطمئن باشید که راه را درست می روید. یکی از اطرافیان، 

دخالت های زیادی در کارهای شخصی شما می کند. 
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  گروه اقتصادی  // جلســه تعیین تکلیف 
کالاهای متروکه استان هرمزگان به ریاست 
استاندار هرمزگان برگزار و نقش دستگاه های 
مختلف در تسریع روند جابجایی این کالاها 

مشخص شد. 
  به گزارش خبرنگار دریا، جلسه تعیین تکلیف 
کالاهــای متروکه اســتان هرمــزگان در محل 
اســتانداری هرمزگان به ریاســت استاندار و با 
حضور مسولین دستگاه هاي مربوطه برگزار شد. 
مهدی دوستی استاندار هرمزگان در حاشیه این 
جلسه اظهار داشــت: با توجه به موضوع تعیین 
تکلیــف کالاهای متروکه اســتان هرمزگان این 
جلسه برگزار و مواردی در جهت تعیین تکلیف 
مســائل مصوب شــد. وی افزود: در این جلسه 
مصوب شــد لیســت اموال تملیکی به شخص 
استاندار تحویل و اســتاندار نیز این لیست را به 

ســازمان بنادر و دریانــوردی و گمرک تحویل 
دهد تا بنادر ضمن آماده ســازی جهت خروج 
کانتینرهای مذکور برنامه زمانبندی و تعداد تریلر 

مورد نیــاز را به اینجانب اعام کند. اســتاندار 
هرمزگان گفت: همچنین گمرک هرمزگان موظف 
شد در کمترین زمان نسبت به برداشتن تمام موانع 

خروج اقدام کند و بافاصله پس از تحویل لیست 
از بنــادر در کمترین زمان تعداد تریلر مورد نیاز 
جهت جابحایي را به ســازمان راهداری اعام و 
راهداری همان روز تریلر مورد نیاز را تامین کند. 
  وی تصریح کرد: مقرر شــد محدودیت زمانی 
بارگیری کانتینر جهت بارگیری حذف و اولویت 
مربوط به کانتینرهای فوق الذکر باشــد همچنین 
مصوب شد مابقی لیست کانتینرهای اموال تملیکی 

تا پایان سال 1400 تحویل استاندار شود.
   نماینده عالی دولت در اســتان هرمزگان ادامه 
داد:  طبق مصوبات این جلسه محوطه ۳ هکتاری 
جنب میدان شــهید باهنر جهت انتقال کالاهای 
بندرشهیدباهنر و محوطه ۶ هکتاری ابتدای شهرک 
مسکونی شهید رجایی جهت انتقال کانتینرهای 
 بندر شــهید رجایی در اختیار امــوال تملیکی 

قرار گیرد. 

با حضور استاندار هرمزگان: 

کالاهای متروکه استان تعیین تکلیف شد

  گروه اقتصادی // همزمان با مطرح شدن ممنوعیت واردات 
آیفون 1۴ و مدل های پس از آن، ابهاماتی در زمینه چرایی این 
اتفاق مطرح شد. ابتدا برخی مسئولان اینگونه توضیح دادند 
در شرایطی که درگیر جنگ اقتصادی و کمبود منابع ارزی 
بوده و برای تأمین ارز مورد نیاز کالاهای اساسی و دارو دچار 
مشکلاتی هستیم، منطقی نیست برای واردات کالاها از جمله 

گوشی های لوکس ارز نیمایی مصرف شود. 
   از ســوی دیگر بعضــا و به صورت غیر رســمی مواردی از 
اینکــه احتمال اتصال به اینترنت ماهواره ای یکی از دلایل دیگر 
ممنوعیت واردات آیفون اســت شنیده شد. دلیلی که کارشناسان 
آن را تأیید نکردند بلکه معتقد بودند این موضوع واقعیت ندارد و 
قابلیتی که این گوشی همراه دارد این است در شرایط اضطراری 
آن هم نه در همه کشــورها مانند آمریکا کاربران می توانند پیام 
کمک به شماره های اضطراری ارسال کنند تا با یافتن موقعیت به 
کمک فرد بروند و در همین حد است؛ بنابراین اتصال به اینترنت 
ماهواره ای به عنوان دلیل مطرح شــده برای ممنوعیت واردات 
آیفون 14 به کشور صحت ندارد. در همین رابطه اخیرا جزئیات 

تــازه ای از ممنوعیت واردات آیفون 14 و 15 اعام شــد. دبیر 
انجمن واردکنندگان تلفن همراه در این زمینه با اشاره به برگزاری 
چندین جلسه مشترک و ارائه راهکارهایی از جمله افزایش تعرفه 
واردات آیفون به مسئولان مختلف تصریح کرد: در ماه های اخیر 
انتشار اخبار ضد و نقیض در این رابطه باعث تهییج بازار شده بود. 
اما در نهایت پاسخ کلی که به انجمن واردکنندگان موبایل داده شد 

این بود که ارزبری آیفون 14 و 15 زیاد بوده است.  
  او درباره تفاوت بین ارزبری آیفون 1۳ با مدل های بعدی وجود 
دارد اینگونه توضیح داد که میزان ارزبری این محصولات متفاوت 
است؛ در اصل اکثر کســانی که به دنبال خرید آیفون 12 و 1۳ 
بودنــد، محصول مورد نیاز خود را تهیه کرده اند و تقاضای آن ها 

کمتر از مدل های جدید آیفون است.
  البته او به استدلال مسئولان مانند اعمال تحریم ها و عمل متقابل 
نسبت به آن هم اشــاره کرد و گفت: در اصل تمام این اظهارات 
حاصل شنیده های ما از مسئولان است تا تکلیف اعضای صنف 

مشخص شود و جلوی سوء استفاده ها نیز گرفته شود.
  نکته مهمی که وجود دارد این اســت که همزمان با ممنوعیت 

واردات این گوشی و وجود تمایل به خرید آن بازار سوءاستفاده 
و کاهبرداری هم در این زمینه فراهم شــده است به گونه ای که 
اوایل تابستان سال جاری تبلیغات گسترده ای در برخی شبکه های 
اجتماعی و برخی واحدهای صنفی مبنی بر بازگرداندن آنتن آیفون 

14 قاچاق با شگردهایی مانند تغییر سیم کارت مشاهده شد.
  بنابراین از سوی انجمن موبایل هشدار داده شد که اگر استفاده 
از این روش های جدید به صرفه اقتصادی برای همه گوشی های 
پرمصرف و ارزان قیمت برسد، عما طرح رجیستری کارایی خود 
را از دست خواهد داد و قاچاق مسافری بازار را خواهد گرفت. 
بنابراین با توجه به شــرایط موجود برای این گوشی مسئولان 
توصیه می کنند به دلیل اینکه این مدل گوشی در ایران سرویسی 
دریافت نمی کند، از این رو مردم باید از خرید آن اجتناب کنند.  

  به گزارش ایســنا، گفتنی است این انجمن تخمین زد که حجم 
واردات این کالا بیش از 120 هزار گوشی بوده، هر چند به علت 
جلوگیری از ثبت رســمی آمار آن، تعداد دقیــق وجود ندارد. 
مجمــوع ارزش دلاری آن نیز بالغ بر 150 میلیون دلار تخمین 

زده می شود.

پول دیگری از متقاضیان مسکن مهر 
دریافت نمی شود 

  گروه اقتصادی // بر اساس قانون بودجه سال 1402 قرار است 
واحدهای باقیمانده مسکن مهر از طریق منابع صندوق ملی مسکن 
تکمیل شود و هیچ مبلغ جدیدی از متقاضیان دریافت نخواهد شد. 
حدود 240 هزار واحد مسکن مهر باقیمانده از دوره های گذشته به 
دولت سیزدهم رسید که طبق گفته وزیر راه و شهرسازی تا امروز 
100 هزار واحد تکمیل و افتتاح شده است.در بعضی  از شهرها از 
جمله  پردیس، پرند و هشتگرد هنوز برخی واحدهای مسکن مهر 
تحویل نشده که بر اساس قانون بودجه سال 1402 قرار است از 
طریق منابع صندوق ملی مسکن تکمیل شود و هیچ مبلغ جدیدی 
از متقاضیان دریافت نخواهد شــد. در پردیس 29 هزار و 821 
واحد باقی مانده که البتــه مدیرعامل عمران پردیس اعام کرده 
10 هزار واحد آماده افتتاح است.در هفته دولت امسال 20 هزار 
و 248 واحد مسکونی در شهرهای جدید آماده ی بهره برداری شد 
که از جمله این موارد می توان 280۳ واحد در پرند، 2400 واحد 
در گلبهار و 1472 واحد در مهستان )هشتگرد( اشاره کرد.حدود 
140 هزار واحد از پروژه های مسکن مهر در کشور باقی مانده که 
اخیرا در نشستی با حضور مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن، 
دستیار ویژه وزیر راه و شهرسازی و رئیس هیات عامل صندوق 
ملی مسکن درخصوص یافتن راهکاری برای پرداخت هزینه اتمام 
آنها به بحث و تبادل نظر پرداخته شد.به گزارش جام جم آناین، 
مهرداد بذرپاش ـ وزیر راه و شهرســازی، یکم مهرماه در سفر به 
شهر جدید پرند گفت که تعداد باقیمانده واحدهای مسکن مهر را 

تا پایان سال به اتمام می رسانیم.
جزئیات تجمیع کارت های بانکی و خدماتی

 در کارت ملی هوشمند
  گروه اقتصادی // پروژه تجمیع کارت های بانکی در کارت ملی 
هوشمند در آینده ای نزدیک در کل شبکه شتاب و نظام پرداخت کشور 
اجرا خواهد شد. محمدرضا مانی یکتا مدیر اداره نظام پرداخت بانک 
مرکزی جمهوری اسامی در گفت وگوی خبری اظهار داشت: بیش 
از 400 میلیون کارت بانکی در اختیار مردم اســت که به صورت 
میانگین، ماهانه حدود 120 میلیون از این تعداد کارت فعال هستند.

وی افزود: هزینه صدور بانکی در کشوهای دیگر بسیار بالا است اما 
در ایران صدور کارت هزینه ناچیزی دارد؛ البته از بعد سیاستگذاری 
این مساله یک آسیب تلقی می شود. یکتا تصریح کرد: با امضای 
تفاهمنامه همکاری مشترک میان سازمان ثبت احوال کشور و بانک 
ملی جمهوری اسامی ایران تجمیع کارت های خدماتی در کارت 
ملی هوشــمند کلید خورد و از این طریق شهروندان می توانند از 
کارت ملی خود در آینده نزدیک به عنوان کارت بانکی نیز استفاده 
کنند. وی گفت: کسانی که در بانک ملی حساب دارند می توانند 
در شعب بانک ملی و دستگاه های خودپرداز این بانک از کارت 
ملی هوشمند خود استفاده کنند. استفاده از کارت ملی اکنون در یک 
بانک امکان پذیر اســت اما استفاده از آن در دستگاه های شتاب 
امکان پذیر نیست. مدیر اداره نظام پرداخت بانک مرکزی افزود: 
برای کاهش حجم تعداد کارت های بانکی و ارائه خدمات نوین 
پرداخت، یک کد منحصربه فرد الکترونیکی ایجاد خواهیم کرد. این 
پروژه در کل شبکه شتاب و نظام پرداخت کشور اجرا خواهد شد 
و در مراحل آزمون است. به گزارش همشهری آناین، یکتا تصریح 
کرد: پنج بانک اکنون این خدمات را ارائه می دهند و در ادامه این 

خدمات گسترش خواهد یافت.
طلب گندمکاران

 تا پایان مهر ماه پرداخت خواهد شد
 گروه اقتصادی // سازمان برنامه و بودجه با بیان اینکه تا کنون 
71 درصد از مطالبات گندمکاران پرداخت شده است، اعام کرد: 
تاش می شود تا پایان مهر ماه باقیمانده طلب کشاورزان پرداخت 
شــود.   با توجه به شــروع ســال زراعی جدید 140۳ ـ 1402 
کشاورزان اعام کردند: با وجود اینکه بیش از 10 میلیون و ۳40 
هــزار تن گندم تحویل دولت داده اند، اما 110 هزار میلیارد تومان 
تا کنون دریافت کرده اند و هنوز بخشی از مطالبات کشاورزان بابت 
فروش گندم به دولت باقی مانده است.کشاورزان برای کشت جدید 
نیاز به نقدینگی برای تهیه بذر، کود و پول شخم زمین دارند،  بنابر 
این دولت باید تاش کند پول گندم سریعتر به کشاورزان پرداخت 
شود.   در این زمینه روابط عمومی سازمان برنامه و بودجه امروز 
اعام کرد: با توجه به گزارش های اخیر پیرامون وضعیت تســویه 
بدهی دولت به گندمکاران به آگاهی عموم مردم به ویژه کشاورزان 
می رساند، منابع پیش بینی شده در قانون بودجه 1402 کل کشور 
برای خرید تضمینی گندم بالغ بر 104.5 هزار میلیارد تومان برای 
خرید 9 میلیون تن گندم با نرخ مصوب 11500 تومان به ازای هر 
کیلوگرم بود  و مقرر شده بود 1500 تومان به صورت غیرنقدی با 
توزیع نهاده با نرخ ترجیحی به رقم فوق افزوده شود.پس از تصویب 
قانون بودجه در مجلس شورای اسامی دولت برای تشویق بیش 
از پیش کشــاورزان تصمیم گرفت 2 هزار تومان به عنوان جایزه 
تحویل به رقم نقدی قبلی بیفزاید و عاوه بر آن یارانه نهاده 1500 
تومانی نیز به نقدی تغییر یافت و دریافتی کشــاورزان به ازای هر 
کیلوگرم گنــدم در مجموع به 15 هزار تومان رســید.در عمل با 
وضعیت مناسب تر اقلیمی و اهتمام گندمکاران کشور تولید گندم با 
رشد چشمگیری مواجه شد و خرید تضمینی هم با رشد 44 درصد 
به 10.۳4 میلیون تن رسید.برآیند این تغییرات منابع مورد نیاز را 
تا 155 هزار میلیــارد تومان افزایش داد، بنابراین منابع پیش بینی 
شــده در قانون بودجه تکاپوی تأمین منابع مزبور را نمی کرد و با 
کســری حدود 50هزار میلیارد تومان مواجه شــد و تأمین منابع 
جدید را ضروری ســاخت.تا کنون 71 درصد از طلب گندمکاران 
به ارزش 110 هزار و 700 میلیارد تومان تسویه شده است، دولت 
هم ضمن تقدیم لایحه اصاح بودجــه 1402 در اوایل مرداد ماه 
اقدامات خود را برای جبران کســری پرداخت تعهدات کشاورزان 
با تمام روش های ممکن آغاز کرد.به گزارش قدس آناین، روابط 
عمومی ســازمان برنامه در این اطاعیه آورده است، ضمن عرض 
پوزش از عموم کشــاورزان زحمتکش که با حرکت جهادی گام 
مهمی در خودکفایی محصول اساسی گندم و امنیت کشور برداشتند، 
به استحضار می رساند با تدابیر اتخاذ شده منابع لازم با روش های 
غیرتورمی در حال تأمین است و حداکثر تا پایان مهر ماه باقیمانده 

طلب کشاورزان پرداخت خواهد شد.

خبری

چرایی ممنوعیت واردات آیفون از نگاه مسئولان

  گروه اقتصادی // بررسی ها نشان می دهد 
بانک ها به دلایل مختلف از جمله حفظ پول 
در چرخه بانک به بنگاه داری علاقه ویژه ای 
دارند هرچند هستند بنگاه هایی که بعدها 
تمایل به داشتن بانک داشته اند تا چرخه 

پول حفظ شود.
  رواج شــرکت داری بانک ها به ویژه بانک های 
خصوصی به معنی چند برابر کردن سود سرمایه 
ســهامداران اصلی با ریسک ســپرده گذاران با 
کمترین هزینه اســت. شــیوه کار بسیار ساده و 
روشن است، ابتدا بانکی تأسیس می شود، منابع 
جمع آوری می شود و ســپس انواع فعالیت های 
اقتصادی در قالب شــرکت های ســهامی عام یا 
خاص تحت پوشــش عنوان گروه مالی شــکل 
می گیرد. به این شــکل یک امپراتوری اقتصادی 
چند وجهی ایجاد می شــود و بانک از یک نهاد 
مالی دو وجهی سپرده پذیر و وام دهنده تنها به وجه 

سپرده پذیری عاقه نشان می دهد.
  بنگاه داری بانک ها

  نکته ای که باید به آن اشاره داشت این است که 
بنگاه داری بانک ها در اقتصاد جهان چه جایگاهی 
دارد؟ اگــر چــه در ایران ظاهراً بــا بانک های 
تخصصی مواجه هستیم؛ بانک هایی که صرفاً در 
حوزه های مسکن، کشــاورزی، صنعت، مشغول 
به کار هستند؛ اما عماً هیچ یک از این بانک ها 
در ایران فعالیت واقعی و تخصصی خود را انجام 
نمی دهند و رسماً به ســمت بنگاه داری حرکت 
کرده اند. بانک های خصوصی نیز این فرایند خارج 
نیســتند و آنها نیز بزرگترین بنگاه های تجاری 
و اقتصــادی را در اختیــار دارند.عادل پیغامی 
کارشناس اقتصادی پیشــتر در این باره به یکی 
از رسانه ها گفته بود: این وضعیت شتر گاو پلنگ 
در نظام بانکداری در کشــور باعث شــده عماً 
بانک های ما وظایف خود را انجام نداده و بیشتر 
به اقداماتی تمایل پیدا کنند که به نوعی سودآوری 
داشته باشد و عماً به مسئولیت های پولی و مالی 
که بردوششان است توجه اولیه را نداشته باشند. 
وقتی از مقوله بنگاه داری به وضعیت بانک داری 
ایران نگاه می کنیم مشاهده می کنیم که در ادبیات 
اقتصادی بانک تجاری اساساً نباید به هیچ وجه 
بنگاه داری کند.به گفته پیغامی، متأســفانه بانک 
مرکزی نتوانســته است نسبت به فعالیت بانک ها 
نظارت داشته باشد و آنچه امروز شاهدش هستیم 
ضعف عملکردی بانک مرکزی است که باید این 

رویه اصاح شود.
 هدف بانک ها از بنگاه داری چیست؟

  اما هدف بانک ها از بنگاه داری چیســت؟ قطعاً 
هدف از بنگاه داری بانک ها کسب سود است، اما 
چرا کسب سود از راه بنگاه داری در شرایط فعلی 
برای بانک ها مانند سم مهلک برای اقتصاد است؟ 
جواب این سوال این است که در اواخر دهه هفتاد 
و اوایل دهه هشتاد با توسعه قارچ گونه بانک ها و 
مؤسسات مالی در کشور روبرو شدیم، بانک ها نیز 

برای اینکه بتوانند سپرده بیشتری از مردم جذب 
کنند ســودهای زیادی به مردم پرداخت کرده و 
وارد یک چرخه معیوب در اقتصاد شدند که باعث 
مشــکات ویژه ای برای اقتصاد ایران و افزایش 
نقدینگی شد.بانک ها در دوره ای سودهای سالیانه 
را به 27 درصد هم رسانده که بالاتر از نرخ سود 
رسمی بود که بانک مرکزی اعام کرده که با این 
اقدام باعث افزایش رکود در اقتصاد و تحمیل تورم 
حداقل 25 درصدی ســالیانه شدند که این اقدام 
تراز اقتصاد ایران را به هم ریخت. تورم رســمی 
کشور در ســال 1۳87 به رقم 25 درصد رسید 
در صورتی که کشور در آن دوران تحریم نبود و 

درآمدهای نفتی بالایی داشت.
  از طــرف دیگر ابزار نرخ بهره برای کنترل تورم 
نیز در اقتصاد ایران با اقدامات بانک ها کاً از بین 
رفت که در شرایط فعلی بانک مرکزی نمی تواند 
از این ابزار به درستی استفاده کند.نکته دیگر این 
اســت که بانک ها برای اینکه بتوانند سود سپرده 
بیش از 20 درصد سالیانه را به سپرده گذار بدهند 
وارد بازارهایی مانند خودرو، ســکه و ارز و به 
ویژه مسکن شدند که این اقدامات بانک ها باعث 
شد بازارساز جدیدی در این بازارهای غیر مولد 
قدرت بگیرد.بانک ها امروز یکی از بازارســازان 
قدرتمند اماک کشور هستند، همان گونه که در 
گزارش های قبل اشاره کردیم لیدر قیمت مسکن 
در کل کشور، بازار تهران بوده و لیدر بازار تهران 
نیز مناطق شمالی هســتند، بانک های کشور در 
بهترین نقاط شــمالی تهران زمین های بزرگ را 
خریده و انبار کرده اند و عماً بازار تهران با کاهش 

عرضه و افزایش تقاضا مواجه شده است.
  برای اینکه متوجه حضــور بانک ها در اماک 
کشور شــوید تنها کافی اســت اماک بانک ها 
در ســامانه کدال را تماشــا کرده و شاهد عمق 
ســرمایه گذاری بانک ها فقط در بخش مسکن 

شوید. عاوه بر این بانک ها در دیگر بخش ها نیز 
فعالیت های سوداگرانه دارند.

  بزرگ شدن بیش از حد نظام بانکداری
  فعالیــت بانک ها در بنگاه داری مختص به بازار 
مسکن نشده و بسیاری از پاساژها و اماکن تجاری 
نیز توسط بانک ها خلق شده اند، عماً بانک توانسته 
به یک قدرت اقتصادی تبدیل شود، مهمترین مشکل 
اقتصاد ایران بسته بودن و دولتی بودن است، عماً 
بانک ها با ایجاد شــرکت های متعدد زیرمجموعه 
بر بار دولتی بودن اقتصاد ایران افزوده اند و باعث 
شده اند تولید معنای واقعی خود را از دست بدهد. 
بخش خصوصی امروز مشــکل رقابت با بخش 
اقتصاد دولتی دارد زیرا با ابر شرکت های خصولتی 
باید رقابت کند که به بانک ها متصل هســتند. این 
اتصال بــه منزله ورود جریان پول به این بخش ها 
اســت که عمــاً رقابــت را از بخش خصوصی 
می گیرد. ناگفته نماند بخش خصولتی کارایی بخش 
خصوصی فعال را از دست خواهد داد و به همین 
علت اســت که اقتصاد ایران در سال های اخیر از 

عدم بهره وری به شدت رنج می برد.
 چرا بانک هــا در بنــگاه داری مقاومت 

می کنند
  یکی از مواردی که بانک ها به دنبال بنگاه داری 
می روند و قصــد ندارند از آن فاصله بگیرند این 
است که بانک ها به شرکت های زیرمجموعه خود 
تسهیات می دهند و آنها برای بانک ارزش افزوده 
خلق می کنند و از این راه پول و سرمایه نیز از بانک 
خارج نمی شــود و پول در مجموعه خود حفظ 
می شود.به عبارتی پول در چرخه بانک مانده و به 
چرخه تولید واقعی نمی رسد، بسیاری از شرکت ها 
هســتند که در حسرت تسهیات بانکی مانده اند 
و درصورت داشتن ســرمایه می توانند کارهای 
بزرگی انجام دهند اما تسهیات گرفتن برای آنان 
بسیار سخت و زمان بر شــده است در حالی که 

زمان رسیدن به پول در شرکت های زیرمجموعه 
بانک ها به شــدت کم است.بانک ها وقتی پول را 
در بدنه خود نگه می دارند دیگر جایی برای نفس 
کشیدن بخش خصوصی نمی گذارند و عماً بخش 
خصوصی از بدنه اقتصاد حذف می شــود و تنها 
مجموعه هایی می توانند فعالیت کنند که متصل به 

بانک هستند.
 پول گران و پول ارزان

  از مهمترین مواردی که می تواند کمک شــایانی 
به تولید کند تأمین مالی ارزان است، تأمین مالی 
ارزان اولین ماده اولیه برای هر فعالیت اقتصادی 
است، هر شرکتی که بتواند تأمین مالی ارزان تری 
کند می تواند محصول خود را نیز با قیمت کمتر و 
کیفیت بهتری به بازار عرضه کرده و عماً ســهم 
بــازار را از آن خود کند، حتــی اگر با قیمت و 
کیفیت بهتر نیز کالا را عرضه نکند می تواند منافع 
بسیاری از تأمین مالی ارزان داشته باشد.یکی از 
خواص شرکت های زیرمجموعه بانک ها این است 
که می توانند تأمین مالی ارزانی داشــته باشند و 
به عبارتی دارای پول ارزان هستند، شرکت های 
خصوصی واقعی اما به تســهیات گران قیمت 
دسترسی داشته و همین یک عامل می تواند آینده 
شرکت و آینده بخش خصوصی واقعی در ایران 
را به خطر بیاندازد و شــرکت های زیر مجموعه 
بانک ها را به شدت بیشتر کند.از طرف دیگر اگر 
شرکت خصوصی قادر نباشد که تسهیات بانک را 
پرداخت کند، بانک با اقدامات حقوقی آن شرکت 
را صاحب شــده و عماً چرخه بنگاه داری خود 

را تقویت می کند.
  در پایان باید گفــت همان گونه که بنگاه داری 
غیرمتعارف شبکه بانکی، فشارهایی را به اقتصاد 
ملی و بخش تولیدی کشور وارد می سازد، خروج 
غیراصولی، شــتاب زده و همــراه با رانت جویی 
بانک هــا از این رونــد خطری کمتــر از ادامه 
بنــگاه داری نخواهد داشــت. تحویل بنگاه های 
زیرمجموعه در بانک هــای دولتی، اگر با تجربه 
ناموفق برخی از خصوصی ســازی های سالیان 
اخیر تکرار شــود، افزون بر گســترش فساد و 
رانت خواری، بــه ناکارآمدی واحدهای تولیدی، 
توزیع نامناسب ثروت ها و شکاف طبقاتی منجر 

می شود.
  نباید فراموش کنیم که بسیاری از بنگاه هایی که 
امروزه بانک ها بر آنان سیطره مالکیتی و مدیریتی 
یافته اند، در عوض، بدهی ها و مطالبات شــبکه 
بانکی ناشی از تسهیات تکلیفی دولت، به آنان 
منتقل شده اســت. واگذاری شتاب زده در سایه 
شوم عدم شفافیت و فســادانگیزی ذی نفوذان و 
دارندگان رانت های اطاعاتی، قادر است شوکی 
به مراتب عظیم تر از شــوک بنگاه داری شــبکه 
بانکی به بدنه حســاس اقتصاد ملی وارد نماید. 
از این رو، بر مســئولان نظام بانکی اســت که با 
نظارت و هوشیاری تمام، مانع تکرار تجربه تلخ 

اختصاصی سازی بنگاه های دولتی شوند./مهر 

بنگاه های بانکدار یا بانک های بنگاه دار
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  مصاحبه اختصاصی // هرمزگان با دارا بودن 36 هزار صیاد،  
۴۵62 شناور سنگین و ســبک که از این تعداد 1262 فروند 
شــناور لنج و 32۰۰ فروند شناور قایق و ۷۵ تعاونی به عنوان 
قطب صیادی در کشور اســت و توانسته نقش بسیار مهمی 
را در صید و صیادی ایفا کند. در اســتان ماهیانی چون هوور، 
شورت، مقوا، قطر، گاریز، شهری، سنگسر، سرخو، شیر و حلوا، 
زرده، طلال و… صید می شود.یکی از خواسته های بحق مردم 
از مســئولان  امر عرضه انواع آبزیان با قیمت مناسب است؛ 
امامتأسفانه ساحل نشیان هرمزگانی علی رغم اینکه کنار دریا 
زندگی می کنند به دلیل قیمت بــالای انواع آبزیان یا محروم 
از مصرف ماهیان شده اند یا در سفره هایشان بسیار محدود 
شده اســت. 2۵ تیرماه سال جاری بود که مدیرعامل اتحادیه 
تعاونی های صیادی هرمزگان آمادگی کامل خود را در رابطه با 
عرضه  انواع آبزیان با قیمت تنظیم بازار با شــرط فراهم شدن 
مکان های مناسب و بهداشتی اعلام کرد. حالا با گذشت دو ماه 
و نیم از رسانه ای شدن این موضوع ظاهراً عزم این اتحادیه برای 
محقق شدن این موضوع بسیار جزم است که با تحقق این امر 
می تواند گامی موثر در افزایش قدرت خرید شهروندان برای 
انواع آبزیان دریایی باشد. برای چگونگی و آمادگی این اتحادیه 
در رابطه با عرضه آبزیان با قیمت مناسب و کمتر از قیمت بازار 

با مدیرعامل این مجموعه گفت وگو کردیم.
   علی حاجی زاده در گفت وگو با  خبرنگار روزنامه دریا در رابطه با 
توزیــع آبزیان به نرخ تنطیم بازار در بندرعباس، اظهار کرد:  مصرف 
آبزیان نقش مهمی را در سامتی بدن انسان ایفا می کند و سرشار از 
مواد مغذی مختلفی است. وی در ادامه افزود: برای دسترسی و استفاده 
بهتر و بیشتر شهروندان  به آبزیان با قیمت مناسب و کمتر از قیمت بازار 

به فکر ایجاد مکانی برای توزیع آبزیان با نرخ تنظیم بازار افتادیم.
مدیرعامل اتحادیه تعاونی های صیادی هرمزگان، خاطر نشان کرد: در 
حال حاضر برای شروع دو غرفه را در بازار روز صادقیه یکی فروش 
و دیگری برای تمیز کردن و بسته بندی کردن آبزیان اجاره کرده ایم .

حاجی زاده بیان کرد: متأســفانه این مکان انشعاب آب ندارد و یکی 
از عوامل مهم در فروش و پاک کردن آبزیان مسئله  مهیا بودن آب و 

سیستم دفع خون آبه است که خوشبختانه با حمایت خوب دادستانی 
بندرعباس نسبت به این امر چند روز پیش مشکل انشعاب آب این 

مکان حل شد.
 عرضه آبزیان با ۳۵ درصد کمتر از قیمت روز بازار 

وی ابراز داشــت: درحال تجهیز لوازمی چون یخچال، میز، صندلی، 

ترازو،  کولر و... در غرفه ها هستیم تا بتوانیم به مردم خدمت رسانی 
کنیم. مدیرعامل اتحادیه تعاونی های صیادی هرمزگان در پاســخ به 
سوال خبرنگار دریا مبنی بر اینکه چه نوع ماهیانی قرار است در این 
مکان عرضه شود، گفت: ماهیانی که بیشترین صید و مصرف را دارند 
شامل ماهی  هورو، مقوا، میگو و ماهی پرورشی سی باس و ... است 

که در این مکان عرضه خواهد شد.

حاجی زاده افــزود: در این مکان انواع آبزیــان با نرخ تنظیم بازار 
و بــا ۳5 درصــد کمتر از قیمــت روز بازار عرضه خواهد شــد و 
 حتــی برای تمیز کردن آبزیان هم بــا 50 درصد کمتر در این مکان 

انجام می گیرد.
  عرضه آبزیان به صورت دائمی خواهد بود 

وی عنوان کرد: این مکان حداکثر تا پایان مهر ماه سال جاری افتتاح 
می شــود و آماده عرضه آبزیان با قیمت کمتر از بازار به شهروندان 
می باشد و لذا همه تاش خود را خواهیم کرد تا این امر حتی زودتر 

از این تاریخ آماده شود.
  مدیرعامــل اتحادیه تعاونی های صیادی هرمــزگان، تصریح کرد: 
فروش آبزیان به صورت تنظیم بازار به شــکل دائمی خواهد بود و 

موقتی نیست که با عرضه ماهیان به این صورت در کاهشی شدن نرخ 
انواع ماهی در بازار بی ثاثیر نخواهد بود. 

  حاجی زاده در پایان از حمایت های خوب  دادســتان بندرعباس، 
اداره کل شیات هرمزگان و سایر ارگان ها برای محقق شدن این امر 

که یکی از خواسته های بحق مردم است قدردانی کرد.

  گــزارش اختصاصی // وضعیــت پیاده روهای 
بندرعباس بســیار نابهنجار است که بسیاری از 
عابران امکان استفاده از پیاده روها را به راحتی 
ندارنــد و مجبورند از خیابان بــرای رفت وآمد 
استفاده کنند که این وضعیت باعث تضییع حقوق 
عابران و سانحه و تصادفات منجر فوت، مصدومیت 

و معلولیت و... عابران پیاده شده است.
  در گزارش هــای اخیــر که در خصــوص وضعیت 
پیاده روهای شــهر بندرعباس نوشــتیم، شهروندان نیز 
اظهارنظرهای زیادی داشتند واز مسئولان خواستند اجازه 
ندهند بیش از این حقوق عابران تضییع شود. بخشی از 
پیاده روهای شهر خاکی اســت و یا موزائیک و سنگ 
فرش شــان شکسته ویا ریشه درختان باعث شده شکم 
پیــاده روها بالا بزند و رفت وآمد عابران را با مشــکل 
مواجه کند. برخی از پیاده روها هم توســط سازندگان 
اماک تصرف شــده و مانند بلوار وحدت خواجه عطاء 
ســالها پیاده روها توسط سازندگانی مسدود و محصور 
شده و عابران بایستی از خیابان رفت وآمد کنند ودر این 
سالها از وضعیت پیاده روهای بلوار وحدت و معلم و... 
نوشتیم، اما متاسفانه اقدامی نشد و آنطور که شهروندان و 
ساکنان اظهار می کردند حتی حادثه منجر به فوت هم در 
این مناطق وجود داشته است و تاکنون برای رفع تصرف 

پیاده روها اقدام نشده است. 
  بخش دیگری از تصرفات مربــوط به تعمیرگاه های 
خودرو و صنوف مزاحم اســت که عــاوه بر پیاده رو 
جلوی تعمیرگاه و...، حتی یک تا دو لاین از خیابان های 
جلوی محل کسب شان را تصرف می کنند و خودروها 
برای تعمیر پارک می شــوند و مسیر رفت وآمد عابران 
مسدود شــده و گاهی روغن و گریس و... که در زمان 
 تعمیرات خــودرو روی زمین ریخته می شــود، باعث 
می شود زمانی که خودروها رفتند، اگر عابری بخواهد از 
پیاده رو اســتفاده کند، سُر می خورد و دچار مصدومیت 
و... می شــود. حتی گاهی جلــوی تعویض روغنی ها 
نیز مشاهده می شــود که روغن ریخته شده و منجر به 
حادثه و شکستگی لگن و... عابران رهگذران شده است. 
تزیینات خودرویی ها نیز پیاده روها و حداقل یک لاین 
از خیابان را تصرف می کنند. ســاکنان برخی محات 
از جمله طابند و... نیز از محاصره شــدن محات شان 
بــا تعمیرگاه ها و صنــوف مزاحم و ســروصدای این 
 صنوف و ترافیکی که ایجاد می کنند و مسدودیت مسیر 
رفت و آمدشــان گایه مند و حتی طومارهایی را برای 
مســئولان مختلف در سال های گذشته نوشتند و پیش 
شان رفتند و ما نیز منعکس کردیم، اما متاسفانه اقدامی 

صورت نگرفت و هیچ نهادی از حق شان دفاع نکرد. 
  از طرفی دیگر برخ شــهروندان نیــز خودروها، قایق 
ها، موتورسیکلت های شــان و.... را نیز در پیاده روها 
پارک مــی کنند و پیاده رو را مســدود کرده و عابران 
مجبورنــد از خیابان رفت وآمد کننــد و هیچ تذکر و 
جریمه ای هم دریافــت نمی کنند. جلوی مغازه ها نیز 

وسایل مغازه گذاشته می شود و همچنین دستفروشان و 
عرضه کنندگان قلیان در معابر و ساحل نیز پیاده روها و 
حتی نیمکت های ساحلی را تصرف می کنند. گویا هیچ 
مســئولی این وضعیت تصرف پیاده روها را نمی بیندکه 
تاکنون اقدامی صورت نگرفته اســت. برخی از ساکنان 
اماک مســکونی و یا مراکز تجاری و... رمپ هایی را 
از داخل پیاده رو جهت رفت وآمد خودرو شــان ایجاد 
کرده اند و یا مغازه دارها... که جلوی مغازه و... را با ارتفاع 
از ســطح پیاده رو موزائیک یا سنگفرش و... کرده اند 
 که رفت وآمد افراد عادی  ســخت و گاهی غیرممکن 
می شود تا چه برسد به افراد معلول و جانباز و ویلچری 

و یا کودکان و سالخوردگان و مادران باردار. 
  در بلوار مدرس بندرعباس به ســمت دوراهی ایسینی 
از یک طرف در سمت شرقی بلوار که تعمیرگاه ها تمام 
پیاده روها را تصرف کرده اند واز طرف دیگر یعنی سمت 
غربی که خورگورسوزان قرار دارد و از سالها قبل پیش 
پیاده روها تخریب شده و عابران  مجبورند از خیابان و 
یا از لابای خورده ای پارک شده برای تعمیر و یا پیاده رو 
تخریبــی خاکی رفت وآمد کنند و عابران هیچ مســیر 
اســتانداردی را برای عبور و مرور ندارند و جان شان با 

رفت وآمد از داخل خیابان در معرض خطر قرار دارد. 
  موضوع دیگر نمایشــگاه های خودروست که از دهه 
90 بحث انتقال شــان به خارج از شهر بارها مطرح شد 
و تاکنون اقدامی صورت نگرفته و نمایشگاه داران برای 
کسب سود، حق عابران را تضییع نموده و خودروهای شان 
را بــرای نمایش و فــروش در پیــاده رو و پیاده راه ها 
می گذارند؛ درصورتیکه خودروها بایســتی در محوطه 
نمایشگاهی گذاشته شود و متولیان مربوطه و دستگاه های 
نظارتی گویا این وضعیت را نمی بینند و یا برای شان مهم 
نیست که حق عابران تضییع شود و جان شان با عبور از 

خیابان درمعرض خطر و تهدید قرار گیرد . از طرفی دیگر 
فعالیت صنوف مزاحم در داخل شهر باعث افزایش و قفل 
شدن ترافیک نیز شــده است و حتی چرخ خودروهای 
امدادرسان مانند آتش نشانی،آمبولانس اورژانس و حتی 

پلیس در این ترافیک قفل می شود.
  با این شــرایط حتی بهتر است یک شهرک سامت در 
اتوبان شهید رجایی احداث شــود و مطب پزشکان از 
فاطمیه تا چهارراه سازمان در بلوار سیدجمال اسدآبادی 
که در بافت فرسوده احداث شده اند که کمبود پارکینگ 

هم وجود دارد و ترافیک ساز شده است، به این شهرک 
سامت انتقال یابد. کوچه های این منطقه فرسوده همچنان 
باریک است و فقط مجتمع های چند طبقه ساخته شده 
و درصورت بروز حادثه، امکان خدمت رســانی و ورود 
خودروهای امدادرســان در کوچه ها بطور کامل وجود 
ندارد. آسانسور بیشتر این مجتمع ها نیز استاندارد نیست 

و خطرساز است. 
  حضور فوری فرماندار در محل 

  چهار شــنبه قبل به فرماندار بندرعباس در خصوص 

وضعیت پیاده رو بلوار معلــم خواجه عطاء پیام دادم و 
خواستم که از این بلوار بازدیدی داشته باشند و از نزدیک 
وضعیت پیاده روها و اجبار عابران و دانش آموزان مدارس 
این منطقه به استفاده از خیابان را ببینند که بطور اتفاقی در 
زمان عبور از این منطقه و کمتر از نیم ساعت بعد فرماندار 
را دیــدم که به بلوار معلم رفتــه اند و وضعیت را دیدند 
و دســتورات لازم را صادر کنند. البته بارها موضوعات 
مختلفی که به ایشــان اطاع داده ام را فوری و شخصا 
اقدام به بازدید وبررسی موضوع کرده اند که نشان می دهد 
فرماندار بندرعباس مدیری جهادی و میدانی اســت و 
دفترنشین نیســت. فرماندار بندرعباس البته روز قبلش 
هــم در مصاحبه ای با خبرنگار دریا، از عزم فرمانداری 
برای آزادسازی پیاده روهای تصرف شده شهر خبر داد و 
گفت : صنوف مزاحم نیز به خارج از شهر منتقل می شوند 
تا وضعیت موجود بهبود یابــد و حقوق عابران تضییع 
نشــود.محمد مرودی گفت: زمین مورد نیاز برای انتقال 
صنوف مزاحم به خارج از شهر تامین شده و با شهرداری 
بندرعباس نیز مذاکره و بزودی عملیات اجرایی آغاز و 
ســپس تعمیرگاه ها، مصالح فروشی ها وسایر صنوف به 

خارج از شهر منتقل می شوند.
  پیاده روی در پیاده روها 

  هفته قبل که شهرداری بندرعباس مراسمی را زیر تقاطع 
غیرهمســطح ولی عصر)عج( در بلوار امام حســین )ع( 
داشــت، بصورت پیاده از بلوار معلم تــا مکان برگزاری 
مراسم رفتم تا وضعیت پیاده روهای این مسیر را بررسی 
کنم و در آنجــا مصاحبه ای نیز با شــهردار بندرعباس 
داشته باشم. بخشــی از پیاده روها خاکی وبخشی توسط 
سازندگان اماک مسدود شــده بود و بخشی هم توسط 
 واحدهای تجــاری بالا و پایین ســاخته شــده بود و 
رفت وآمد عابران پیاده بسختی صورت می گرفت و تضییع 

حقوق عابران مشــهود بود. در حاشیه مراسم با شهردار 
بندرعباس در خصوص وضعیت پیاده روها گفتگو کردم. 

  شــهردار بندرعباس نیز با تایید وضعیت نامناســب 
پیاده روهای شهر بندرعباس و »معضل بزرگ« خواندن 
وضعیــت پیاده روها، برای خروج پیاده روها از دســت 
متصرفــان مختلــف و همچنین ســاماندهی و اجرای 
طرح های پیاده روسازی اســتاندارد اعام آمادگی کرد 
و گفــت : بزودی این طرح ها آغاز می شــود و محله 
به محله و منطقه به منطقه طرح های پیاده روســازی و 
استانداردســازی پیاده روها و تصرف زدایی پیاده روها 
را اجرا می کنیــم. مهدی نوبانی افزود: صنوف مزاحم و 
تعمیرگاه ها و... نیز به مرور به خارج از شــهر جابجا و 
منتقل می شــوند. در حال حاضر نیز به صنوف مزاحم 
اخطار داده ایم که پیاده روها را مسدود نکنند. نوبانی با 
بیــان اینکه این بی نظمی و وضعیت پیاده روها غیرقابل 
انکار اســت، تاکید کرد: در تاش هستیم که آزادسازی 
پیاده روها انجام شــود تا حق عابران تضییع نشود. البته 
در برخی از پیاده روها که تصرف توســط خودروها و... 
صورت می گیرد، نیاز است تا پلیس راهنمایی و رانندگی 
مداخله کند.وی در پاسخ به این سوال که بحث جابجایی 
صنوف مزاحم از دو دهه قبل مطرح و هنوز اجرا نشــده 
است، با قاطعیت اعام کرد که در زمان شهرداری وی این 
طرح بطور کامل اجرا شده و صنوف مزاحم به خارج از 
شهر منتقل می شوند.  شهردار بندرعباس گفت: زیرسازی 
ســایتی که برای صنوف مزاحم در خارج از شهر درنظر 
گرفته شــده است، انجام شده است و یک تا دوماه آینده 
کلنگ زنی می شــود و تاکنون 700میلیون تومان برای 
زیرســازی هزینه کرده ایم. وی تصریح کرد:البته قرارداد 
واگذاری این اراضی 58 هکتاری را هنوز راه وشهرسازی 
به شهرداری بندرعباس نداده است.  نوبانی گفت: صنوف 
مزاحم به تدریج به خارج از شــهر منتقل می شوند. وی 
گفت: تا زمان آماده شــدن ســایت تعمیرگاه ها و... در 
خارج از شهر، تعمیرکاران بایستی خودروها را در محوطه 

تعمیرگاهی تعمیرکنند و نباید پیاده روها را تصرف کنند.
  شــهردار بندرعباس تاکید کرد:ســازندگان اماک هم 
اجازه تصرف پیاده روها را ندارند و با متخلفان برخورد 
می شود.وی در خصوص وضعیت پیاده روهای اطراف 
مدارس و یا مســیرهای منتهی بــه مدارس که وضعیت 
مناســبی ندارند و یا تصرف و مسدود شده اند، تصریح 
کرد: این دغدغه بجاست و پیگیری های لازم را در این 
حوزه خواهیم داشت تا پیاده روها جهت استفاده عابران و 

دانش آموزان مشکلی نداشته باشند. 

واکنش مسئولان به گزارش های "دریا"؛  

پرونده پیاده روها روی میز فرماندار و شهردار بندرعباس
صنوف مزاحم به تدریج به خارج از شهر منتقل می شوند

علی زارعی/دریا
daryaz           @gmail.com1359

 زمیــن مورد نیاز بــرای انتقال صنوف 
مزاحم به خارج از شــهر تامین شده و 
با شــهرداری بندرعباس نیز مذاکره و 
بــزودی عملیات اجرایی آغاز و ســپس 
تعمیرگاه ها، مصالح فروشی ها و سایر 
صنوف به خارج از شهر منتقل می شوند

,,
آزادســازی  کــه  هســتیم  تــلاش  در 
پیاده روها انجام شــود تا حــق عابران 
 تضییــع نشــود. البتــه در برخــی از 
پیاده روها که تصرف توســط خودروها 
و... صورت می گیرد، نیاز است تا پلیس 

راهنمایی و رانندگی مداخله کند

,, شهردار  بندرعباس:فرماندار  بندرعباس:

مدیرعامل اتحادیه تعاونی های صیادی هرمزگان در گفت وگو با روزنامه دریا عنوان کرد 

پایان مهرماه   
شروع عرضه آبزیان با قیمت تنظیم بازار

انواع آبزیان با نرخ تنظیم بازار و با 3۵ درصد کمتر از قیمت روز بازار عرضه خواهد شد 

         یعقوب رستمی/دریا
yaghob.rostami      @gmail.com22

,,
در حــال حاضر بــرای شــروع دو غرفه را در 
بازار روز صادقیه یکی فروش و دیگری برای 
 تمیز کردن و بسته بندی کردن آبزیان اجاره 

کرده ایم
درحــال تجهیــز لوازمــی چون یخچــال، میز، 
صندلی، ترازو،  کولر و... در غرفه ها هستیم 

تا بتوانیم به مردم خدمت رسانی کنیم
ماهیانــی کــه بیشــترین صید و مصــرف را 
دارند شامل ماهی  هورو، مقوا، میگو و ماهی 
پرورشــی ســی باس و ... اســت که در این 

مکان عرضه خواهد شد


